
 رئیس مجلس شور اسلامی گفت: خوشبختانه پس از جنگ 8 ساله این توجه یعنی حمایت قاطعانه از 
نیروهای مسلح بیشتر شده و ادامه پیدا کرده است و امروز سپاه و ارتش یکی از قدرتمندترین نیروهای 

مسلح نظامی در خاورمیانه هستند . 
علی لاریجانی روز گذشته در سخنرانی خود در پنجمین نمایشگاه ملی کتاب دفاع مقدس گفت: هر وقت نیروهای 
مسلح از قدرت کافی برخوردار نباشند دشمنان برای تجاوز به کشور ما وسوسه می شوند اما وقتی آنها قدرتمند باشند 
جنبه بازدارندگی خواهند داشت. وی افزود: نقش بازدارندگی نیروی مسلح قدرتمند بسیار زیاد است و باعث می شود 
هزینه های درازمدت کشور کاهش یابد. رئیس مجلس تصریح کرد: خوشبختانه پس از جنگ 8 ساله این توجه یعنی 
حمایت قاطعانه از نیروهای مسلح بیشتر شده و ادامه پیدا کرده است و امروز سپاه و ارتش یکی از قدرتمندترین 
نیروهای مسلح نظامی در خاورمیانه هستند که این قدرت باعث شده امروز که دشمنان ما بیش از گذشته شده اند 
جرات تجاوز به جمهوری اسلامی را نداشته باشند. رئیس مجلس با اشاره به نقش آمریکا و کشورهای غربی در اتفاقات 
اخیر منطقه و خاورمیانه گفت: تمام ماجراجویی هایی که در منطقه انجام می شود رد پایی از آمریکا و غرب را می 

بینیم لذا جریان غرب همواره از وضعیت موجود منطقه به تناسب استفاده کرده و می کند. لاریجانی با تاکید بر اینکه 
آمریکایی ها و غربی ها به بهانه داعش در حال تخریب زیربناهای سوریه هستند بیان کرد: اخیرا نماینده پنتاگون اعلام 
کرده که برخورد آمریکایی ها در عراق با داعش تاکتیکی و برخورد آنها در سوریه راهبردی است که این سخنان به 
این معنا است که آنها در سوریه برنامه ای جدید و در عراق برنامه دیگری دارند همچنین آنها تعداد مستشاران خود 

را در تیپ و گردان های عراقی چندین برابر کرده اند. 
وی با بیان اینکه آمریکایی ها فورا یک توافقنامه امنیتی با افغانستان امضا کردند تا اوضاع منطقه از دستشان خارج 
نشود، ادامه داد: آنها با نقشه ای از پیش تعیین شده جریان هایی را در سوریه ایجاد کرده و در حال آموزش دادن 
هستند تا این افراد بتوانند در مکان هایی که آمریکایی ها تخریب می کنند حضور پیدا کرده و  آنجا را در اختیار خود 
بگیرند تا بدین وسیله فشارها به دولت سوریه را افزایش دهند. رئیس مجلس با بیان اینکه عده ای در منطقه دنباله 
رو اهداف غربی ها هستند با اشاره به سرنوشت نافرجام صدام که آمریکایی ها از آن حمایت داشتند تصریح کرد: 

کشورهایی که امروز در منطقه آرزوهایی همچون آرزوهای صدام را دارند ...

قوه قضائیه هیچ  علاقه ای 
به مسدودسازی شبکه های اجتماعی ندارد

علی لاریجانی در نمایشگاه ملی کتاب دفاع مقدس:

هیچ کشوری جرات تجاوز به ایران را ندارد

رییس جمهوری در جلسه هیات دولت: 

مبنای مذاکره تامین حقوق و منافع ملت است 
با تشریح  رییس جمهوری روز چهارشنبه و در جلسه  هیأت دولت 
دستاوردهای سفر خود به نیویورک، به نقش بی بدیل ایران اسلامی در 
منطقه و جهان پرداخت و تصریح کرد: اکثر کشورها می خواهند با جمهوری 

اسلامی ایران ارتباط خوب و تعامل سازنده ای داشته باشند. 
به گزارش ایسنا،  حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی، اجلاس مجمع عمومی 
سازمان ملل را فرصتی مناسبی برای اعلام مواضع کشورها در خصوص مسایل منطقه 
ای و بین المللی دانست و گفت: جمهوری اسلامی ایران توانست از متن و حاشیه 
اجلاس مجمع عمومی سازمان ملل، به خوبی بهره برداری کند.  روحانی اظهارداشت:در 

کنار جلسه مجمع عمومی سازمان ملل متحد، اجلاس آب و هوا نیز در 
سطح مقامات ارشد کشورها برگزار شد و جمهوری اسلامی ایران، برنامه ها 
و پیشنهادات خود را در این زمینه ارائه داد. رییس جمهوری در ادامه با 

اشاره به اینکه در اجلاس مجمع عمومی سازمان ملل متحد 
بحث افراط و افراطی گری و خشونت بیش از همیشه 

مورد توجه مسئولان و سران کشورها بود، گفت: زمانی 
که )سال گذشته( پیشنهاد ایران درباره جهان عاری 

از خشونت و افراطی گری مطرح شد ....

نخستین روزنامه استان قم
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آیت الله هاشمی رفسنجانی: 

دولت به همه شعارها 
پایبند  است

سالروز شهادت امام محمد باقر )ع( را تسلیت می گوئیم.

افراطیون از صبوری مردم سوء استفاده می کنند

 ایمان: رئیس شورای اسلامی شهر قم گفت: استاندار قم 
وعده داده تا مشکلات مالی پروژه منوریل حل شود. 

ولی الله بیاتی پیش از ظهر چهارشنبه در نشست خبری ضمن ارائه 
گزارش عملکرد یک ساله شورای شهر با اشاره به برگزاری 88 جلسه 
رسمی شورا در دوره چهارم اظهار داشت: در این مدت 99 درصد 
مصوبات ما در کمیته انطباق فرمانداری تائید شد.وی بررسی بودجه 
93 شهرداری قم را یکی از اقدامات مهم شورا در یک سال اخیر دانست 

و افزود: بررسی تفریغ بودجه سازمان ها موضوع مهم دیگری است که 
در یک سال اخیر به آن پرداخته شد.رئیس شورای اسلامی شهر قم 
با اشاره به نقش نظارتی شورای شهر گفت: ناظران شورای شهر در 
سازمان ها و مناطق شهرداری به مطالبات مردم اهتمام خاص دارند و 
عملکرد شهرداری به طور مداوم رصد می شود.وی با اشاره به پیگیری 
طرح های عمرانی شورای اسلامی شهر قم اضافه کرد: یکی از پروژه های 

نفس گیر مترو است که ماهی 10 میلیارد تومان ....

توسط کمیته امداد قم صورت می گیرد: 

استقرار 30 پایگاه جمع آوری نذورات قربانی

رئیس شورای اسلامی شهر قم:

فاز نخست منوریل قم 
 سال آینده افتتاح می شود

آیت الله مکارم شیرازی:

مسئولان به قم بدهکارند

سخنگوی شورای اسلامی شهر قم:

هزینه کارکرد ملی قم را مردم نباید بپردازند
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آیت الله آملی لاریجانی:
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سالروز شهادت 

امام محمد باقر )ع( 
را تسلیت می گوئیم.

سالروز شهادت 

امام محمد باقر )ع( 
را تسلیت می گوئیم.

شورای اسلامی شهر مقدس قم
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مصلحت  تشخیص  مجمع  رئیس 
نظام انتخابات سال 92 را حاصل حضور 
هوشمندانه مردم دانست و اظهار کرد: 
همه ابزارهای تبلیغاتی در اختیار یک 
نجیبانه  مردم  اما  بود،  خاص  جناح 
انتخاب  به میدان آمدند و اعتدال را 

کردند. 
روز  رفسنجانی  هاشمی  اکبر  آیت الله 
گذشته  در دیدار جمعی از فرهیختگان، 
استان های  دانشگاهیان  و  فرهنگیان 
کرمانشاه، آذربایجان غربی، فارس، لرستان 
و کهگیلویه و بویراحمد، با قرائت سوره نصر 
گذشته  سال  فوج«  »فوج  حرکت  گفت: 
در  فتح  مصادیق  از  را  انتخابات  در  مردم 
تعریف قرآن می دانیم.  وی با بیان تعاریف 
قرآن کریم از فتح، افزود: قرآن اتفاقی را فتح 
می داند که با نگاه سطحی شکست مسلمانان 
و رکود جامعه اسلامی بود. این عضو مجلس 
خبرگان رهبری با تشریح تفاسیر گوناگون 
خیلی  کرد:  نشان  نصر،خاطر  سوره  از 
مدینه  از  مکه  فتح  امید  به  مسلمانان  از 
حرکت کردند، اما در محلی به نام حدیبیه، 
پیامبر)ص( با توجه به مجموعه عوامل و 
شرایط تصمیم گرفتند که با مشرکان به 
دلیل حفظ مصالح و منافع اسلام، صلح 
کنند که همان فتح المبین است. رئیس 
مجمع تشخیص مصلحت نظام با یادآوری 
بندهایی از توافق نامه صلح حدیبیه و اصرار 
سران مشرکان بر حذف نام خدا و رسول 
الله از صدر صلح نامه، گفت: عزم پیامبر)ص( 
برای صلح با مشرکان جدّی بود و تا جایی 
انعطاف نشان دادند که قبول کردند نام خدا 
و خودشان حذف شود، اما یک سال بعد 
مسلمانان بدون خونریزی و با سرافرازی مکه 
را فتح کردند. هاشمی رفسنجانی با مقایسه 
اقدام پیامبر اکرم)ص( با تصمیم امام راحل 
در پایان جنگ عراق علیه ایران، تصریح کرد: 
در این مقطع نیز با قبول قطعنامه 598 یک 
فتح مبین نصیب ایرانیان شد که به مراتب 
بهتر از فتح بغداد و سرزمین های عراق از 

طریق اشغال نظامی بود. وی همچنین با 
تأکید بر اینکه »هیچ ملتی حضور اشغالگران 
را نمی پذیرد« ، اظهار کرد: پس از اشغال 
عراق توسط آمریکا دیدیم که یکی از افتخار 
اوباما،  جمله  از  آمریکایی  سیاست مداران 
موفقیت در خروج نظامیان خود از این کشور 
است. رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام 
با تحسین از آینده نگری امام راحل در مقام 
رهبری جوامع اسلامی، گفت: وقتی پس 
از فتح خرمشهر خدمت امام)ره( رسیدیم 
به خاک  ورود  اجازه  نظامی  فرماندهان  و 
عراق را می خواستند، امام)ره( فرمودند اگر 
شهرهای عراق را بگیریم، مردم عراق آسیب 
می بینند و هم آنها و هم ملت های عربی 
متعصبانه دفاع می کنند. آیت الله هاشمی 
سخنان  از  دیگری  بخش  در  رفسنجانی 
همه  در  مردم  نقش  بر  تأکید  با  خویش 
مراحل انقلاب اسلامی،تاکید کرد: در مبارزه، 
پیروزی انقلاب و دفاع مقدس آنچه سرمایه 
دفاعی جمهوری اسلامی بود، حضور مردم 
بود که هنوز هم ادامه دارد. وی با تأکید بر 
حضور مردم در همه مقاطع 8 سال دفاع 
خطوط  فولادین  سدهای  گفت:  مقدس، 
مقدم ارتش مجهز عراق را همت مردم در 
قالب بسیج مستضعفین می شکست و جنگ 
اهدای مال و جان و سلامتی  با  را مردم 

فرزندان خود اداره می کردند. رئیس مجمع 
افزود: در دوران  تشخیص مصلحت نظام 
سازندگی نیز این مردم بودند که دروازه های 
کشور را به سوی توسعه و پیشرفت گشودند. 
آیت الله هاشمی رفسنجانی انتخابات سال 
92 را نیز حاصل حضور هوشمندانه مردم 
دانست و اظهار کرد: همه ابزارهای تبلیغاتی 
در اختیار یک جناح خاص بود، اما مردم 
نجیبانه به میدان آمدند و اعتدال را انتخاب 
کردند. رئیس مجمع تشخیص مصلحت 
که  حاضران  مطالبات  به  پاسخ  در  نظام 
خواستار توجه بیشتر دولت به وعده های 
انتخاباتی خویش بودند، گفت: دولت به همه 
شعارها پایبند است، اما مجموعه شرایط را 
ببینید که چگونه یک اقلیت محدود در 
مقابل همه اقدامات مثبت حتی انتصابات بر 
حق دولت هیاهو می کنند. افزود: کسانی که 
همه اقدامات دولت سابق را با همه رسوایی ها 
و فسادها، تقدیس می کردند، امروز در مقابل 
هر برنامه دولت فریاد وا اسلاما سر می دهند. 
به  اشاره  با  رفسنجانی  هاشمی  الله  آیت 
عصبانیت افراطیون و تندروها از مردم ایران، 
تصریح کرد: از صبوری مردم سوء استفاده 
می کنند و انتقام مردم را از دولت منتخب 
به  اشاره  با  همچنین  وی  می گیرند.  آنها 
شرایط کشور در دولت سابق، اظهار کرد: با 

همان روحیه ای که قطعنامه های بین المللی 
را کاغذ پاره می خواندند، قوانین و مصوبات 
داخلی را زیر پا می گذاشتند که آمار رسمی 

تخلفات آنان تأسف برانگیز است. 
ایران بارها ثابت کرده

 آماده اعتماد سازی  است
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام 
با تأکید بر اهمیت تعامل کشورها در دنیای 
کنونی، گفت: دولت یازدهم به حق کلید 
حل مسائل را سیاست خارجی تشخیص 
داد و بر اساس همان در جهت احقاق حق 
مردم ایران برنامه ریزی و فعالیت می کند. 
وی با بیان اهمیت مذاکرات در تصمیمات 
سیاسی، خاطر نشان کرد: تبدیل فضای 
تهدید و جنگ و تشدید روزافزون تحریم 
به گفت وگو و آوردن همه ی آنان به پای 
سیاست های  دستاوردهای  مذاکره،  میز 
هاشمی  الله  آیت  است.  یازدهم  دولت 
رفسنجانی، اعتماد دو طرف را سرمایه ای 
برای مذاکرات سیاسی خواند و با تأکید بر 
پرهیز از بهانه گیری ها، گفت: ایران بارها 
اثبات  برای  است  آماده  که  کرده  ثابت 
جهانیان اعتماد سازی کند، اما طرف های 
مقابل نیز باید در مسیر قانون حرف بزنند 
تشخیص  مجمع  رئیس  کنند.  اقدام  و 
مصلحت نظام با اشاره به چند دور مذاکرات 
دو  کرد:  اظهار  کشورهای 5+1،  با  ایران 
طرف می دانند فضای سابق، امنیت منطقه 
و حتی جهان را به خطر می اندازد و تأکید 
آنان بر مذاکره باید برای رسیدن به راه حلی 
مناسب جهت پایان دادن به این مناقشات 

سیاسی باشد. 
وی با تأکید بر نقش و جایگاه ایران در 
نظام بین الملل گفت: غربی ها نیز به این 
نتیجه رسیده اند که باید با ایران قدرتمند 
استدلال  و  منطق  اساس  بر  نفوذ  با  و 
کرده  ثابت  تاریخ  چون  کنند،  صحبت 
است که ایرانیان هیچ وقت تسلیم فشار و 
زور نمی شوند و نمی توان این کشور را از 

مبادلات سیاسی جهان حذف کرد. 

امام  امداد  کمیته  کل  مدیر  ایمان: 
خمینی)ره(استان قم با اشاره به برگزاری 
جشن عاطفه ها در سطح کشورگفت : 
این جشن طی روزهای 16، 17، 18 مهر ماه  
همزمان در سراسر کشوربا شعار"مهر در 

انتظارمهر"  درقم برگزار می شود .
جمع  در  گذشته  روز  جلالی  عبدالله 
خبرنگاران اظهار داشت : 16 مهر ماه با نواختن 
زنگ عاطفه ها در یکی از آموزشگاه ها ی استان 
دانش آموزان هم در این مشارکت ملی - مذهبی 
شرکت می کنند و کمیته امداد کمک های 
دانش آموزان مدرسه را جمع آوری و سپس بین 
مستحقین توزیع می کند.وی گفت: مشارکت 
دانش آموزان درجشن عاطفه ها باعث نهادینه 

کردن فرهنگ مشارکت اجتماعی بین فرزندان جامعه می 
شود.مدیر کل کمیته امداد امام خمینی)ره( قم ادامه داد: 
کمیته امداد امام خمینی)ره( در سطح استان قم با ایجاد  60 
پایگاه اعانات مردم را، صرفاً برای دانش آموزان تحت پوشش و 
غیر تحت پوشش جمع آوری می کند، که جشن عاطفه ها 
با مشارکت صداو سیما  و آموزش و پرورش و کمیته امداد 
امام خمینی)ره( برگزار می شودجلالی تصریح کرد : برای 
برگزاری عاطفه ها اهدافی مانند اشاعه و ترویج انفاق و نوع 
دوستی، تلاش در جهت برقرای عدالیت اجتماعی و زدودن 
فقر در جامعه اسلامی بخصوص در بین دانش آموزان، ایجاد 
بستر تعاملی و همکاری با سازمان های مردم نهاد ، گسترش 
همبستگی اجتماعی، اعتماد سازی به عنوان بزرگترین سرمایه 
اجتماعی، مشخص شده است.وی عنوان کرد: سال گذشته 
مردم قم در جشن عاطفه ها 4میلیارد و 550 میلیون ریال 
کمک کردند که تقریبا یک سوم از کمک های مردمی، 
مشارکت دانش آموزان بود، که این نشان دهنده ی فرهنگ 

سازی اهدافی است که جشن عاطفه ها درنظر دارد. وی در 
بخش دیگری از ایجاد پایگاه های جذب کمک های مردمی 
برای مردم مظلوم غزه در اطراف حرم حضرت معصومه)س( 
و مسجد مقدس جمکران از دهم مهر ماه خبر داد.جلالی با 
اشاره به سالروز همبستگی با کودکان و نوجوانان فلسطینی 
اظهار کرد: هدف از نام گذاری این روز، حمایت از مردم مظلوم 
فلسطین است که اکنون وظیفه مسلمانان جهان است که به 
کمک مردم غزه بشتابند.وی با اشاره به سخن رهبر معظم 
انقلاب درباره کمک به مردم فلسطین گفت: همه دنیای اسلام 
باید تا جایی که در توان دارند به مردم فلسطین کمک کنند.

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی از همکاری مشترک با بسیج 
مستضعفین خبر داد و بیان کرد: کمیته ای طراحی شده که در 
سه روز نسبت به جذب کمک های مردمی در سراسر کشور به 
ویژه در استان قم اقدام کنند.وی با بیان اینکه برای حمایت از 
مردم مظلوم غزه پایگاه جمع آوری کمک های مردمی در سطح 
استان قم ایجاد می شود، گفت: جمع آوری کمک های مردمی از 

امروز آغاز و پایگاه هایی به همین منظور از صبح 
روز پنجشنبه در سطح استان قم و اطراف حرم 
حضرت معصومه)س( و جمکران ایجاد می شود 
جلالی اضافه کرد: طرح جذب حمایت های 
مردمی برای یاری مردم مظلوم غزه با همکاری 
صدا و سیمای مرکز نور و اداره کل کمیته امداد 
امام خمینی استان قم، با شعار حمایت از مردم 
مظلوم فلسطین با حضور همه اقشار جامعه در 

استان قم اجرا می شود.
استقرار 30 پایگاه 

جمع آوری نذورات قربانی
مدیرکل کمیته امداد امام خمینی قم  در 
بخش دیگری از سخنان  خود از استقرار 30 
پایگاه جهت جمع آوری نذورات قربانی مردم 
به مناسب عید سعید قربان در این استان خبر داد. جلالی ' 
اظهار داشت: این پایگاه ها از روز جمعه تا روز یکشنبه و عید 
قربان آماده جمع آوری و تحویل نذورات قربانی مردم اعم از دام 
زنده و گوشت قربانی هستند. وی با اشاره به اختصاص 100 
مسجد برای جمع آوری این نذورات در راستای طرح مسجد 
محوری و همچنین استقرار صندوق های جمع آوری نذورات 
در اطراف پایگاه های نمازجمعه و مراسم دعای عرفه در استان، 
خاطرنشان کرد: طبق پیش بینی های انجام شده امسال هشت 
تن گوشت قربانی به مددجویان تحت پوشش این کمیته داده 
می شود. جلالی با اشاره به تحویل گوشت قربانی در درب 
منازل به نیازمندان، افزود: امسال برای نخستین بار این کار به 
وسیله 50 نفر از مددکاران کمیته انجام می گیرد. وی با اشاره 
به کمک 179 میلیون ریالی انجام شده در عید قربان سال 
گذشته، افزود: کلیه شهروندان می توانند نذورات نقدی خود 
را به شماره حساب 88/ 13379138 بانک ملت با کد شناسه  

72/ 99999 واریز نمایند.

ایمان: پیکر مرحومه سعیدی همسر 
حضور  با  سپاه  در  فقیه  ولی  نماینده 
شخصیت های لشکری و کشوری در قم 

تشیع و به خاک سپرده شد.
مراسم تشییع پیکر بانو طاهره سعیدی 
همسر حجت الاسلام والمسلمین علی سعیدی، 
نماینده ولی فقیه در سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی روز گذشته با حضور سردار سرلشکر 
نظامی  از شخصیت های  جمعی  و  جعفری 
و سیاسی از شهرک شهید محلاتی برگزار و 
سپس پیکر آن مرحومه برای تشییع رسمی 
به مسجد امام حسن عسکری)ع(  قم منتقل 
شد.در ادامه مراسم پیکر این بانوی مجاهد 
بر دوش جمعی از علما،  مسئولان و برخی 

فرماندهان و نیروهای سپاه و جمعی از مردم شهر قم تا حرم 
حضرت معصومه)س( تشییع و در آنجا توسط آیت الله نوری 
همدانی بر پیکر این مرحومه نماز اقامه و سپس پیکر ایشان به 

خاک سپرده شد. سردار مهدی مهدوی نژاد و حجت الاسلام 
و المسلمین سید حسن اکبری، فرمانده و مسئول نمایندگی 
ولی فقیه در سپاه امام علی بن ابی طالب)ع( طی پیامی 

شیخ  حاج  والمسلمین  حجت الاسلام  به 
سپاه  در  فقیه  ولی  نماینده  سعیدی،  علی 
پاسداران انقلاب اسلامی فوت ناگهانی همسر 
گرامیشان را تسلیت گفتند. به گزارش فارس، 
در این پیام آمده است: بدون شک همراهی 
آن بانوی مومنه و فاضله در مجاهدات قبل 
از جمله  اسلامی  انقلاب  پیروزی  از  و پس 
ارزنده و تلاش  دوران های سخت خدمات 
های شبانه روزی جنابعالی در عرصه دفاع 
مقدس و مسئولیت های مختلف در نظام 
مقدس جمهوری اسلامی ایران به ویژه دوران 
مشعشع نمایندگی ولی فقیه در سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی، سرمایه ای ارزشمند برای آن 
مکرمه و یادگاری گرانبها برای خاندان معظم 
سعیدی می باشد. مراسم ترحیم  آن مرحومه 
بعد از ظهر روز چهارشنبه در مسجد امیرالمومنین)ع( واقع 

در شهرک محلاتی شد.

آیت الله هاشمی رفسنجانی: 

دولت به همه شعارها پایبند است

 ایمان  معاون امور عمرانی استاندار 
برای هموارسازی  باید  قم گفت: همه 
انجام پروژه های عمرانی همکاری کنند. 
کارگروه  جلسه  در  دلاوری  جواد 
خدماتی عمرانی منطقه پردیسان ،افزود: 
یکی از پروژه های حیاتی برای افزایش 
دسترسی ها و سهولت در انجام سفر به 

پردیسان ادامه بلوار جمهوری اسلامی تا 
این منطقه است.  وی اضافه کرد: با توجه 
به افزایش تقاضای سفر در بلوار غدیر و 
اتلاف وقت و انرژی شهروندان ساکن در 
پردیسان و شهرک های قدس و مهدیه 
در این مسیر با تلاش های صورت گرفته 
با مشارکت شهرداری قم و بنیاد مسکن 

در  مسیر  این  عمرانی  عملیات  استان، 
کوتاه ترین زمان ممکن انجام خواهد شد. 
وی اظهار داشت: این پروژه از محل 
انجام  قم  شهرداری  عمرانی  اعتبارات 
آن  نخست  فاز  امیدواریم  و  شد  خواهد 
تا پایان سال جاری و بهره برداری نهایی 
با  دلاوری  پذیرد.   انجام   94 سال  در 

اشاره به کمبود اعتبارات در کشور،گفت: 
برای انجام پروژه های عمرانی نباید هیچ 
باید  همه  و  باشد  داشته  وجود  مانعی 
تلاش  ها  پروژه  انجام  هموارسازی  برای 
و همکاری کنند و دستگاه های اجرایی 
انجام  در  را  یکدیگر  تعامل  و  با همدلی 

پروژه ها کمک نمایند.

ایمان: معاون فرهنگی هنری اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم گفت: بیست 
و هشتمین جشنواره بین المللی فیلم های کودکان و نوجوانان در استان قم نیز به 

همراه 23 استان دیگر کشور برگزار می شود. 
حامد حجتی روز گذشته در گفت وگو با خبرنگاران، در این رابطه اظهار داشت: از سال 
گذشته قرار شد که این جشنواره علاوه بر استان های اصفهان و همدان در سایر استان های 
کشور نیز برگزار شود و به علت برگزاری مناسب جشنواره بین المللی فیلم فجر در سال 
گذشته در قم، این استان نیز یکی از میزبان های این جشنواره شد. وی با اشاره به ویژگی 
های خاص فرهنگی استان قم گفت: به جهت آنکه مخاطب اصلی این جشنواره کودکان و 
نوجوانان هستند با تشکیل ستادی در استانداری در این زمینه به گونه ای برنامه ریزی شده 
است تا دانش آموزان استان بتوانند از آن بهره های لازم را ببرند.  وی با بیان اینکه در چهار روز 
برگزاری این جشنواره در قم هر روز سه سانس فیلم پخش می شود، خاطرنشان کرد: از 14 
فیلم بلندی که در این جشنواره سراسری پخش می شود حداقل چهار فیلم در قم به نمایش 
در می آید. حجتی از برگزاری آیین اختتامیه ویژه ای در قم برای این جشنواره خبر داد و 

گفت: تلاش می کنیم بخش های جانبی مفرحی در کنار این جشنواره در قم داشته باشیم 
و مراسم اختتامیه نیز با حضور چهره های برجسته صدا و سیما در بخش کودک برگزار می 
شود. معاون فرهنگی هنری اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم خاطر نشان کرد: از 
میان فیلم های به نمایش درآمده در قم نیز پس از داوری در بخش خاص به نفرات برگزیده 
هدایایی اهدا می شود.  وی از قم به عنوان پایتخت فرهنگی کشور یاد کرد و خواستار توجه 
به حوزه های مختلف هنری از جمله فیلم در این استان به ویژه در بخش کودک شد و ابراز 
امیدواری کرد که با برگزاری این جشنواره در قم، نهادهای مختلف در زمینه تولید فیلم در 
این بخش سهیم شوند.  وی به ساخت سالانه 50 فیلم در حوزه کودک و نوجوان اشاره کرد و 
گفت: امیدوار هستیم هنرمندان و فیلمسازان استان به این حوزه توجه بیشتری داشته باشند 

تا در سال های آتی شاهد حضور فعال هنرمندان قم در این جشنواره نیز باشیم.  
حجتی اظهار داشت: انگیزه اصلی ما برای برگزاری این جشنواره این است که فیلمسازان 
حوزه کودک و نوجوان توجه جدی به این بخش پیدا کنند و بتوانند استعدادهای خود را به 

خوبی بروز دهند.

معاون امور عمرانی  استاندار قم: 

همه باید برای هموارسازی انجام پروژه های عمرانی همکاری کنند 

برای اولین بار :

جشنواره فیلم های کودکان ونوجوانان به میزبانی قم می شود 

حــوادث  سرمقاله

اخبــــار

دل نوشته

جانشین فرماندهي انتظامي استان قم خبرداد:

کشف 30 هزار لیتر 
نفت کوره قاچاق در قم

ایمان :جانشین فرماندهي انتظامي استان قم از کشف 30000 لیتر نفت کوره 
قاچاق از یک دستگاه کامیون کشنده خبر داد. 

سرهنگ " حمیدرضا اسدي " در تشریح جزییات این خبر اظهار داشت: در اجراي 
طرح مبارزه با قاچاق کالا، ماموران انتظامي پاسگاه سلفچگان در "شهرک صنعتي 
سلفچگان" به یک دستگاه کامیون کشنده حامل 30 هزار لیتر سوخت قاچاق از نوع 
نفت کوره به دلیل نداشتن مدارک مثبته و مجوز به ظن قاچاق سوخت مظنون و آن 

را متوقف کردند. 
وي افزود: ماموران در بازید بعمل آمده، 30 هزار لیتر سوخت قاچاق از خودروي 
مذکور کشف کردند. سرهنگ اسدي ادامه داد : در بررسي هاي صورت گرفته مشخص 
شد کامیون موصوف حامل سوخت از یکي از استان هاي مرکزي بارگیري کرده و مجوز 

حمل سوخت نیز به همراه نداشته است. 
جانشین فرماندهي انتظامي استان قم با بیان این که محموله، تحویل اداره مبارزه 
با کالاي قاچاق استان شد،عنوان داشت: کامیون مذکور توقیف و راننده آن نیز بهمراه 

پرونده تشکیل شده به مراجع قضایي استان معرفي شد.

رئیس پلیس آگاهي استان خبرداد:

کشف 25 هزارکیلوگرم 
چوب قاچاق در قم

ایمان: رئیس پلیس آگاهي استان قم از کشف 25000 کیلوگرم چوب قاچاق 
از دو دستگاه کامیون خبر داد. 

سرهنگ " مهدي قدمي " در تشریح جزییات این خبر اظهار داشت: ماموران اداره 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز در محور "جاده قم - اراک" به دو دستگاه کامیون حامل چوب 
هاي جنگلي به دلیل نداشتن مدارک مثبته و مجوز جنگلباني به ظن قاچاق چوب 
مظنون و هر دو دستگاه را متوقف کردند. وي افزود: ماموران در بازید به عمل آمده، 15 
هزار کیلوگرم چوب مرکبات از یک دستگاه  کامیون و 10 هزار کیلوگرم نیز از کامیون 
دیگر کشف کردند. سرهنگ قدمي ادامه داد : در بررسي هاي صورت گرفته مشخص شد 
هر دو کامیون حامل چوب هاي مرکبات )پرتغال و نارنگي( از یکي از شهرهاي شمالي 
به مقصد یکي از شهرهاي جنوبي کشور براي تولید ذغال بارگیري کرده اند و هیچکدام 

مجوز حمل چوب نیز به همراه نداشته اند. 
رئیس پلیس آگاهي استان قم با بیان این که محموله، تحویل اداره منابع طبیعي 
استان شد،عنوان داشت: هر دو کامیون توقیف و رانندگان نیز به همراه پرونده تشکیل 

شده به مراجع قضائي استان معرفي شدند. 

تیمار یک عقاب طلایی زخمی درقم
 ایمان : یک بهله عقاب طلایی زخمی که به اداره کل حفاظت محیط زیست قم 
تحویل داده شده توسط کارشناسان این اداره کل در حال تیمار و نگهداری است.

به گزارش روابط عمومی اداره کل محیط زیست قم ، این نوع عقاب از پرندگان 
کمیاب و در معرض خطر کشور به شمار می رود که از سوی یک شهروند دوست دار 
محیط زیست تحویل بخش حیات وحش اداره کل حفاظت محیط زیست استان قم شد.

رییس اداره نظارت بر امور حیات وحش قم نیز با بیان اینکه این پرنده شکاری از ناحیه 
پای چپ و پرها دارای جراحت و آسیب است، خاطرنشان کرد: هر ساله تعداد زیادی از 
پرندگان شکاری، آبزی و کنار آبزی و همچنین پستانداران وحشی از سوی دوستداران 
طبیعت در اختیار اداره کل حفاظت محیط زیست قرار می گیرند که بیشتر آنها پس 
 Golden( از تیمار و نگهداری، در دامان طبیعت رهاسازی می شوند.عقاب طلایی
Eagle( با نام علمی Aquila chrysaetos یکی از زیباترین پرندگان شکاری است 
که در بسیاری از مناطق جهان زیست می کند و در ایران نیز به صورت بومی وجود دارد.

این پرنده در سر و گردن خود، پرهایی به رنگ قهوه ای روشن یا طلایی دارد، همچنین 
به طور متوسط طول بال های آن بیش از دومتر و طول جثه آن یک متر است.این پرنده 
می تواند تا ارتفاع سه هزار و 600 متری پرواز کند و لانه خود را بر روی درختان بلند و 
صخره ها می سازد، سرعت معمولی این نوع پرنده 50 کیلومتر بر ساعت است ولی هنگام 

شیرجه زدن می تواند سرعتش را تا 320 کیلومتر بر ساعت افزایش دهد.

برخورد موتورسیکلت و کامیون 
قربانی گرفت

 ایمان : مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم اعلام کرد: در 
حادثه برخورد یک دستگاه موتورسیکلت با کامیون در این استان، متاسفانه 

یک نفر جان باخت.
در این تصادف که حدود ساعت 14 و 15 دقیقه روز چهارشنبه در ابتدای شهرک 
قدس واقع در بلوار الغدیر رخ داد، یک مرد حدودا 28 ساله در دم فوت کرد. بر اساس این 
گزارش، این موتورسیکلت دو سرنشن داشت که سرنشین دیگر آن، به شدت مجروح شد.

همزمان با هفته نیروی انتظامی:

شهرک ترافیک در قم افتتاح می شود
 ایمان: معاون فرهنگ ترافیک پلیس راهور استان قم گفت: همزمان با 
نخستین روز هفته نیروی انتظامی و مقارن با هفته ملی کودک شهرک ترافیک 

1۴ مهر ماه در استان قم افتتاح می شود. 
محمد خلج ظهرروزگذشته در نشست خبری به مناسبت هفته ملی کودک، با اشاره 
به برنامه های پلیس راهور استان به این مناسبت اظهار کرد: همزمان با نخستین روز هفته 
نیروی انتظامی و مقارن با هفته ملی کودک شهرک ترافیک 14 مهر ماه در استان قم افتتاح 
می شود. معاون فرهنگ ترافیک پلیس راهور استان قم با بیان اینکه 14 مهرماه شهرک 
ترافیک به افتتاح می رسد، افزود: این شهرک مقابل بوستان الغدیر از 14 تا 20 مهرماه 
پذیرای دانش آموزان استان است. وی تصریح کرد: کار شناسان راهور در مدت هفته ملی 
کودک در شهرک ترافیک کار آموزش فرهنگ ترافیکی را به کودکان و نوجوانان به عهده 
دارند. خلج با بیان اینکه حضور در شهرک ترافیکی برای دانش اموزان مقطع سوم ابتدایی 
الزامی است، عنوان کرد: همچنین در این هفته پیام مهر نیز به مناسبت آغاز سال تحصیلی 
قرائت می شود. معاون فرهنگ ترافیک پلیس راهور استان قم خاطرنشان کرد: به مناسبت 
هفته ملی کودک معاونت فرهنگ ترافیک راهور استان همچنین برگزاری همایش همیاران 

پلیس را در مجتمع فرهنگی و ورزشی مردم را در دستور کار دارد.

با حضور مدیر کل بنیاد مسکن استان قم:

مشکلات مسکن مهرشهر 
سلفچگان بررسی شد

 ایمان: مشکلات مسکن مهرشهر سلفچگان با حضور مدیر کل بنیاد مسکن 
استان قم در جلسه رسمی شورای اسلامی  این شهربررسی شد.

حسن شریفی رئیس شورای اسلامی شهر سلفچگان در این جلسه گفت: رفع 
مشکلات مسکن مهر در شهر سلفچگان باید  بیش از پیش مورد توجه مسولان محترم 

بنیاد مسکن استان قم  قرار گیرد.  
حسین درودگر شهردار سلفچگان  نیز در این جلسه گفت : راه های دسترسی به 
مسکن مهر و روشنایی مسیر تا حدی توسط شهرداری انجام گرفته است ولی  تکمیل 
آن با توجه به  در پیش بودن فصل بارندگی   باید  بااجرای زیرسازی و آسفالت خیابان 
های مسکن مهر با مشارکت شهرداری و بنیاد مسکن انجام شود. صالحی مدیر کل بنیاد 
مسکن استان قم  نیز در این جلسه ضمن تاکید بر تعامل بنیاد با شهرداری درخصوص 
رفع مشکلات مسکن مهر گفت :  آماده  همکاری  و مساعدت  جهت تکمیل مسجد 
مسکن مهر و همچنین واگذاری 2 قطعه زمین جهت احداث حوزه علمیه و مصلی شهر  
سلفچگان هستیم .همچنین در این جلسه اعضای شورای شهر سلفچگان نحوه واگذاری 
زمین جهت احداث مصلی نماز جمعه و حوزه علمیه شهر را از طریق اداره کل بنیاد 

مسکن را بررسی نمودند.

احزاب، متولي خواسته هاي جامعه
مصطفي درایتي

اگر احزاب از جایگاهي در کشور برخوردارد هستند که مي توانند در بسیاري از مسائل 
کمک کنند، قطعا در امیدواري و آرامش به مردم هم نقش بسیار تعیین کننده اي دارند. 
عمده ترین کار احزاب رسیدگي به مطالباتي که بسیاري از جامعه دارند. به عبارتي متولي 
دنبال کردن خواسته هاي بخشي از جامعه هستند که تلاش مي کنند خواسته ها تحقق پیدا 
کند. این راه طبیعتا راهي امیدوار کننده در راستاي ایجادآرامش در کشور است. در واقع به 
جاي اینکه خواسته هاي خودشان را در شکل گیري دموکراتیک کشور دنبال کنند، باید 
بدانند که خواسته هاي مردم نباید نادیده گرفته شود و این بهترین نقشي است که مي توانند 
ایفا کنند. این مساله به احزاب در کشورهایي مربوط مي شود که نقش تعیین کننده اي در 
کشور دارند. احزاب باید بسیاري از مشکلاتي را که احتمالا براي جامعه اتفاق مي افتد از 
طریق پیش بیني ها کنترل کند. به عبارتي نقش احزاب باید اینقدر تاثیرگذار باشد که در 
جامعه به رسمیت شناخته شود. ما دراین زمینه دچار پارادوکس هایي هستیم، در واقع 
مي خواهیم شکلي از احزاب را حفظ کنیم اما از طرف دیگر از جدیت و تاثیر گذاري احزاب 
در کشور جلوگیري مي کنیم. این مساله پارادوکس هایي را در کشور به وجود آورده است. 
براي کشوري که پارلمان و شورا از طریق انتخابات دارد، تنها کسي که مي تواند هزینه هاي 
دموکراتیک کشور را که بیشتر در انتخابات رخ مي دهد کم کند، احزاب هستند، با این 
حساب نقش شان در کشور مهم تر و موثرتر است. نقش احزاب در انتخابات بسیار پررنگ 
است و از تعیین کننده ترین ها هستند. اما درکشور ما این اتفاق نمي افتد، متاسفانه انتخاب 
مردم هنوز با جهت گیري احزاب شکل نگرفته است. در حال حاضر تنها کاري که احزاب 
در کشور مي توانند انجام دهند تشویق و امیدواري دادن به مردم براي انتخابات است. یکي 
از معیارهاي مهم یک جامعه براي شکل گیري، فعال و مهم شدن احزاب است. احزاب به 
عنوان یکي از نهاد هاي مدني در کشور، شاخصه اي است که نشان مي دهد جامعه در مسیر 
توسعه و در حال حرکت است هرچند شاید مشکلاتي در این راه وجود داشته باشد. احزاب 
به دلیل آنکه مي توانند سازندگي در مسیر کار سیاسي ایجاد کنند، طبیعتا نقش بسیار 
عمده اي در توسعه سیاسي، اقتصادي کشور دارند. درواقع نقش احزاب در توسعه سیاسي 

نقشي کلیدي است. 
فعال سیاسی اصلاح طلب

آیت الله مکارم شیرازی:

مسئولان به قم بدهکارند
ایمان:یکی از مراجع تقلید با اشاره به اینکه شهر قم مراکز علمی و دینی 
زیادی دارد و سالانه نیز میزبان بیش از 15 میلیون زائر و مسافر است، گفت: 

مسئولان به قم بدهکارند و دولت باید نگاه ویژه ای به این شهر داشته باشد.
آیت الله ناصر مکارم شیرازی در دیدار رئیس و اعضای شورای اسلامی شهر قم که  سه 
شب در دفتر این مرجع تقلید برگزار شد با اشاره به اینکه شهر قم با دیگر شهرهای کشور 
تفاوت دارد، اظهار کرد: من به مسئولین بارها گفته ام که این شهر را با هیچ شهری قیاس 
نکنند چرا که شهر قم با تمام جهان اسلام و تشیع در ارتباط است و ماوراء مرزها نگاهشان 
به این شهر است. وی ادامه داد: بزرگترین  و مهمترین حوزه علمیه جهان اسلام در شهر قم 
قرار گرفته است و مرقد مبارک حضرت فاطمه معصومه )س( و مسجد مقدس جمکران با 
آن  همه عاشقانی که دارد در قم قرار دارد و از همه مهمتر اینکه این شهر در چهارراه ارتباطی 
کشور قرار گرفته و مورد علاقه همه است. این مرجع تقلید با بیان اینکه بارها به مسئولین 
گفته ام که بدهکار قم هستید ابراز کرد: قم سالانه بیش از 15 میلیون نفر زائر و مسافر را 
در خود جای می دهد و مردم این شهر نباید هزینه آن را بپردازند. ما در حوزه علمیه برای 
دستگاه های مختلف کشور نیروهایی همچون استاد دانشگاه، امام جمعه، مسئولین عقیدتی 
سیاسی و قاضی را با هزینه خودمان تربیت می کنیم که اگر دولت می خواست آنها را تربیت 
کند برای هر یک باید مبالغ زیادی را پرداخت می کرد. آیت الله مکارم شیرازی با تاکید بر 
اینکه دولت باید نگاه ویژه ای به قم داشته باشد، گفت: یکی از مشکلاتی که شهرداری قم با 
آن مواجه بوده احداث مراکز فرهنگی، حوزه های علمیه، کتابخانه ها و اماکن مذهبی است 
که نمی تواند بابت آن عوارض دریافت کند و تعداد این مراکز کم نیست و دولت باید در این 
موضوع وارد شده و کمبود بودجه شهرداری در این زمینه را جبران کند. وی فرهنگ سازی 
و اطلاع رسانی را لازمه نهادینه شدن فرهنگ شهروندی دانست و گفت: وقتی فردی که 
زمین کشاورزی خود را به مسکونی و تجاری تبدیل کرده و بابت آن عوارض زیادی پرداخته 
و نسبت به این عوارض اعتراض دارد باید توجیه شود که شهرداری برای اینکه زمین 
کشاورزی را به ملک مسکونی تبدیل کند برای امکاناتی مانند خیابان، آسفالت، فاضلاب 

و سایر ملزومات مورد نیاز را فراهم می کند و عوارض دریافتی صرف این موضع می شود.
این مرجع تقلید افزود: باید از طرق مختلف همچون توزیع بروشور، برگزاری میزگرد ها 
و پخش برنامه های آموزشی از رادیو و تلویزیون و سایر امکانات موجود این موضوع برای 
مردم تبیین شود تا تصور نکنند که دچار ضرر شده اند و یا در جایی که دولت و شهرداری 
نیاز به تملک ملکی دارند بخواهند آن را به چند برابر قیمت به فروش برسانند. آیت الله 
مکارم شیرازی با تاکید بر اینکه شهر قم باید متناسب و هم شأن با نامش که محوریت انقلاب 
و تشیع را نیز در خود جای داده ساخته شود، بیان کرد: مدیران شهری باید در زمینه 
تصمیم گیری برای اجرای طرح ها بررسی بیشتری کرده و پروژه ها را به صورت عادلانه در 
تمام شهر به اجرا برسانند. وی در پایان با تاکید بر اینکه دو طرف بلوار پیامبر اعظم)ص( باید 
برای احداث اماکن فرهنگی، مذهبی و اقامتی در خور شأن قم مد نظر قرار گیرد، خاطرنشان 
کرد: کار شما جهادی در راه  خداست و سعی کنید در این مسیر مردم را نیز در جریان 

امور قرار دهید تا بتوانید با کمک همه شهروندان به رشد و آبادانی شهر قم کمک کنید.

با حضور استاندار قم صورت گرفت:
رونمایی از 10 عنوان جدید کتاب دفاع مقدس 

 ایمان :طی مراسمی از 10 عنوان جدید کتاب دفاع مقدس با حضور امام جمعه 
و استاندار قم رونمایی شد.

همزمان با آخرین شب از مراسم معنوی مشق عشق، از 10 عنوان کتاب مرتبط با 
قم، حجت الاسلام صالحی منش  امام جمعه  آیت الله سعیدی  با حضور  دفاع مقدس 
استاندار قم،  حسینی مدیرکل حفظ آثار و ارزش های دفاع مقدس استان، نویسندگان 
کتاب ها، فرماندهان سپاه و بسیج و خانواده های معظم شهدا، پیشکسوتان دفاع مقدس و 
جمع کثیری از امت حزب الله رونمایی شد. نمازهای بی وضو )اثر آزاده سرافراز حبیب الله 
معصوم(، کمال کورسل، تنها شهید فرانسوی دفاع مقدس، چلچراغ)ویژه زندگی شهدای 
استان قم(، 30 پرسش 30 پاسخ)چاپ پنجم(، زندگی به رنگ خدا)ویژه سبک زندگی 
شهدا(، نفس های حبس شده)شرح زندگی و خاطرات شهید بابلی(، مسابقات اردویی)ویژه 
راهیان نور(، بلاغ)روش های تبلیغی شهدای روحانی(، چادر خاکی)خاطرات 130 شهیده 
دفاع مقدس( و شهیدستان3)ویژه شهدای منطقه امامزاده ابراهیم قم( عناوین این کتاب ها 
را تشکیل می دهد. این کتاب ها در سال 93 با حمایت اداره کل حفظ آثار و نشر ارزش های 
دفاع مقدس استان قم و مراکزی چون بنیاد شهید و امور ایثارگران، موسسه روایت سیره 
شهدا، ستاد کنگره شهدای استان قم، موسسه فرهنگی هنری راویان فتح، مرکز حفظ آثار 

بسیج و سپاه و موسسه مالی و اعتباری کوثر، چاپ و منتشر شده است. 

در واکنش به اظهارات سخنگوی وزارت خارجه آمریکا؛

امیرعبداللهیان: هرگونه کمک ایران به لبنان 
در چارچوب مبارزه با تروریسم است

معاون وزیر امور خارجه در واکنش به اظهارات سخنگوی وزارت خارجه 
آمریکا گفت: هرگونه کمک جمهوری اسلامی ایران به ارتش لبنان در چارچوب 

مبارزه با تروریسم و حقوق بین الملل خواهد بود.
حسین امیرعبداللهیان که به همراه »علی شمخانی« دبیر شورای عالی امنیت ملی در 
سفر به کشورهای منطقه به سر می برد، در گفت و گو با خبرنگار ایرنا در پاسخ به سوالی 
درباره اظهارات روز گذشته سخنگوی وزارت خارجه آمریکا که کمک ایران به لبنان را 
مغایر قطعنامه های شورای امنیت سازمان ملل خوانده است، تاکید کرد: ارتش لبنان برای 
مبارزه با تروریسم باید تقویت شود. وی تصریح کرد: آمریکا بجای اقدامات ماجراجویانه ای 
که تنها افراط گرایی را تشدید می کند، مانع تقویت دولتها و ارتش های منطقه نشود تا 
مبارزه موثر و واقعی با تروریسم تحقق یاید. به گزارش ایرنا، »جن ساکی« سخنگوی وزارت 
خارجه آمریکا در واکنش به پیشنهاد کمک تسلیحاتی ایران به ارتش لبنان گفت که کمک 

تسلیحاتی ایران به لبنان، ناقض قطعنامه های شورای امنیت سازمان ملل خواهد بود.

ای غایب از نظر
در انتظار آن عزیز که جهان را به عدالت خواهد آراست، پس از آن که از ظلم و تیرگی 

پر شده باشد، لحظه ها به سختی و به کندی می گذرند.
خوشا آن که از پرده غیبت به در آید و تلالو چهره اش تیرگی ظلم و جهالت را از 

آدمیان بزداید.
خدایا! دیرزمانی است که منتظران ظهور چشم بر آستان دیدارش دوخته اند؛ آنان را 

محروم نفرما؛ ای آن که بر هر کار توانایی.
ای دوست به وصل تو رسیدن مشکل

پا از سر کوی تو کشیدن مشکل
سر دادن و وصل تو خریدن آسان

جان دادن و روی تو ندیدن مشکل )1(
بدان امید که لایق دیدارش باشیم و از کسانی که در رکاب حضرتش همای شهادت بر 

آستان حیاتشان می نشیند.
)1(: شعر از مرحوم الهی قمشه ای

مدیر کل کمیته امداد امام خمینی)ره(استان قم :

جشن عاطفه ها در قم برگزار می شود

با حضور شخصیت های کشوری و لشکری :

پیکر همسر نماینده ولی فقیه در سپاه در قم تشییع وبه خاک سپرده شد



3 اقتصادی

آخرین نرخطلا در ایران 

4,145,000یک مثقال طلا

956,880یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,330,000سکه بهار آزادی

9,333,000سکه امامی

4,740,000نیم سکه

2,720,000ربع  سکه

1,730,000سکه یک گرمی

قیمت بازارنام خودرو

 20637,000,000 تیپ 5

 206SD38,000,000وی 8

GLX 405 30,000,000پژو 

SLX 405 33,000,000پژو 

ELX 41,000,000پژو پارس 

 38,000,000پژو پارس سال

E2 90 ۴0,000,000تندر 

LX 33,000,000رانا 

TU5 32,000,000رانا 

LX 31,000,000سمند 

LX EF7 32,000,000سمند 

ELX 37,000,000سورن 

قیمت بازارنام خودرو

300 S 77,000,000زوتی 

 17,000,000سایپا کارا 151

 20,000,000سایپا 111

 20,000,000سایپا 131

 21,000,000سایپا 132

SX 2۴,000,000سایپا تیبا 

قیمت بازارنام خودرو

315 MVM39,000,000 

530 MVM42,000,000 

MVM X3366,000,000 

 MVM X3378,000,000 جدید اتومات

 MVM11021,000,000 چهار سیلندر

کارگران دست به کار شدند؛
جزئیات تشکیل کمیته 9 نفره تعیین دستمزد

دبیرکل کانون عالی انجمن های صنفی کارگران ایران با اعلام تشکیل 
کمیته های تعیین دستمزد کارگران در استان ها، گفت: کمیته 9 نفره اصلی 
در کانون عالی، اطلاعات دریافتی از استان ها را بررسی و در قالب یک 

پیشنهاد در زمان خود به شورای عالی کار ارائه خواهد کرد.
غلامرضا عباسی از تشکیل کمیته های جدید تعیین دستمزد سال 94 مشمولان 
قانون کار و کارگران کشور خبر داد و گفت: به استان ها ابلاغ کردیم تا کمیته های 

دستمزد کارگری تشکیل و آغاز به کار کند.
دبیرکل کانون عالی انجمن های صنفی کارگران ایران اظهارداشت: از نمایندگان 
کارگران در استان ها درخواست شده تا از طریق فعال سازی کمیته های تعیین 
دستمزد، بررسی های میدانی و تخصصی درباره وضعیت معیشت و قدرت خرید 

خانوار کارگری را شروع کنند.
عباسی خاطرنشان کرد: یکی از تاکیدات امسال نمایندگان کارگران این است که 
تمامی اقدامات شورای عالی کار در راستای ماده 41 قانون کار باشد، با این حال در 
سال های اخیر امور بیشتر به صورت چانه زنی و مصلحت اندیشی پیش رفته است.

این مقام مسئول کارگری کشور افزود: تاکنون شورای 3 جانبه ملی مباحثی 
را پیرامون دستمزد نیروی کار داشته، اما از طریق کمیته ها برنامه داریم وضعیت 

معیشتی کارگران و مشمولان قانون کار را به صورت تخصصی بررسی نماییم.
دبیرکل کانون عالی انجمن های صنفی کارگران ایران بیان داشت: متاسفانه در 
دهه های گذشته هر ساله یک بحثی را درباره دستمزد کارگران مطرح کرده اند 

و به دلایل گوناگون، نیروی کار از دستیابی به دستمزد واقعی محروم شده است.
به گفته عباسی، حالا برای یکبار هم که شده این شرایط ویژه برای کارفرمایان در 
نظر گرفته شود تا کارگران نیز بتوانند از دستمزد مناسبی برخوردار شوند. نمی شود 
هر سال به یک بهانه ای عنوان کرد امسال شرایط ویژه است و کارگران نمی توانند 

رشد دستمزد مناسبی داشته باشند.
وی با اشاره به اینکه البته دولت نیز باید حمایت های خود را از جامعه کارگری و 
همچنین کارفرمایان ملموس کند اظهارداشت: در مسئله واگذاری سبد کالا درست 
عمل نشد و لازم است تا دولت تدابیری بیاندیشد تا نیروی کار بتواند از اینگونه 

کمک های دولتی بهره مند شود.
این مقام مسئول کارگری کشور تصریح کرد: کمیته اصلی در کانون 9 نفره است 
که از طریق دریافت اطلاعات ارائه شده توسط استان ها، بررسی های تخصصی و 
علمی را درباره معیشت خانوارهای کارگری انجام و نتیجه را در نهایت به صورت یک 

پیشنهاد در شورای عالی کار مطرح خواهد کرد.

با درخواست اخیر بازرگانان ایرانی برای حذف دلار از معاملات بین ایران و روسیه 
بار دیگر پای بانک مرکزی برای ورود جدی به پیمانهای ارزی که همواره نسبت به 

عملکرد در این رابطه مورد انتقاد قرار گرفته است به میان آمد.
پیمانهای پولی دوجانبه روشی برای انجام تجارت بین دو کشور بدون دخالت دلار به عنوان 
پول واسط است که تا کنون بیش از 50 مورد از این پیمانها بین کشورهای مختلف منعقد 
شده و خود را از تلاطم و دردسرهایی که ممکن است حاکمیت دلار در مبادلات آنها ایجاد 

کند رهانیده اند.
با این وجود در حالی که در سالهای اخیر تحریمها علیه کشورمان تشدید شده و در راس 
تمامی حوزه ها سیستم تعاملات بانکی خارجی را به شدت تحت تاثیر قرار داده و موجب مسدود 
شدن حسابهای دلاری و یورویی ایران و عدم امکان استفاده از آنها در تجارت فرامرزی با شرکای 
تجاری شده است، به اعتقاد کارشناسان و برخی مسئوولان، بانک مرکزی به منظور کاهش این 
فشارها به طور جدی برای امضای پیمان پولی دوجانبه با هیچ کشوری وارد مذاکره نشده است.

کارشناسان در عین حال که عنوان می کنند اقتصاد ایران قدرت حذف کامل دلار را ندارد، بر 
این عقیده اند که نباید از پیمانهای پولی غافل ماند، چرا که در شرایط ویژه ای مانند امروز می تواند 

در رفع بسیاری از مشکلات و موانع پولی و ارزی گره گشا باشد.
این در حالی است که بانک مرکزی در مقابل نقدهای مطرح شده در رابطه با از دست رفتن 
فرصت های اقتصادی به دلیل بی توجهی این بانک به انعقاد پیمانهای ارزی تاکید دارد که این 
موضوع به کرات در بخش ارزی یانک مرکزی مورد بررسی کارشناسی قرار گرفته و مکاتبات 

متعددی با سازمانهای مربوطه انجام شده اما شرایط لازم و مناسب فراهم نبوده است.
همچنین از دفاعیات چند ماه قبل بانک مرکزی در قبال انتقادات این گونه به نظر می رسد 
که در حال حاضر کارگروهی در ارتباط با پیمانهای پولی دو جانبه در بانک مرکزی تشکیل، 
طرح اولیه  آن تنظیم و مقررات ارزی مورد نیاز نیز در این رابطه تدوین و به سیستم بانکی 

کشور ابلاغ شده است.
اما درحالی در مدت اخیر نتیجه هیچ اقدامی در رابطه با ورود جدی به پیمانهای ارزی از سوی 
بانک مرکزی اعلام نشده است که روز گذشته عسگر اولادی - رییس اتاق بازرگانی مشترک 

ایران و روسیه - از توافق برای جایگزینی روبل)واحد پول روسیه( به جای دلار در معاملات بین 
ایران و روسیه سخن گفت.

وی این را هم یادآور شده که بانک مرکزی بحث پیمان پولی دوجانبه با روسیه را مورد بررسی 
قرار خواهد داد و نتایج اقدامات کارشناسی خود را تا دو ماه آینده اعلام خواهد کرد.

براین اساس به نظر می رسد که اکنون بانک مرکزی در مقابل یک درخواست یا شاید یک 
عمل انجام شده قرار گرفته و باید با توجه به ادعای موافقت با پیمانهای ارزی در شرایط مناسب 
و همچنین بررسی و پیگیری جدی این موضوع در این بانک، موضع خود در مقابل جایگرینی 
دلار و حذف آن به عنوان پول واسط در برخی مبادلات را به طور مشخص اعلام و به تمامی 

انتقادات پایان دهد.
مبادلات ایران و روسیه با حذف دلار و جایگزینی روبل چگونه است؟

اما اینکه با انعقاد پیمان پولی دو جانبه بین ایران و روسیه چه تغییری در انجام مبادلات انجام 
می شود باید توضیح داد که در این شرایط دلار به عنوان ارز واسط از معاملات حذف خواهد 

شد و نقش بانک مرکزی دو کشور پررنگ تر می شود.
دراین حالت بانک مرکزی ایران و روسیه وارد مذاکره با یکدیگر شده و قرارداد پیمان پولی 
دوجانبه امضاء می کنند. ابتدا روسیه یک حساب ریالی نزد بانک مرکزی ایران افتتاح می کند که 
ریال درون این حساب متعلق به روسیه است. ایران هم یک حساب به روبل نزد بانک مرکزی 

روسیه افتتاح خواهد کرد که مبالغ درون این حساب به روبل و متعلق به ایران است.
دو بانک مرکزی نسبت ریال به روبل را برای یکدیگر تضمین می کنند، به طوری که در این 
دوره مالی، ارزها را به قیمت توافق شده خریداری خواهند کرد. بانک مرکزی ایران، مبلغ توافق 
شده ای را به حساب ریالی واریز می کند و بانک مرکزی روسیه نیز همین روال را طی می کند. 

آنگاه دو بانک تجاری در دو کشور به عنوان عامل انتخاب می شود.
تاجر ایرانی برای واردات کالا از روسیه به تاجر روس سفارش خرید می دهد و او پیش فاکتور 
را به روبل برای تاجر ایرانی ارسال می کند. تاجر ایرانی که ریال در اختیار دارد باید به تاجر روس 
روبل بپردازد، بنابراین مبلغ قرارداد را به بانک تجاری ایرانی واریز می کند. بانک تجاری ایرانی هم 

این مبلغ را به حساب ریالی نزد بانک مرکزی واریز می کند.

در این هنگام بانک مرکزی ایران به روسیه اطلاع می دهد که مبلغ قرارداد به ریال واریز شده 
است. بانک مرکزی روسیه نیز معادل مبلغ قرارداد را به روبل به بانک تجاری روس می دهد تا به 
حساب تاجر روسیه ای واریز کند. آنگاه با تایید دریافت مبلغ قرارداد توسط بانک تجاری روس، 
کالا به ایران ارسال می شود و در اختیار تاجر ایرانی قرار می گیرد. مشابه همین قرآیند در مورد 

صادرات کالا از ایران به روسیه هم اتفاق می افتد.
در پایان دوره نیز که بانک های مرکزی می خواهند حساب ریال و روبل را تسویه کنند این 

تسویه می تواند از طریق طلا یا دیگر دارایی های ارزشمند انجام شود.

نوبت پیمان پولی دوجانبه به ایران رسید؛

محک بانک مرکزی در حذف دلار و حاکمیت روبل

پنجشنبه -دهم مهر ماه 1393 - سال هفدهم - شماره 3551

آگهی فقدان سند مالکیت 
آقای حسن رئیس اسداللهی طی وکالتنامه 123-87/11/19 دفتر 66 قم با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق  اعلام داشته که سند 
مالکیت دفترچه ای 100  سهم مشاع از 23065.56  سهم برابر با سه دانگ مشاع از ششدانگ  پلاک 1/553 اصلی واقع در بخش 4 ثبت قم 
در صفحه 561  دفتر 91 ذیل  ثبت 69716 بشماره سریال 0309554 الف 87  بنام ناصر عزالدین نژاد صادره و تسلیم شده که آقای حسن 
رئیس اسد اللهی طی وکالتنامه 123-87/11/19 دفتر 66  اعلام داشته سند مالکیت در اثر سهل انگاری مفقود گردیده و تقاضای صدور سند 
مالکیت المثنی را نموده است لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120  آئین نامه قانون ثبت دریک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می 
گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خودپس از انتشار آگهی  ظرف 
مدت 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت 

به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد .
 ـ رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم  جعفر کاظمی 

آگهی فقدان سند مالکیت 
آقای حسن رئیس اسداللهی طی وکالتنامه 133-87/11/19 دفتر 66 قم با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق  اعلام داشته که سند 
مالکیت دفترچه ای 100  سهم مشاع از 23065.56  سهم برابر با سه دانگ مشاع از ششدانگ  پلاک 1/553 اصلی واقع در بخش 4 ثبت 
قم در صفحه 519  دفتر 92 ذیل  ثبت 69865 بشماره سریال0310449 الف 87  بنام سید محسن اورعی  صادره و تسلیم شده که آقای 
حسن رئیس اسد اللهی طی وکالتنامه 133-87/11/19 دفتر 66  اعلام داشته سند مالکیت در اثر سهل انگاری مفقود گردیده و تقاضای 
صدور سند مالکیت المثنی را نموده است لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120  آئین نامه قانون ثبت دریک نوبت به تاریخ ذیل 
آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خودپس از انتشار آگهی  
ظرف مدت 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر 

نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد .
 ـ رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم  جعفر کاظمی 

آگهی فقدان سند مالکیت 
آقای حسن رئیس اسداللهی طی وکالتنامه 131-87/11/19 دفتر 66 قم با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق  اعلام داشته که سند 
مالکیت دفترچه ای 100  سهم مشاع از 23065.56  سهم برابر با سه دانگ مشاع از ششدانگ  پلاک 1/553 اصلی واقع در بخش 4 ثبت قم 
در صفحه 24  دفتر 93 ذیل  ثبت 69867 بشماره سریال 0390630 الف 87  بنام سید مهدی اورعی  صادره و تسلیم شده که آقای حسن 
رئیس اسد اللهی طی وکالتنامه 131-87/11/19 دفتر 66  اعلام داشته سند مالکیت در اثر سهل انگاری مفقود گردیده و تقاضای صدور سند 
مالکیت المثنی را نموده است لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120  آئین نامه قانون ثبت دریک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می 
گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خودپس از انتشار آگهی  ظرف 
مدت 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت 

به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد .
 ـ رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم  جعفر کاظمی 

آگهی فقدان سند مالکیت 
آقای حسن رئیس اسداللهی با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق  اعلام داشته که سند مالکیت دفترچه ای 100  سهم مشاع از 

23065.56  سهم برابر با سه دانگ مشاع از ششدانگ  پلاک 1/553 اصلی واقع در بخش 4 ثبت قم در صفحه 248  دفتر 90 ذیل  ثبت 
69455 بشماره سریال 685208 الف 85  بنام وی صادره و تسلیم شده که نامبرده اعلام داشته سند مالکیت در اثر سهل انگاری مفقود 
گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده است لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120  آئین نامه قانون ثبت دریک 
نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک 
خودپس از انتشار آگهی  ظرف مدت 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است 

پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد .
 ـ رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم  جعفر کاظمی 

آگهی فقدان سند مالکیت 
آقای حسن رئیس اسداللهی طی وکالتنامه 122-87/11/19 دفتر 66 قم با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق  اعلام داشته که سند 
مالکیت دفترچه ای 100  سهم مشاع از 23065.56  سهم برابر با سه دانگ مشاع از ششدانگ  پلاک 1/553 اصلی واقع در بخش 4 ثبت 
قم در صفحه 239  دفتر 90 ذیل  ثبت 69452 بشماره سریال 685211 الف 85  بنام محمد مهدی هاشمی فروهر  صادره و تسلیم شده 
که آقای حسن رئیس اسد اللهی طی وکالتنامه 122-87/11/19 دفتر 66  اعلام داشته سند مالکیت در اثر سهل انگاری مفقود گردیده و 
تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده است لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120  آئین نامه قانون ثبت دریک نوبت به تاریخ 
ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خودپس از انتشار 
آگهی  ظرف مدت 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت 

مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد .
 ـ رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم  جعفر کاظمی 

آگهی فقدان سند مالکیت 
آقای حسن رئیس اسداللهی طی وکالتنامه 122-87/11/19 دفتر 66 قم با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق  اعلام داشته که سند 
مالکیت دفترچه ای 100  سهم مشاع از 23065.56  سهم برابر با سه دانگ مشاع از ششدانگ  پلاک 1/553 اصلی واقع در بخش 4 ثبت قم 
در صفحه 245 دفتر 90 ذیل  ثبت 69454 بشماره سریال 685213 الف 85  بنام زهرا هاشمی فروهر  صادره و تسلیم شده که آقای حسن 
رئیس اسد اللهی طی وکالتنامه 122-87/11/19 دفتر 66  اعلام داشته سند مالکیت در اثر سهل انگاری مفقود گردیده و تقاضای صدور سند 
مالکیت المثنی را نموده است لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120  آئین نامه قانون ثبت دریک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می 
گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خودپس از انتشار آگهی  ظرف 
مدت 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت 

به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد .
 ـ رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم  جعفر کاظمی 

آگهی فقدان سند مالکیت 
آقای حسن رئیس اسداللهی طی وکالتنامه 122-87/11/19 دفتر 66 قم با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق  اعلام داشته که سند 
مالکیت دفترچه ای 100  سهم مشاع از 23065.56  سهم برابر با سه دانگ مشاع از ششدانگ  پلاک 1/553 اصلی واقع در بخش 4 ثبت قم 
در صفحه 242  دفتر 90 ذیل  ثبت 36945 بشماره سریال 685212 الف85بنام علی هاشمی فروهر صادره و تسلیم شده که آقای حسن 
رئیس اسد اللهی طی وکالتنامه 122-87/11/19 دفتر 66  اعلام داشته سند مالکیت در اثر سهل انگاری مفقود گردیده و تقاضای صدور سند 
مالکیت المثنی را نموده است لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120  آئین نامه قانون ثبت دریک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می 
گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خودپس از انتشار آگهی  ظرف 
مدت 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت 

به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد .
 ـ رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم  جعفر کاظمی 

آگهی فقدان سند مالکیت 
آقای حسن رئیس اسداللهی با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق  اعلام داشته که سند مالکیت دفترچه ای 100  سهم مشاع از 
23065.56  سهم برابر با سه دانگ مشاع از ششدانگ  پلاک 1/553 اصلی واقع در بخش 4 ثبت قم در صفحه 435  دفتر 91 ذیل  ثبت 
69675 بشماره سریال 395608 الف 87  بنام وی صادره و تسلیم شده که اعلام داشته سند مالکیت در اثر سهل انگاری مفقود گردیده و 
تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده است لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120  آئین نامه قانون ثبت دریک نوبت به تاریخ 
ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خودپس از انتشار 
آگهی  ظرف مدت 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت 

مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد .
 ـ رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم  جعفر کاظمی 

آگهی فقدان سند مالکیت 
آقای حسن رئیس اسداللهی طی وکالتنامه 123-87/11/19 دفتر 66 قم با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق  اعلام داشته که سند 
مالکیت دفترچه ای 100  سهم مشاع از 23065.56  سهم برابر با سه دانگ مشاع از ششدانگ  پلاک 1/553 اصلی واقع در بخش 4 ثبت 
قم در صفحه 564  دفتر 91 ذیل  ثبت 69717 بشماره سریال 0309555 الف 87  بنام امیرحسین عزالدین نژاد صادره و تسلیم شده که 
آقای حسن رئیس اسد اللهی طی وکالتنامه 123-87/11/19 دفتر 66  اعلام داشته سند مالکیت در اثر سهل انگاری مفقود گردیده و تقاضای 
صدور سند مالکیت المثنی را نموده است لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120  آئین نامه قانون ثبت دریک نوبت به تاریخ ذیل 
آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خودپس از انتشار آگهی  
ظرف مدت 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر 

نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد .
 ـ رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم  جعفر کاظمی 

آگهی فقدان سند مالکیت 
آقای حسن رئیس اسداللهی طی وکالتنامه 134-87/11/19 دفتر 66 قم با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق  اعلام داشته که سند 
مالکیت دفترچه ای 100  سهم مشاع از 23065.56  سهم برابر با سه دانگ مشاع از ششدانگ  پلاک 1/553 اصلی واقع در بخش 4 ثبت 
قم در صفحه 447  دفتر 91 ذیل  ثبت 69679 بشماره سریال 495607 الف 87  بنام محمد مهدی هاشمی فروهر صادره و تسلیم شده 
که آقای حسن رئیس اسد اللهی طی وکالتنامه 134-87/11/19 دفتر 66  اعلام داشته سند مالکیت در اثر سهل انگاری مفقود گردیده و 
تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده است لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120  آئین نامه قانون ثبت دریک نوبت به تاریخ 
ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خودپس از انتشار 
آگهی  ظرف مدت 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت 

مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد .
 ـ رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم  جعفر کاظمی 

آگهی فقدان سند مالکیت 
آقای حسن رئیس اسداللهی طی وکالتنامه 134-87/11/19 دفتر 66 قم با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق  اعلام داشته که سند 
مالکیت دفترچه ای 100  سهم مشاع از 23065.56  سهم برابر با سه دانگ مشاع از ششدانگ  پلاک 1/553 اصلی واقع در بخش 4 ثبت 
قم در صفحه 441  دفتر 91 ذیل  ثبت 69677 بشماره سریال 495605 الف 87  بنام زهرا هاشمی فروهر  صادره و تسلیم شده که آقای 
حسن رئیس اسد اللهی طی وکالتنامه 134-87/11/19 دفتر 66  اعلام داشته سند مالکیت در اثر سهل انگاری مفقود گردیده و تقاضای 
صدور سند مالکیت المثنی را نموده است لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120  آئین نامه قانون ثبت دریک نوبت به تاریخ ذیل 
آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خودپس از انتشار آگهی  
ظرف مدت 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر 

نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد .
 ـ رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم  جعفر کاظمی 

آگهی فقدان سند مالکیت 
آقای حسن رئیس اسداللهی طی وکالتنامه 134-87/11/19 دفتر 66 قم با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق  اعلام داشته که سند 
مالکیت دفترچه ای 100  سهم مشاع از 23065.56  سهم برابر با سه دانگ مشاع از ششدانگ  پلاک 1/553 اصلی واقع در بخش 4 ثبت قم 
در صفحه 438  دفتر 91 ذیل  ثبت 69676 بشماره سریال 495604 الف 87  بنام علی هاشمی فروهر صادره و تسلیم شده که آقای حسن 
رئیس اسد اللهی طی وکالتنامه 123-87/11/19 دفتر 66  اعلام داشته سند مالکیت در اثر سهل انگاری مفقود گردیده و تقاضای صدور سند 
مالکیت المثنی را نموده است لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120  آئین نامه قانون ثبت دریک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می 
گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خودپس از انتشار آگهی  ظرف 
مدت 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت 

به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد .
 ـ رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم  جعفر کاظمی 

آگهی فقدان سند مالکیت 
آقای حسن رئیس اسداللهی طی وکالتنامه 132-87/11/19 دفتر 66 قم با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق  اعلام داشته که سند 
مالکیت دفترچه ای 100  سهم مشاع از 23065.56  سهم برابر با سه دانگ مشاع از ششدانگ  پلاک 1/553 اصلی واقع در بخش 4 ثبت قم 
در صفحه 450  دفتر 91 ذیل  ثبت 69680 بشماره سریال 0326998 الف 87  بنام ناصر عزالدین نژاد صادره و تسلیم شده که آقای حسن 
رئیس اسد اللهی طی وکالتنامه 132-87/11/19 دفتر 66  اعلام داشته سند مالکیت در اثر سهل انگاری مفقود گردیده و تقاضای صدور سند 
مالکیت المثنی را نموده است لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120  آئین نامه قانون ثبت دریک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می 
گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خودپس از انتشار آگهی  ظرف 
مدت 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت 

به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد .
 ـ رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم  جعفر کاظمی 

آگهی فقدان سند مالکیت 
آقای حسن رئیس اسداللهی طی وکالتنامه 132-87/11/19 دفتر 66 قم با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق  اعلام داشته که سند 
مالکیت دفترچه ای 100  سهم مشاع از 23065.56  سهم برابر با سه دانگ مشاع از ششدانگ  پلاک 1/553 اصلی واقع در بخش 4 ثبت 
قم در صفحه 453  دفتر 91 ذیل  ثبت 69681 بشماره سریال 0326999 الف 87  بنام امیر حسین عزالدین نژاد صادره و تسلیم شده که 
آقای حسن رئیس اسد اللهی طی وکالتنامه 132-87/11/19 دفتر 66  اعلام داشته سند مالکیت در اثر سهل انگاری مفقود گردیده و تقاضای 
صدور سند مالکیت المثنی را نموده است لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120  آئین نامه قانون ثبت دریک نوبت به تاریخ ذیل 
آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خودپس از انتشار آگهی  
ظرف مدت 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر 

نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد .
 ـ رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم  جعفر کاظمی 

آگهی مزایده اموال غیرمنقول نوبت اول 
موجب اجراییه صادره از شعبه 4  محاکم حقوقی قم که دراجرای احکام به شماره 2/91ج/789 ثبت گردیده له فریده برقی و علیه وراث 
مرحوم رمضانعلی برقی که محکوم علیه محکوم است به فروش  ششدانگ  پلاک 19و 1650/18- اصلی ب 2 قم و تقسیم وجه بین وارث 

که کارشناس  به شرح ذیل ارزیابی نموده :
احتراما ؛ عطف به برگه اخطاریه شماره 2/91ج/789، درخصوص  ارزیابی مجدد پلاک ثبتی 19، 18 /1650 اصلی واقع در بخش دو قم 
شش دانگ براساس سند شماره ثبت 1467  به تاریخ 1330/10/21 ، به اتفاق وکیل خواهان آقای مطهری از پلاک  فوق الذکر به نشانی قم 

، بلوار  امام موسی صدر ، کوچه حرم نما ، پلاک 21و 23 بازدید بعمل آمد.
پلاک مذکور یک بابت خانه قدیمی  می باشد  که از مدت ساخت بالغ بر 40 سال  می گذرد . براساس اندازه گیری انجام شده مساحت 
ملک 315  متر مربع می باشد.  براساس  حدود اربعه قید شده در سند شمالا  اول دیوار به دیوار دوم دیواریست سوم دیوار به دیوار خانه 
شماره هفده ، شرقا دیوار به شارع شش متری و جنوبا دیواربه شارع سه متری غربا  دیواری است به باقیمانده باغ 1350  اصلی می باشد.  
خانه باحیاط مرکزی بوده و  قسمت اعیانی ملک  در دو طرف حیاط به صورت شرقی و غربی در دو طبقه زیرزمین و همکف می باشد، که 
2 زیرزمین با ارتفاع یک و نیم متر و 2 زیرزمین با ارتفاع 3 متراز کف حیاط می باشد .  پوشش دیوارهای هر دو زیرزمین از جنس کاشی 
می باشد . طبقه همکف در  هر  قسمت شامل 3 اتاق به صورت مواز ی می باشد . سرویسهای بهداشتی و حمام درقسمت شرقی درقسمت 
زیرزمین و در  قسمت غربی در داخل ساختمان میباشد . دسترسی مستقیم به حیاط از کوچه سه متری صورت میگیرد. سقف از نوع پوششی 
) تیر و کلاف( می باشد. پوشش دیوارهای بیرونی از نوع کاه گل  می باشد. ملک مذکور شامل 4  چاه سنگ بست می باشد که درحال 
حاضر  3 چاه قابلیت بهره برداری دارد . ایزولاسیون پشت بام ها آسفالت می باشد ، ساختمان مشتمل بر یک انشعاب برق ، یک انشعاب  آب 
و یک ا نشعاب گاز  می باشد . با توجه به کمیت و کیفیت ملک مذکور و با توجه به موقعیت از نظر اینجانب به شرح ذیل ارزیابی می گردد:

لذا با توجه به موارد مذکورارزش کلی ملک مذکور مبلغ 16339820000  ریال ) شانزده میلیارد و سیصد و سی و نه میلیون و هشتصدو 
بیست هزار ریال ( ارزیابی می گردد.

که مقرر گردیده پلک فوق الذکردر تاریخ 93/08/03  ساعت 8/30 الی 9  صبح به آدرس قم ،  خیابان ساحلی ، جنب زندان ساحلی 
دادگاه های حقوقی واحد اجرای احکام مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد . لذا افرادی که قصد بازدید از پلاک را دارند 
می توانند در مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده بازدید و درصورت تمایل درجلسه مزایده شرکت نمایند. قیمت 
پایه  از مبلغ کارشناسی شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد. برنده مزایده باید ده درصد ارزش مزایده را 
فی المجلس والباقی را قبل از یکماه پرداخت نماید . این آگهی یک نوبت در یکی از روزنامه ها محلی درج می گردد  جهت اطلاعات بیشتر 

به این واحد مراجعه نمائید.
حسن کاظمی – دادورز اجرای احکام مدنی دادگستری قم 

 

 قیمت کل ) ریال( قیمت واحد) ریال( نوع کاربری ردیف
 13035555555 35555555 متر مربع  513عرصه به مساحت  1
 100325555 055555 متر مربع  8/182قیمت اعیانی زیرزمین به مساحت  2
 515005555 1055555 متر مربع  8/182قیمت اعیانی همکف به مساحت  5
 02305555 055555 متر مربع  2/152امتیاز حیاط سازی به مساحت   0
 22555555 23555555 امتیاز انشعابات و ... ) مقطوع(  3
 10550825555 جمع کل 
  



ورزشی4

مورینیو:
 درخشش پاتریسیو نگذاشت بازی پر گل شود

س�رمربی چلسی می گوید درخش�ش دروازه بان اس�پورتینگ مانع شد تا 
تیمش به یک برد پر گل دست یابد.

 چلسی توانست اسپورتینگ لیسبون را در پرتغال شکست دهد و با چهار امتیاز در 
صدر جدول گروه خود قرار داشته باشد.

ــرمربی چلسی پس از پیروزی تیمش برابر اسپورتینگ در نشست  ژوزه مورینیو ، س
خبری خود، گفت: پیروزی در این دیدار برای ما خیلی مهم بود. خوشحالم توانستیم 
ــانیم و در صدر جدول قرار بگیریم. حالا  این دیدار خارج از خانه را با برد به پایان برس
باید دو بازی برابر ماریبور انجام دهیم و در صورت کسب 6 امتیاز تقریبا صعودمان را به 

مرحله بعد قطعی  کرده ایم.
سرمربی چلسی درباره پیروزی یک بر صفر تیمش برابر اسپورتینگ، گفت: در حال 
حاضر در مرحله حذفی لیگ قهرمانان اروپا نیستیم که تعداد گل اهمیتی داشته باشد. 
ــت دو امتیاز برابر شالکه از  در مرحله گروهی تنها پیروزی اهمیت دارد. در بازی نخس
ــاوی در بازی همزمان خیلی به  ــت دادیم و حالا ما نتیجه  را جبران  کرده ایم. تس دس
سودمان شد. حالا با 2 امتیاز نسبت به تیم دوم در صدر جدول قرار داریم. حالا همه 

چیز به خود ما بستگی دارد.
سرمربی پرتغالی چلسی ادامه داد: برابر اسپورتینگ بازی خیلی خوبی را به نمایش 
گذاشتیم. تمام مسابقه توپ و میدان را در اختیار داشتیم اما نتوانستیم گل دوم را به ثمر 
برسانیم تا دیگر نگران دقایق پایانی مسابقه نباشیم. خیلی خوشحالم. امشب دروازه بان 
اسپورتینگ بهترین بازیکن زمین بود. تنها دلیلی که باعث شد ما بیش از یک گل به آنها 

نزنیم، درخشش این دروازه بان بود که چند موقعیت گل را از ما گرفت.
سرمربی چلسی بلافاصله پس از پایان بازی به زمین رفت و با روی پاتریسیو، دروازه بان 

اسپورتینگ به خوش و بش پرداخت.
ــخ به این سوال که چه چیزی به دروازه بان اسپورتینگ پس از پایان  مورینیو در پاس
ــت، گفت: نمی توانم آن حرف ها را در اینجا تکرار کنم، چرا که سانسور  بازی گفته اس

خواهند شد.
"آقای خاص" در ادامه گفت: این دیدار باید 4-0 یا 5-0 به صود ما به پایان می رسید، 
ولی با درخشش دروازه بان اسپورتینگ یک بر صفر به سود ما به پایان رسید. البته باید از 
نمایش خط دفاع تیمم تمجید کنم که نمایش خوبی داشت و هیچ فرصتی به حریف 
ندهد. حالا یک روز استراحت داریم و سپس باید خودمان را برای بازی یکشنبه آرسنال 

آماده کنیم.

خوشحالی تری از پیوستن به باشگاه صدتایی ها
کاپیتان چلسی از این که صدمین بازی خود در لیگ قهرمانان اروپا را انجام 

داده خوشحال است.
چلسی در پرتغال با یک گل اسپورتینگ را شکست داد تا در صدر جدول گروه خود 

قرار داشته باشد.
ــی در این دیدار یکصدمین بازی خودش را در تاریخ لیگ  جان تری، کاپیتان چلس

قهرمانان اروپا انجام داد.
تری پس از انجام صدمین بازی در لیگ قهرمانان اروپا، گفت: احساس غرور می کنم. 
ــد صد بازی در لیگ قهرمانان اروپا انجام دهند. من  بازیکنان زیادی نبودند که بتوانن
دوران فوتبالی خیلی خوبی داشتم و این دوران ممکن است ادامه داشته باشد. در حال 

حاضر احساس خیلی خوبی می کنم و در آمادگی خیلی خوبی به سر می برم.
تری درباره پیروزی تیمش برابر اسپورتینگ نیز گفت: شانس های خیلی زیادی برای 
ــتیم، اما امشب از آن شب هایی بود که توپ های ما وارد دروازه  نمی شد. از  گلزنی داش
ــاند. ما فصل گذشته در اولین  ــکر می کنم که این گل با ارزش را به ثمر رس ماتیچ تش
بازی خودمان در لیگ قهرمانان اروپا برابر بازل شکست خوردیم، ولی سپس با پیروزی 
در بازی های باقی مانده به عنوان تیم نخست صعود کردیم. می دانستیم که باید در این 
دیدار حتما به پیروزی برسیم تا تساوی در بازی خانگی برابر شالکه را جبران کنیم. حالا 

در صدر جدول گروه هستیم و همه چیز در دست خودمان است.

پیانیچ: از منچسترسیتی انتظار بیشتری داشتم
 هافبک بوس�نیایی تیم فوتبال رم می گوید انتظار نداش�ته که تیمش به 

آسانی بتواند قهرمان فصل گذشته لیگ برتر را در خانه اش متوقف کند.
تیم فوتبال رم در دور دوم از بازی های مرحله گروهی لیگ قهرمانان اروپا موفق شد 
منچسترسیتی را در انگلیس با تساوی یک بر یک متوقف کند، اتفاقی که برای میرالم 

پیانیچ، هافبک بوسنایی جالوروسی دور از انتظار بوده است.
پیانیچ پس از این بازی به شبکه اسکای اسپورت ایتالیا گفت: ما به توانایی و کیفیت 
بازی خود واقف هستیم و می خواستیم بازی خودمان را ارائه کنیم. رم کاملاً شایستگی 
کسب این تساوی را داشت و حتی می توانست نتیجه ای بهتر از این هم کسب کند. 
با این حال باید گفت که ما نتیجه قابل قبولی کسب کردیم و شروع مان در مرحله 

گروهی لیگ قهرمانان اروپا خوب بود.
پیانیچ ادامه داد: می دانیم در سخت ترین گروه رقابت ها هستیم اما منچسترسیتی و 
بایرن مونیخ هم باید در خانه ما بازی کنند، ضمن اینکه بعد از این چند بازیکن ما 
آماده خواهند شد. به شانس خود برای صعود به مرحله بعد ایمان داریم. فکر می  کردیم 
که منچسترسیتی با تمام توانش بازی خواهد کرد تا امتیازات بازی را از آن خودش 

کند. رم با تمام توانش بازی کرد و باید گفت که تساوی نتیجه عادلانه ای بود.
رم برای زدن گلی دیگر به منچسترسیتی موقعیت بسیار خوب داشت که پیانیچ آن 
را از دست داد و جو هارت، سنگربان من سیتی مانع از ورود شوت او به داخل دروازه 
ــی در این خصوص گفت: ضربه زدن به توپ در هر  ــد. هافبک بوسنایی جالوروس ش
حالت دیگری سخت بود. شاید می شد با پای راست توپ را روی پای چپم بیاورم اما 
همه چیز خیلی سریع رخ داد و دروازه بان هم جلو آمد. زمان کمی برای تصمیم گیری 

درباره اینکه چه کاری بهتر است وجود داشت.

کول:
 رمی ها باید به خودشان افتخار کنند

مدافع انگلیسی رم از بازی خوب تیمش برابر منچستر سیتی ابراز رضایت کرد.
 اشلی کول با ابراز خوشحالی از بازی خوب رم در خانه منچسترسیتی در مصاحبه با 
اسکای اسپورت ایتالیا اظهار داشت: با اینکه گل زود هنگامی از حریف دریافت کردیم اما 
خیلی زود به بازی برگشتیم و توانستیم با خود باوری و تلاش گل خورده را جبران کنیم. 

شاید اگر بیشتر تمرکز داشتیم، می توانستیم پیروز این بازی باشیم.
ــی در ادامه افزود: بازیکنان رم باید به خودشان افتخار کنند، چون  ــابق چلس مدافع س
توانستند یکی از بهترین تیم های حال حاضر انگلیس و اروپا را متوقف کنند. بازی خوب 
و تدافعی را به نمایش گذاشتیم. با اینکه بسیاری از بازیکنان رم تجربه حضور در لیگ 

قهرمانان را ندارند اما در کل خوب کار کردیم.
مدافع رم در پایان و در خصوص صعود این تیم به مرحله حذفی لیگ قهرمانان گفت: 
هنوز خیلی زود است که در ارتباط با صعود و یا عدم صعود از این گروه حرف بزنیم هر 
ــت برای ما خیلی بهتر باشد اما کسب همین تک  چند پیروزی در این دیدار می توانس

امتیاز هم خوب است.
در حال حاضر در گروه E رقابت های لیگ قهرمانان بایرن مونیخ با 6 امتیاز صدر نشین 
است و رم با 4 امتیاز در رده دوم قرار دارد.این در حالی است که منچستر سیتی با یک 

امتیاز تیم سوم این جدول است.

ناراحتی گواردیولا از بازی دفاعی زسکا
 می گوید نماینده روس�یه هر چند در خانه ب�ازی می کرد اما تنها به کارهای 

دفاعی می پرداخت و این کار تیم او را بسیار سخت کرده بود.
ــازی خود در دور رفت مرحله گروهی لیگ قهرمانان اروپا به  بایرن مونیخ در دومین ب
سختی توانست زسکا مسکو روسیه را از پیش رو بردارد. شاگردان گواردیولا که برای دیدار 
با نماینده روسیه راهی این کشور شده بودند پیروزی سختی را به دست آوردند و تنها با 

یک گل توانستند برابر حریف خود به پیروزی برسند.
در این دیدار بایرن مونیخ در بیشتر زمانهای بازی توپ و میدان را در اختیار داشت اما 
دفاع چند لایه زسکا باعث شده بود تا شاگردان گواردیولا نتوانند با گل های زیاد این بازی 
ــود خود به پایان برند. تک گل بایرن مونیخ را در این دیدار توماس مولر از روی  را به س

نقطه پنالتی به ثمر رساند.
ــت که تیم حریف تنها برای  ــت. او معتقد اس گواردیولا اصلا از نتیجه بازی راضی نیس
دفاع کردن و تساوی به میدان امده بود و این کار را بر بازیکنان او بسیار سخت کرده بود. 
سرمربی بایرن در نشست خبری بعد از بازی گفت: درست است که ما سه امتیاز بازی را 
به دست آوردیم اما از نتیجه راضی نیستم. بازی برابر تیمی که در تمام 90 دقیقه دفاع 

می کند اصلا آسان نیست. بهتر بود که کمی صبورتر بازی می کردیم.
او ادامه داد: بعد از آن که به گل رسیدیم این فرصت را داشتیم که بازهم دروازه حریف 
را باز کنیم اما از فرصت های خود استفاده نکردیم و نتوانستیم بیشتر از یک گل به ثمر 
رسانیم. از عملکرد بازیکنان بایرن در این دیدار راضی هستم. تمام تیم وظیفه خود را به 
ــت آورد 6 امتیازی شد و در  خوبی در میدان انجام دادند.بایرن با این پیروزی که به دس
صدر جدول رده بندی این گروه قرار گرفت. رم هم با تساوی که در خانه منچستر سیتی 
کسب کرد 4 امتیازی شد و در جایگاه دوم قرار گرفت. منچستر سیتی هم با یک امتیاز 

در جایگاه سوم است.

»کفاشیان معرفت را زیر سوال برد«

اظهارات صریح معاون مالی ضرغامی
 درباره حق پخش مسابقات فوتبال

معاون امور مالی و اداری سازمان صداوسیما درخصوص اظهارات اخیر رییس 
فدراسیون فوتبال مبنی بر جلوگیری از پخش مسابقات لیگ برتر فوتبال از 
تلویزیون، گفت: آقای کفاشیان معرفت و شرف و انسانیت را زیر سوال برد؛ من 

هم می گویم صداوسیما وظیفه اش را انجام داده است.
وی در عین حال تأکید کرد: مشکلی در پخش بازی های لیگ پیش نخواهد آمد.

حسن تقدس نژاد - معاون مالی و اداری سازمان صداوسیما  سرویس تلویزیون و 
رادیو  درخصوص اظهارات اخیر رییس فدراسیون فوتبال مبنی بر جلوگیری از پخش 
مسابقه های لیگ برتر اظهار کرد: ایشان هر چه به زبانش می آید می گوید، به نظر من او 
به جهت نداشتن مدیریت نمی تواند فدراسیون فوتبال را اداره کند. او معرفت و شرف و 

انسانیت را زیر سوال برد.
معاون مالی و اداری سازمان صداوسیما در عین حال درخصوص مبلغ خرید حق 
پخش مسابقات فوتبال گفت: سال گذشته 17 و نیم میلیارد دادیم، امسال هم 22 میلیارد 

می دهیم و در همین حد، بیشتر نمی دهیم.
تقدس نژاد همچنین درخصوص اظهارات اخیر کفاشیان مبنی بر فراهم آوردن اقدامات 
برای جلوگیری از پخش بازی های لیگ، گفت: مشکلی در پخش بازی ها پیش نخواهد 

آمد، پخش بازی ها دست ماست، دست آقای کفاشیان نیست که جلوی آن را بگیرد.
حسن تقدس نژاد، در پایان با بیان اینکه پخش بازی های لیگ برتر از اولویت های 
تلویزیون و کشور است، گفت: مگر دست من و آقای کفاشیان است که این مسابقات را 
پخش کنیم یا نکنیم. پخش بازی های فوتبال کار ارزشمند و اولویت دار کشور است که 

حتما باید نسبت به آن اقدام کرد.
آخرین جلسه میان رییس فدراسیون فوتبال و نماینده سازمان صدا و سیما با موضوع 
حق پخش تلویزیونی پنجم مهر ماه - در حضور معاون وزیر ورزش و جوانان و وزیر کشور 

برگزار شد که به گفته کفاشیان - رییس فدراسیون فوتبال - بی نتیجه  ماند.
رییس فدراسیون فوتبال پس از این جلسه گفته بود: نماینده ی صداوسیما اختیار 
افزایش حق پخش را نداشت و از نظر من جلسه دیگری در کار نیست و از امروز مقدمات 

لازم برای جلوگیری از پخش مسابقه های لیگ برتر را فراهم می کنیم.

آغاز شمارش معکوس
 100 روز تا برگزاری جام ملتهای آسیا

جام ملتهای آسیا که بزرگترین تورنمنت فوتبال قاره کهن محسوب می شود، 
100 روز دیگر در استرالیا آغاز می شود.

مسئولان رسانه ای، ورزشی، دولتی و تجاری روز چهارشنبه به مناسبت 100 روز تا 
برگزاری جام ملتهای آسیا در استرالیا که بزرگترین تابستان در تاریخ فوتبال این کشور 

محسوب می شود، گردهم جمع می شوند.
چهره های ورزشی شامل سرمربی تیم ملی استرالیا و رییس کمیته برگزاری این جام 

در این ضیافت ناهار حضور خواهند یافت.
از سوی دیگر، کاپ قهرمانی آسیا تور جهانی خود را از چین آغاز کرده است و بعد از 

سفری در آسیا روز دوم دسامبر به استرالیا می رسد.
در کوالالامپور مقر ای اف سی نیز نمایندگان 16 تیم شرکت کننده در این جام با 
حضور در اجلاسی جزییات نهایی بزرگترین تورنمنت فوتبال آسیا را مشخص می کنند.

مایکل براون مسئول کمیته برگزاری محلی این مسابقات گفت: ما تا شروع بزرگترین 
تورنمنت فوتبال در خاک استرالیا روزشماری می کنیم.

وی گفت: با آغاز تورنمنت هیجان به اوج خود می رسد. انتظار می رود بیش از نیم 
میلیون نفر تماشاگر این مسابقات باشند و صدها میلیون نفر نیز در سراسر جهان از طریق 
تلویزیون مسابقات را ببینند.کارگاه دو روزه با حضور سرمربیان، پزشکان و مسئولان 16 

تیم شرکت کننده در جام ملتهای آسیا روز سه شنبه در کوالالامپور آغاز به کار کرد.
عبداله بن سلطان احمدشاه نایب رییس کنفدراسیون فوتبال آسیا گفت: هدف از این 

کارگاه آشنایی تیم ها با این رویداد ورزشی است که در استرالیا برگزار می شود.
وی گفت: میزبانی این رقابتهای مهم موید آن است که استرالیا بخشی از آسیاست.

این مقام ای اف سی اظهار داشت: جام ملتهای آسیا، جام جهانی آسیا است و شرکت 
در این تورنمنت افتخاری برای تیم هاست.وی افزود: انتظارات بسیار بالاست و تمام تیم 
ها می خواهند قهرمان این تورنمنت شوند.براون با اشاره به آمادگی پنج شهر برای میزبانی 

این رقابت ها گفت: ما متعهد هستیم که این جام را به بهترین جام آسیا تبدیل کنیم.

خوروش:
 حمودی در بازی با پرسپولیس نیست

سرپرست تیم فوتبال سپاهان درباره صحبت های مطرح شده درخصوص 
ابطال کارت معافیت شجاع خلیل زاده می گوید هنوز چیزی از طرف سازمان 

لیگ به باشگاه اعلام نشده است.
رسول خوروش  درباره ابطال کارت معافیت شجاع خلیل زاده و محرومیت او از نیم فصل 
اظهار کرد: تا این لحظه سازمان لیگ در این خصوص چیزی را به ما اعلام نکرده است و 
ما در این باره اطلاعی نداریم.وی همچنین با اشاره به ابطال کارت معافیت علی حمودی، 
بازیکن دیگر این تیم خاطرنشان کرد: حکم علی حمودی به صورت غیابی صادر شده 
است و چون او در تست پزشکی شرکت نکرده این رای را داده اند اما او هم اکنون 
درخواست تست پزشکی مجدد ارائه کرده است.سرپرست تیم سپاهان در پاسخ به اینکه 
علی حمودی در بازی مقابل پرسپولیس حضور خواهد داشت یا خیر نیز گفت: تا به این 
لحظه به ما اجازه حضور علی حمودی در بازی با پرسپولیس را نداده اند و او را در این 
دیدار نخواهیم داشت.در توافقی که بین سازمان لیگ و سازمان نظام وظیفه صورت گرفته 
بود، تصمیم بر این شد که اسامی برخی بازیکنان متخلف در رده ملی که کارت معافیت 
از خدمت آن ها ابطال شده است تا نیم فصل منتشر نشود اما طی ناهماهنگی بین این دو 
سازمان، نام حسین ماهینی و علی حمودی بازیکنان پرسپولیس و سپاهان در رسانه ها 
منتشر شد.قرار است اسامی سایر بازیکنان که حدود 10 تن هستند و برخی از آنها در 
تیم ملی بازی می کنند، تا نیم فصل اعلام نشود و بلافاصله با شروع نیم فصل اسامی آنها 

رسانه ای شود و به آنها اجازه بازی در نیم فصل دوم لیگ چهاردهم داده نشود.

آندو یک جلسه محروم شد
کمیته انضباطی رای خود را در خصوص تیم های استقلال تهران و ذوب آهن 

اصفهان صادر کرد.
 دیدار دو تیم استقلال تهران و ذوب آهن اصفهان از سری رقابتهای لیگ برتر در هفته 
دهم روز چهارم مهر ماه در فولاد شهر برگزار شد که از سوی تماشاگران تیم استقلال 
تهران تخلفاتی مبنی بر فحاشی به داور مسابقه رخ داد. کمیته انضباطی طبق بند های 
یک وسه ماده 79 آیین نامه انضباطی ، باشگاه استقلال را به 100 میلیون ریال جریمه 
محکوم شد.به دلیل برخورد غیر ورزشی آندرانیک تیموریان با بازیکن تیم ذوب آهن، وی 
طی بند 2 ماده 31 و بند 5 ماده 65 آیین نامه انضباطی و با توجه به سوابق قبلی، این 
بازیکن به یک جلسه محرومیت از همراهی تیم خود و جریمه نقدی 10 میلیون ریالی 
محکوم شد.تیم ذوب آهن اصفهان نیز به دلیل داشتن 5 بازیکن اخطاری در این دیدار به 

20 میلیون ریال جریمه نقدی محکوم شد.

ابهام در وضعیت محرم؛

 نویدکیا به پرسپولیس می رسد؟
وضعیت کاپیتان سپاهان برای بازی با پرسپولیس هنوز مشخص نیست.

با اینکه سپاهانی ها می گویند محرم مشکلی برای دیدار روز جمعه ندارد اما آنطور که 
سایت کاپ نوشته، نویدکیا با اطمینان درباره حضورش در این دیدار صحبت نمی کند.

 نویدکیا درباره وضعیتش می گوید: در حال حاضر وضعیتم برای بازی با پرسپولیس 
نامشخص است و نمی دانم به این بازی خواهم رسید یا خیر.

وی در پاسخ به این سوال که آیا احتمال دارد این مصدومیت جدی باشد تاکید کرد: 
فعلاً چیزی مشخص نیست و باید دوباره از زانویم عکس بگیرم. امیدوارم خیلی زود 

برگردم. فعلا منتظر نظر پزشک تیم هستم.

یازدهمین هفته فصل چهاردهم لیگ برتر فوتبال دهم 
و یازدهم مهر برگزار می شود و پس از آن لیگ به مدت 

18 روز تعطیل خواهد بود.
 هفته یازدهم لیگ برتر فوتبال جام خلیج فارس پنجشنبه و 
جمعه دهم و یازدهم مهرماه با انجام 8 دیدار برگزار می شود و 
پس از آن مسابقه ها به مدت 18 روز تعطیل می شود تا تیم ملی 

برای برپایی اردوی تدارکاتی به پرتغال برود.
گسترش فولاد – پدیده

 ساعت 15:۴5، ورزشگاه خانگی گسترش فولاد
تیم های فوتبال گسترش فولاد و پدیده در حالی یازدهمین 
دیدار خود را در لیگ برتر برابر هم انجام می دهند که هر دو تیم 
در میانه های جدول به سر می برند. پدیده که این هفته مهمان 
تبریزی هاست، پس از آنکه 7 هفته را بدون باخت سپری کرد، 
سه هفته است که نتایج خوبی نمی گیرد و طعم تلخ شکست 
را می چشد. این تیم اکنون با 13 امتیاز هشتم جدول است اما 
اگر روند نزولی هفته های اخیر را ادامه دهد، ممکن است چند 

رده سقوط کند.
از سوی دیگر گسترش فولاد تبریز در طول 10 هفته گذشته 
ــب 5 تساوی، یکی از 5  ــیب زیادی داشته و با کس فراز و نش
تیمی است که بیشترین تعداد تساوی را داشته اند. شاگردان 
تارتار با 11 امتیازی که تاکنون کسب کرده اند، در مکان یازدهم 
ــیار امیدوارند که در روز دیدار با پدیده، در اوج  قرار دارند و بس
باشند و بتوانند چهارمین شکست این تیم مشهدی را به آن 

تحمیل کنند.
نفت تهران – ذوب آهن

ساعت 17:10، ورزشگاه تختی تهران
یحیی گل محمدی که هفته قبل توانست به همراه تیمش 
ــن بگیرد، این هفته به مصاف  ــتقلال را جش پیروزی برابر اس
ــپری  تیمی می رود که فصل پیش روزهای خوبی را با آن س
کرد. گل محمدی فصل قبل به همراه نفت تهران سهمیه لیگ 
قهرمانان آسیا را گرفت ولی ترجیح داد که فصل چهاردهم را در 

ذوب آهن به فعالیت بپردازد. 
ــون فقط در دو  ــن تحت هدایت گل محمدی تاکن ذوب آه
ــده و نتایج چندان قابل توجهی نداشته است،  دیدار پیروز ش
هرچند کارشناسان فوتبال معتقدند که سبک بازی این تیم 
ــیار خوب و دیدنی است اما نزدن ضربات آخر بزرگ ترین  بس
مشکل این تیم اصفهانی است. نفت تهران اما مانند فصل پیش 
ــته تاکنون 4 برد و 4  ــت و توانس جزو 5 تیم بالای جدول اس
ــاوی کسب کند و تنها در دو بازی شکست خورده است.  مس
علیرضا منصوریان به همراه نفت تهران تاکنون توانسته تیم های 
ــتقلال را با شکست روبه رو کند و  ــپاهان و اس بزرگی مثل س
ــروزی برابر ذوب آهن خود را به جمع  این بار می خواهد با پی

صدرنشینان اضافه کند.
نفت تهران اکنون با 16 امتیاز پنجم است و ذوب آهن با 10 

امتیاز در جایگاه دوازدهم قرار دارد.
 استقلال خوزستان – راه آهن

 ساعت 17:20 ، ورزشگاه غدیر اهواز
دو تیم بحران زده راه آهن و استقلال خوزستان این هفته به 

دیدار هم می روند و هر دو امیدوارند که با پیروزی برابر حریف 
ــی از بحران فاصله بگیرند. راه آهن که فصل پیش دچار  اندک
مشکلات زیادی از ناحیه مالکیت بود، فصل چهاردهم را نیز 
با همین مشکل آغاز کرد و هنوز هم نتوانسته بر این مشکل 

فائق آید.
استقلال خوزستان نیز تنها یک پیروزی از 10 بازی قبلی اش 
کسب کرده و تا قعر جدول فاصله چندانی ندارد. این تیم اکنون 
در رده چهاردهم جدول قرار دارد و فعلا یکی از سه تیمی است 

که طعم سقوط را خواهد چشید.
راه آهن با 9 امتیاز سیزدهم است و استقلال خوزستان با 8 

امتیاز در جایگاه چهاردهم قرار دارد.
استقلال – ملوان

 ساعت 18:30، ورزشگاه آزادی تهران
مهم ترین دیدار پنجشنبه در تهران برگزار می شود؛ جایی که 
ــتقلال پس از سه هفته ناکامی، برابر ملوان قرار می گیرد.  اس
ــه هفته پیاپی را با شکست پشت سر گذاشته و  استقلال س
اینک بیش از هر زمانی به دنبال کسب پیروزی است. حریف 
این هفته آبی پوشان تیمی است که تاکنون تنها از یک تیم بهتر 

نتیجه گرفته است.
ــت  ــب تنها یک پیروزی و تحمل چهار شکس ملوان با کس
ــا 3 امتیاز فاصله دارد. این  ــت و با قعر جدول تنه پانزدهم اس
ــتقلال را برای کسب یک پیروزی  مسئله می تواند انگیزه اس
خانگی راحت بیشتر کند اما شکست هفته پیش این تیم برابر 
ــان داد که ممکن است این تیم برابر ملوان هم  ذوب آهن نش

دچار مشکل شود.
ــت حال و روز  ــتقلال اس اما ملوان که این هفته مهمان اس
خوشی ندارد. شکست احتمالی برابر استقلال – که دور از انتظار 
هم نیست - می تواند تغییر و تحول زیادی را روی نیمکت این 

تیم ایجاد کند.
استقلال با 18 امتیاز در رده دوم قرار دارد و ملوان 8 امتیازی 

پانزدهم است.
جمعه 11 مهر

 سایپا – تراکتورسازی
 ساعت 16، ورزشگاه انقلاب کرج

صدرنشین فعلی لیگ برتر این هفته به کرج می رود تا رو در 
روی تیمی قرار بگیرد که پس از چند هفته ناکامی، به یکباره 
خود را پیدا کرد و چند پیروزی پیاپی کسب کرد. سایپا از هفته 
ــته  ــدی را پی گرفت و تاکنون نیز توانس هفتم روند رو به رش
این روند را به خوبی حفظ کند. نارنجی پوشان کرجی اکنون 
با 16 امتیاز سایه به سایه 5 تیم بالای جدول پیش می روند. 
هرچند تیم های پرسپولیس، پدیده و صبا می توانند برای آن 

خطرساز باشند.
ــازان تبریزی که پس از گذشت 10 هفته از لیگ  تراکتورس
همچنان صدر جدول را در اختیار دارند، این هفته تنها با یک 
هدف راهی میدان می شوند و آن حفظ فاصله سه امتیازی با 
تیم دوم جدول است. شاگردان رسول خطیبی تا اینجا نشان 
داده اند که می توانند ضمن انجام بازی های تماشاگرپسند و زیبا، 

نتایج دلخواه را نیز کسب کنند.

ــازی 21 امتیازی و صدرنشین است و سایپا با 16  تراکتورس
امتیاز در رده ششم قرار دارد.

پیکان – صبای قم
ساعت 17:10 ، ورزشگاه دستگردی تهران

ــا تبلیغات زیادی  ــروع فصل چهاردهم ب پیکان پیش از ش
ــروع کرد. به خدمت گرفتن چند بازیکن  تمرین هایش را ش
ــن نوید را می داد که  ــزرگ لیگ از جمله مهدی رحمتی، ای ب
پیکان مانند سال های قبل یکی از مدعیان بالانشینی در جدول 
باشد اما هرچه از فصل چهاردهم گذشت نتایج ضعیف پیکان 

رویای هواداران اندک این تیم را به باد داد.
با وجود اینکه پیکان نتایج خوبی کسب نمی کرد، مدیریت 
این باشگاه همچنان بر حفظ کادر فنی تاکید داشت. این ثبات 
باعث شد که پیکان در چند بازی آخر خود سه پیروزی کسب 
کند و نشان دهد که می تواند خود را از جمع پایین جدولی ها 
جدا کند. این تیم اکنون صدرنشین نیمه دوم جدول است و 
می تواند با یک پیروزی در صورتی که پدیده بلغزد دو پله در 

جدول صعود کند.
صبای قم نیز تاکنون فراز و نشیب زیادی را تجربه کرده و با 
کسب سه پیروزی و 4 تساوی رده نهم را از آن خود کرده است. 
صمد مرفاوی نیز جزو مربیانی است که روی لبه تیغ راه می رود 
و کسب نتایج ضعیف و شکست احتمالی برابر پیکان، می تواند 

به قیمت برکناری اش تمام شود.
پیکان با 12 امتیاز دهم است و صبا با یک امتیاز بیشتر یک 

رده بالاتر از این تیم قرار دارد.
نفت مسجد سلیمان – فولاد

ساعت 17:20، ورزشگاه تختی اهواز
ــر این هفته به دیدار تیمی  ــته لیگ برت قهرمان فصل گذش
می رود که از همان هفته های اول به قعر جدول چسبیده و از 
جایش تکان نخورده است. نماینده دیار مسجد سلیمان، محل 
ــته در لیگ برتر خودی  تولد فوتبال در ایران، تاکنون نتوانس
نشان دهد و تنها "صفر" جدول رده بندی برابر نام این تیم در 
ــتون بردها قرار دارد. 5 تساوی و 5 شکست حاصل تلاش  س
نفتی های مسجد سلیمان تا اینجای کار است؛ نتایجی که باعث 
شد سرمربی این تیم جای خود را به کسی بدهد که فصل پیش 
نفت را از دسته اول به لیگ برتر رسانده بود. بهروز مکوندی بار 
دیگر هدایت نفت را بر عهده گرفته تا شاید بتواند بار دیگر این 

تیم را به موفقیت  برساند.
فولاد نیز با پیروزی احتمالی برابر نفت می تواند امیدوار باشد 
صدر جدول را از تراکتورسازی بازپس گیرد. هرچند استقلال و 
تراکتورسازی به این راحتی ها فضا را برای فولاد خالی نخواهند 
کرد. فولاد با 18 امتیاز سوم است و نفت مسجد سلیمان با 5 

امتیاز قعر جدول را گرفته است.
 سپاهان – پرسپولیس

ساعت 18:30 ، ورزشگاه فولادشهر اصفهان
ــبد دیدارهای هفته یازدهم لیگ برتر در اصفهان  گل سرس
انجام می شود. پرسپولیس که این روزها نتایج خوبی می گیرد و 
پس از تغییر سرمربی و حضور هواداران و بازیکنان قدیمی این 
تیم در تمرین ها روحیه خوبی کسب کرده، این هفته به مصاف 

سپاهانی می رود که در رده چهارم جدول قرار گرفته است.
ــت اما  ــم تاکنون 4 عدد اس ــای هر دو تی ــداد پیروزی ه تع
اصفهانی ها دو تساوی بیش از پرسپولیس کسب کرده اند و این 
دو امتیاز، باعث شده که سه پله از این تیم بالاتر باشند. دیدار 
پرسپولیس با سپاهان در اصفهان بزرگترین آزمون برای حمید 
درخشان است تا به هواداران این تیم نشان دهد که شایستگی 

حضور روی نیمکت این تیم را داشته است.
سپاهان هم پس از تغییر سرمربی، نتوانسته نتایج فوق العاده 
خوبی کسب کند. حسین فرکی هنوز در پست جدیدش جا 
ــا او خود را با  ــاده و احتمالا چند هفته ای زمان می برد ت نیفت
شرایط تیم جدیدش وفق دهد. فرکی به همراه سپاهان قصد 
ــان را برابر پرسپولیس کسب  دارند اولین پیروزی مشترک ش
کنند. البته سپاهان پس از به خدمت گرفتن فرکی برابر پدیده 
ــید اما فرکی در آن بازی روی نیمکت تیمش  به پیروزی رس
ننشسته و در اظهار نظری جالب آن پیروزی را متعلق به زلاتکو 

کرانچار دانسته بود.
پرسپولیس با 15 امتیاز هفتم است و سپاهان با 17 امتیاز در 

رده چهارم قرار دارد.

رئیس هیئت مدیره باش�گاه پرسپولیس گفت: اگر 
زمانی با اسپانسر دچار مشکل شویم اسپانسر جدید 
را جایگزین می کنیم اما قرار نیست تصمیم شخصی 

بگیرم.
ــگاه  ــر باش ــه  با اسپانس ــی درباره جلس حمیدرضا سیاس
ــپولیس عنوان کرد: باید شرایط طوری شود که به نفع  پرس
باشگاه باشد،  به خاطر همین قرار شد امروز و پس از جلسه 

تصمیم گیری شود.
رئیس هیئت مدیره باشگاه پرسپولیس در پاسخ به این سؤال 
که آیا اختلافی بین او و اسپانسر وجود دارد، اظهار داشت: ما 
سعی می کنیم مشکلات را حل و فصل کنیم وگرنه مشکل 
شخصی با کسی ندارم. اتفاقاً جلسه خیلی خوب و قشنگی را 

هم برگزار کردیم.
ــود روز گذشته در  سیاسی در خصوص اینکه گفته می ش
تماسی تلفنی با امیر رضا خادم خواستار مدیرعاملی باشگاه 
پرسپولیس شده و همین مسئله باعث درگیری طرفین شده 
است، گفت: من خیلی وقت ها با خادم تلفنی صحبت می کنم 

اما او هیچ وقت در خصوص ماهیت موضوع مدیرعاملی دخالتی 
نداشته است. ممکن است اگر کسی برای مدیرعاملی معرفی 

شود خادم در مورد آنها نظر بدهد.
وی ادامه داد: اصلاً قصد ندارم مدیرعامل پرسپولیس شوم 
ــتم و دوست  چون الان در جایگاه رئیس هیئت مدیره هس
ــم.  ــری به جایگاه اجرایی برس ــدارم از جایگاه تصمیم گی ن

مدیرعامل تصمیمات هیئت مدیره را اجرا می کند.
ــگاه پرسپولیس در مورد اینکه آیا  رئیس هیئت مدیره باش
امکان دارد اسپانسر این باشگاه تغییر کند و گفته می شود که 
او می خواهد اسپانسر خودش را بیاورد، اظهار داشت: اگر زمانی 
ــر دچار مشکل شویم اسپانسر جدید را جایگزین  با اسپانس

می کنیم اما قرار نیست تصمیم شخصی بگیرم.
ــت های  ــر از طلب والیبالیس ــی درباره آخرین خب سیاس
پیشین باشگاه پرسپولیس و اینکه نماینده آنها اعلام کرده 
می خواهد مقابل باشگاه پرسپولیس با خانواده اش تحصن کند، 
ــان کرد: مگر طلب ایشان در زمان من است؟ ما دو  خاطرنش
نوع بدهی داریم، یکی بدهی های گذشته و دیگری بدهی های 

فصل جدید که اولویت ما بدهی های فصل جدید است. اگر 
در پرداخت هزینه های فصل جدید خوب بودیم آن وقت برای 
اضافه پول تصمیم گیری می کنیم. اگر هم کسی می خواهد 
ــان است. آنهایی که به این فرد  تحصن کند تصمیم خودش

بدهکار هستند جواب او را بدهند.
ــگاه پرسپولیس 140 میلیارد  وی در مورد اینکه گفته باش
بدهی دارد، عنوان کرد: این مبلغ حدسی است ولی بدهی های 

فراوانی داریم.
رئیس هیئت مدیره باشگاه پرسپولیس در خصوص آخرین 
وضعیت بهروز منتقمی در این باشگاه خاطرنشان کرد: منتقمی 
ــگاه بوده و کارهایش را هم به  تا امروز مهره مؤثری برای باش
خوبی انجام می دهد. او در حال حاضر سرپرست باشگاه است. 
من به شخصه از عملکرد او ناراضی نیستم اما برای ماندن یا 
نماندن او به عنوان مدیرعامل به تنهایی تصمیم گیرنده نیستم 
بلکه کل هیئت مدیره باید در این مورد تصمیم  بگیرند. اگر 
بخواهم در این مورد تصمیم شخصی بگیرم به دیگر اعضای 

هیئت مدیره اهانت کرده ام.
سیاسی در خصوص برکناری حمید عباسی از سمت مدیر 
رسانه ای باشگاه پرسپولیس گفت: من یکی دو بار بیشتر ایشان 
ــئله  را ندیده ام اما این برکناری تصمیم مدیریتی بوده و مس

خاصی نیست.
وی در پاسخ به این سوال که خودش یا منتقمی این حکم را 
صادر کرده اند، اظهار داشت: فرقی ندارد کدام یک از ما حکم 
صادر کرده باشیم مهم این است که این حکم امضا شده است.

ــگاه پرسپولیس در واکنش به این  رئیس هیئت مدیره باش
مسئله که هنوز منتقمی در این باشگاه حق امضا ندارد، تصریح 
کرد: چنین چیزی نیست. منتقمی همیشه بر سر تصمیماتی 
که می گرفته با هیئت مدیره مشورت می کرده و حق امضا هم 

دارد. هر کس چنین حرفی زده اشتباه کرده است.
ــی در پایان درباره اینکه آیا باشگاه پرسپولیس قصد  سیاس
دارد مهاجم تیم سلتیک اسکاتلند را جذب کند گفت: ما ده ها 
پرونده مانند مانوئل ژوزه در فیفا داریم و اگر قرار باشد بازیکنی 
بگیریم باید شرایط طوری شود که چنین اتفاقاتی رخ ندهد. در 
کل به درخشان اجازه دادیم بازیکن خارجی به باشگاه پیشنهاد 

بدهد تا پس از بررسی اگر شد با بازیکن قرارداد ببندیم. 

رییس فدراسیون کشتی و سرمربی تیم ملی کشتی 
آزاد ایران گفت: در شرایط نسبتا بحرانی وارد بازی های 

آسیایی شدیم.
ــول خادم  افزود:کشتی گیران ایران در حالی به بازیهای  رس
آسیایی اعزام شدند که خستگی ناشی از مسابقات جهانی نیز 

با آنها همراه بود.
ــرایط به همراه وزن کم کردن مضاعف در  وی گفت: این ش
ــرایط بسیار دشواری را برای تیمهای آزاد و  مدت چند روز ش
فرنگی فراهم کرد و ما در شرایط نسبتا بحرانی وارد بازیها شدیم.

وی با اظهار تاسف ازداوری و مدیریت رقابتها گفت:متاسفانه 
فضای داوری و مدیریت رقابت ها هم نقطه مقابل ما بود که 
دو مصداق ملموس آن یکی فینال 74 کیلو گرم کشتی آزاد و 

دیگری کشتی عبدولی در فرنگی بود.

ــیون کشتی ایران با ارزیابی مثبت از عملکرد  رییس فدراس
ــتی ایران بخواهد  ــتی ایران در اینچئون افزود: اگر کش کش
ــت  ــود نواقصی در بخش فنی موجود اس مهیای المپیک ش
ــال باقی مانده برطرف شود.خادم تصریح  که باید طی دو س
ــبی برای  ــت ولی به طور نس کرد:انتظاراتم از تیم ها زیاد اس
اینکه انتظار علاقمندان به کشتی و مردم کشورمان را برآورده 
کرده باشیم ، ترجیح می دهم بخش خالی لیوان را ببینم و به 
ضعف های موجود در کشتی تمرکز داشته باشم.وی افزود:این 
ضعف ها به تدریج برطرف می شود وباید شرایط روانی تیم و 
میزان جسارت و شجاعت کشتی گیرانی که قابلیت حضور در 
رقابت های جهانی و بین المللی دارند را تقویت کنیم.قهرمان 
پیشین کشتی ایران و جهان در عین حال اظهار داشت: برخی 
ــتی گیران که پایه های روانی متزلزلی دارندبه تدریج  از کش

موقعیت خود رادرتیم های ملی ازدست می دهند واین تحول 
باید در تیم های کشتی آزاد و فرنگی به طور جدی دنبال شود .

ــت  ــن حال از مدیران تیمهای آزاد و فرنگی خواس وی در عی
کشتی گیرانی که در رقابت های آسیایی و جهانی کم فروشی 
کردند را گزارش کنند و گزارشی برای شورای فنی تیم های 
ــتی تهیه کنند تا در مورد آنها تصمیم گیری شود.  ملی کش
ــتی درباره ناداوری های روز گذشته و  رییس فدراسیون کش
ــت شورای  امروز گفت: دیروز نامه ای به نناد لالوویچ و ریاس
ــال کرده ایم که درحال پیگیری است.وی  المپیک آسیا ارس
افزود:اگرچه نتیجه تغییر نمی کند ولی این یک تضییع حق 
ــی بود.خادم ادامه داد:گویا این اعتراضات از طریق فیلا  تاریخ
نیز درحال پیگیری است و این اعتراص ها تاثیر گذار خواهد 
بود ولی باید بپذیریم مناسبات فیلا به گونه ای رقم خورده که 
ــتری نسبت به قبل در برابر حریفان خود  ما در تنگنای بیش
ــتی آزاد در مورد عملکرد  قرار گیریم.سرمربی تیم ملی کش
کشتی و آزاد و فرنگی گفت: از عملکرد کشتی فرنگی و آزاد 

در رقابت های جهانی و بازیهای آسیایی رضایت نسبی دارم .

هفته یازدهم لیگ برتر فوتبال؛

سپاهان،  آزمون سخت درخشان

پنجشنبه -دهم مهر ماه 1393 - سال هفدهم - شماره 3551

سیاسی: 

اگر با اسپانسر دچار مشکل شویم اسپانسر جدید را جایگزین می کنیم

خادم:
درشرایط بحرانی وارد بازیهای آسیایی شدیم آگهی فقدان سند مالکیت 

آقای حسن رئیس اسداللهی طی وکالتنامه 123-87/11/19 دفتر 66 قم با ارائه 
یک برگ استشهاد شهود مصدق  اعلام داشته که سند مالکیت دفترچه ای 100  
سهم مشاع از 23065.56  سهم برابر با سه دانگ مشاع از ششدانگ  پلاک 1/553 
اصلی واقع در بخش 4 ثبت قم در صفحه 444  دفتر 91 ذیل  ثبت 69678 بشماره 
سریال495606 الف 87  بنام روح اله هاشمی فروهر  صادره و تسلیم شده که آقای 
حسن رئیس اسد اللهی طی وکالتنامه 123-87/11/19 دفتر 66  اعلام داشته سند 
مالکیت در اثر سهل انگاری مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده 
است لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120  آئین نامه قانون ثبت دریک 
نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد 
خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خودپس از انتشار آگهی  ظرف 
مدت 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار 
گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر 

مقررات اقدام خواهد شد .
 ـ رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم  جعفر کاظمی 



5 علمی و سلامت

چه کنیم کودکمان از دندانپزشک نترسد؟ 
برای برخی افراد ترس از رفتن به دندانپزشکی از دندان درد هم بدتر است و  

کودکان نیز در این زمینه آسیب پذیرترند. 
اگر فرزندتان از آمدن به مطب دندانپزشکی وحشت دارد و برای بردن او نزد دندانپزشک 
باید دردسر زیادی را تحمل کنید می توانید با چند راهکار موثر از ترس او به میزان قابل 

توجهی بکاهید. 
ترس از دندانپزشک و مطب دندانپزشکی که در کودکان به وفور دیده می شود با 

روش های زیر تاحد زیادی قابل کنترل است: 
1. در وهله  اول آگاه باشید که برخی از این نگرانی ها طبیعی هستند. 

کودکان معمولا از تجارب جدید در مکان های ناآشنا می ترسند. بنابراین ترس کودکتان 
نباید شما را نگران کند پس آرام باشید. 

2. به داستان های منفی و کلیشه ای که شنیده اید دامن نزنید. 
شاید شما خاطرات و تجارب منفی از درمان های دندانپزشکی تان در گذشته داشته 
باشید اما آن ها را بازگو نکنید چرا که کودکان به شما به عنوان یک الگو نگاه می کنند و 
تلاش می کنند مانند شما فکر و احساس کنند. بنابراین صحبت های شما در این رابطه 

نباید منفی باشد. 
3. دندانپزشکان عالی هستند. 

عملکردهای مثبتی که پزشکتان در گذشته داشته را برجسته کنید و تجارب مثبت 
خود را به فرزندتان منتقل کنید. 

4. نقش پزشک را برای کودکتان بازی کنید. 
کتاب هایی را در ارتباط با این موضوع بخوانید و پس از آن نقش بیمار و در مرحله  بعد 
دندانپزشک را برای کودکتان بازی کنید و اجازه دهید او دندان های شما را معاینه کند 

و سپس این کار را برای او انجام دهید تا هنگام مراجعه به پزشک دچار مشکل نشوید. 
5. تمام مراحل دندانپزشکی را پیش از مراجعه اجرا کنید. 

قبل از مراجعه به دندانپزشک، تمام مراحل دندانپزشکی را مانند انجام تمام کارهایی که 
دندانپزشک می گوید تا زمانی که اجازه رفتن می دهد با کودک خود انجام دهید و از پیش 

کودک را با مراحل درمان آشنا کرده باشید. 
6. برای کودکتان هدیه ای در نظر بگیرید. 

می توانید در هر بار مراجعه به مطب دندانپزشکی هدیه ای را به عنوان نتیجه رفتار 
خوبش به او بدهید. این کار در واقع او را تشویق به آمدن به دندانپزشکی و انجام تجویزات 

دکتر می کند. 
7. بیش از حد به فرزندتان اطمینان خاطر ندهید. 

اطمینان دادن بیش از حد به کودکتان و گفتن جمله هایی مثل »همه چیز رو به 
راهه«، »نگران نباش« و غیره، موجب ایجاد ترس  و نگرانی بیشتر در فرزندتان می شود و 
به این فکر می افتد که شاید شرایط آنقدر بد است که والدین تا این حد تلاش می کنند 
او را آرام کنند. در صورتی که زمان آن رسیده تا فرزندتان با پزشکش تنها باشد این کار 
را سریعا انجام دهید و اعتراض نکنید چرا که این کار اعتماد شما به فرزندتان در رابطه با 

توانایی هایش را نشان می دهد و موجب اعتماد به نفس او می شود. 
8. تمرکز خود بر رفتارهای کودک را مدیریت کنید. 

در ازای توجه به ناراحتی،  اعتراض و گریه های فرزندتان برای شجاع شدن او تلاش 
کنید. 

9. شرایط فرار را برای فرزندتان مهیا نکنید. 
تا جائی که می توانید برای جلوگیری از فرار کودکتان برای مواجهه با پزشک تلاش کنید 

و به او به روش صحیح روحیه بدهید. 
10. در صورت استرس زیاد در کودک به روانپزشک مراجعه کنید. 

با  قرار ملاقات  از  از دندانپزشک بسیار شدید است، پیش  فرزندتان  اگر استرس 
دندانپزشک به یک مشاور یا روانپزشک مراجعه کنید. در واقع یک مشاور آگاه به 

درمان های شناختی – رفتاری می تواند سلامت روانی کودکتان را تضمین کند. 

نی��م ت��ای علمی   فن��اوری

 با توجه به نقش مهم سلول های عصبی قلب در سلامت عملکرد آن، محققان 
در تلاش برای بازیابی سلول های عصبی قلب هستند. 

هنگامی که قلب دچار عارضه حمله قلبی می شود بخشی از سلول های عصبی قلب از 
بین می روند و توانایی پمپاژ خون قلب به طور قابل توجهی کاهش می یابد. حال محققان 
در تلاشند تا با استفاده از سلول های بنیادی، سلول های عصبی از کار افتاده را بازیابی 

کنند. 
نخستین گام برای احیا قلب با استفاده از شیوه برنامه ریزی مستقیم تبدیل سایر 

سلول های غیرعصبی بخش آسیب دیده به سلول های عصبی است. 
بهترین راهکار برای تبدیل سلول ها استفاده از سلول های بنیادی است، اما یکی از 
مشکلات کار با سلول های بنیادی دشواری مراحل ترغیب کردن سلول ها برای تبدیل 

شدن به سلول های مورد نظر است. 
بسیاری از دانشمندان معتقدند برنامه ریزی مجدد سلول های بنیادی بهترین شیوه 
کمک به بافت آسیب دیده برای بازیابی سلول هایش است، به طوری که طی سالهای 
گذشته محققان با استفاده از همین شیوه توانستند سلول های مغزی، کبدی و حتی 

سلول های بافت پرده گوش را نیز بازسازی کنند. 
محققان اظهار کردند: امیدوارند در آینده نزدیک بتوان با پیشرفت داروها به سلول های 
بافت آسیب دیده بدن کمک کرد تا به راحتی بافت های خود را درمان کنند که این امر 

سرعت درمان را افزایش و هزینه های درمان را کاهش می دهد. 

آخرین مدل ساعت مچی
یک شرکت ژاپنی جدیدترین ساعت مچی با صفحه نمایشی متفاوت بدون 
شماره ارائه کرده است.آخرین مفهوم ساعت مچی به نام Exostrusion توسط 
شرکت ژاپنی »توکیوفلاش« ارائه شده است؛ این ساعت آوانگارد دارای سیستم 

نمایش جالبی است.
در نگاه اول شاید فهمیدن زمان با این ساعت سخت باشد اما بسیار ساده است؛ این ساعت 
به جای شماره های معمولی دارای 4 ربع است که دو بخش بالا، زمان را نمایش می دهد 
در حالی که دو بخش پایینی، دقیقه را نشان می دهد؛ برای دانستن زمان کافی است کاربر 

چراغ های LED را بشمارد.
علاوه بر این، نمایش فرمت 12 یا 24 ساعت طبق نیاز کاربر است و می تواند ساعت را از 

طریق لمس کردن تنظیم کند؛ طراح این ساعت »پیتر فلچر« اهل انگلستان است.

ربات چاپگر
و  مدارک  چاپگر  ربات 
اسناد را به اندازه دلخواه کپی 
کرده و از طریق کامپیوتر بین 

افراد پخش می کند.
یک  روکس«  اکسه  »فوجی 
ربات چاپگر سبک و قابل حمل 
متصل  کامپیوتر  به  که  است 
توزیع  برای  کاربر  و  می شود 
می تواند  شده  کپی  برگه های 
بدون اینکه از جای  خود برخیزد 
به  را  آنها  دستگاه،  طریق  از 

دیگران منتقل کند.

تولید حالت جدید ماده توسط ناسا 
 محققان آزمایشگاه اتم سرد )CAL( ناسا موفق به تولید حالت جدیدی از 

ماده موسوم به »چگالش بوز- انیشتین« شدند. 
چگالش بوز- انیشتین )BEC( مجموعه ای از اتم ها در یک گاز رقیق است که در 
حالت کوانتومی تا دمای بسیار پایین سرد می شود. تمامی اتم ها از سطوح یکسان انرژی 
برخوردار بوده و در دمای بحرانی شروع به یکی شدن، درهم آمیختن و همگام شدن 
می کنند. چگالش بدست آمده یک حالت جدید ماده است که مانند یک موج عظیم – 
توسط اتم های استاندارد – رفتار می کند. به گفته »راب تامپسون« از محققان ارشد این 
پروژه، بستر آزمایش زمینی آزمایشگاه اتم سرد )CAL(، سردترین نقطه در آزمایشگاه 
پیشرانه جت ناسا محسوب می شود که امکان سرد کردن تا دمای 200 نانوکلوین )200 
میلیاردم یک کلوین( و دستیابی به چگالش بوز- انیشتین در نمونه اولیه این سخت افزار 

را فراهم می کند. 

درمان نقص مادرزادی با شکستن جمجمه نوزاد! 
پزشکان انگلیسی برای درمان نقص مادرزادی بدشکلی جمجمه مجبور به 

شکستن و چیدمان مجدد جمجمه یک نوزاد شدند. 
کرانیوسینوستوز )craniosynostosis( یک نقص مادرزادی است که باعث بسته 
شدن زودرس درزهای جمجمه می شود؛ این ناهنجاری و بدشکلی جمجمه باعث ایجاد 

فشار مرگبار بر روی مغز در حال رشد نوزاد می شود. 
از هر 2500 نوزاد یکی با این نقص مادرزادی متولد می شود؛ این نقص منجر به 
بدشکلی جمجمه شده و درنتیجه مغز فضای کافی برای رشد در اختیار نخواهد داشت؛ 
سردرد، اختلال یادگیری و مشکلات دید بخش از عوارض کرانیوسینوستوز محسوب 

می شوند. 
پزشکان بیمارستان کودکان بیرمنگام برای درمان »لوری جونز« که با این نقص 

مادرزادی متولد شد، مجبور به شکستن استخوان های جمجمه و چیدمان مجدد قطعات 
آن مانند پازل شدند. 

در طی یک عمل جراحی که 9 ساعت به طول انجامید، پزشکان اقدام به برداشتن 
بخش جلوی جمجمه از گوش راست تا گوش چپ کردند؛ سپس این بخش جمجمه 

به قطعات کوچکتری شکسته و مانند قطعات پازل مجددا در جای خود قرار داده شد. 
در نتیجه این عمل جراحی، فضای کافی برای رشد مغز فراهم شده و بدشکلی جمجمه 

برطرف شد. 
روند بازسازی و شکل گیری جمجمه مشابه یک کودک طبیعی حدود دو سال به طول 
انجامید، اما »لوری« باید تا 10 سال آینده همچنان تحت نظر پزشکان باشد؛ تا چند سال 

آینده عمل جراحی دیگری بر روی چشمان این کودک انجام خواهد شد. 

افزایش عمر بیماران مبتلا به سرطان پستان با منوی دارویی جدید 
 F. Hoffmann-La مصرف نوعی داروی جدید شرکت داروسازی سوییسی
Roche AG به همراه یک داروی از پیش موجود، نتایج بی سابقه ای را در افزایش 

طول عمر زنان مبتلا سرطان پستان نشان داده است. 
 Perjeta مثبتی که داروی جدید HER2 در این مطالعه، بیماران مبتلا به سرطان پستان
را به همراه داروی موجود Herceptin و همچنین شیمی درمانی دریافت کرده  بودند، 15.7 
ماه بیش از بیمارانی عمر کردند که فقط مصرف Herceptin و شیمی درمانی را تجربه کرده 

بودند. سرطان HER2 مثبت، یک چهارم تمامی سرطان های پستان را تشکیل می دهد. 
کارشناسان استفاده گسترده از این منوی دارویی را برای زنان مبتلا به این شکل متاستاتیک 

سرطان پستان توصیه کردند. 
مدت  زمان 15.7 ماه، بیشترین طول عمر افزایش یافته ای است که بر اثر مصرف دارو 
در سرطان متاستاتیک پستان مشاهده شده است. داروی Perjeta همچنین دارای نتایج 
رضایت بخش برای هر نوع سرطان متاستاتیک است که در آن، سرطان به دیگر بخش های 

بدن گسترش می یابد. 
هر دو داروی Herceptin و Perjeta آنتی بادی هایی هستند که برای مسدودکردن 
فعالیت HER2 طراحی شده اند . این مولفه، پروتئینی است که توسط نوعی ژن مرتبط 
می شود،  خوانده  نیز   pertuzumab که   Perjeta داروی  می شود.  تولید  سرطان  با 
به بخش های مختلف پروتئین متصل می شود و این امر ترکیب کردن این دارو با داروی 

Herceptin را کارآمد می کند. 
در حالی که هر دوی داروهای Perjeta و Herceptin دارای عوارض جانبی از جمله 
اسهال و تاثیر نامطلوب روی کارکرد قلب هستند، استفاده از هر دوی آن ها این عوارض را بدتر 
نکرد. نتایج مطالعات نشان می دهد Perjeta باید به استانداردی برای درمان بیماران سرطان 

پستان مبتلا HER2 به تبدیل شود. 
»انجمن  در  را  یافته ها  این  نتایج  واشنگتن  بیمارستان«  »مرکز  از  سواین«  »ساندرا 

سرطان شناسی پزشکی اروپا« که در کنگره سالانه در مادرید برگزار شد، ارائه داد. 

جبران فقر آهن بارداری، با این معجون 
دوران بارداری هر خانم، حساس ترین دوران زندگی او بشمار می رود و نوع 

تغذیه او در این دوران ضامن سلامت مادر و فرزند است.
دکتر محمد باقر مینایی، متخصص طب سنتی، گفت: این دوران برای خانم باردار 
بسیار حساس است و ضروری است که در نحوه تغذیه اش دقت داشته باشند. خانم 
باردار در این دوران به هیچ وجه نباید به دارو نزدیک شود مگر مشکل خاصی داشته 

باشد که با مشورت پزشک زنان و زایمان می تواند دارو مصرف کند.
دکتر مینایی گفت: نوع تغذیه خانم باردار، با توجه به ذائقه و میل او  تعیین می شود 

مشروط به اینکه از تمام گروه های غذایی بسته به ذائقه اش استفاده کند.
این متخصص طب سنتی گفت: در این دوران هیچ نوع عرقیات گیاهی نباید مصرف 
شود هر چند دیده می شود گاهی بنا به توصیه اطرافیان خانم باردار، ترغیب به مصرف 

برخی از عرقیات گیاهی می شود و این کاملا اشتباه است.
وی ادامه داد: یکی از شایع ترین مشکلات دوران بارداری، فقر آهن است توصیه های 
تغذیه ای طب سنتی برای جبران این کمبود آهن استفاده از غذای کله جوش است که 

از گردو و کشک تشکیل شده و غذایی بسیار مقوی برای خانم باردار است.
دکتر مینایی ادامه داد: معجون دیگری بنام کفلمه که شامل پودر پسته، گردو، 
فندوق و بادام به همراه کمی شکر است، بسیار برای جبران کمبود آهن در خانم باردار 

مفید است این چهار مغز منابع بسیار غنی آهن هستند.
این متخصص طب سنتی در خصوص تغییر خلق و خوی خانم های باردار گفت: فقر 
املاح معدنی از عمده ترین علل کاهش آستانه تحریک خانم باردار است که با مصرف 
کافی مواد غذایی متنوع می توان این مشکل را حل کرد علت دیگر تغییر خلق و خو، 
محیط ناآرام و استرس زا است که اطرافیان نقش مهمی در ایجاد محیط آرام برای 

خانم باردار دارند.

سعی کنید تبخال بزنید! 
تبخال عارضه پوستی با منشاء ویروسی است که بیشتر در ناحیه اطراف 

لب ایجاد می شود.
 دکتر محمد باقر مینایی، متخصص طب سنتی گفت: عامل مولد تبخال نوعی 
ویروس بنام هرپس ویروس است شاید این نکته عجیب باشد ولی تبخال زدن برای 
بدن مفید است، تبخال موجب تحریک و تقویت سیستم ایمنی بدن می شود و سطح 

ایمنی بدن فرد را بالا می برد.
دکتر مینایی گفت: تبخال معمولا خود محدود شونده است و خود به خود بهبود پیدا 
می کند که در فاصله ایجاد تبخال تا بهبودی آن، قوای ایمنی بدن فرد نسبت به عوامل 

بیماری زای محیطی تقویت می شود.
 این متخصص طب سنتی گفت: هیچ پماد موضعی یا دارویی که بتواند روند بهبودی 
تبخال را تسریع بخشد وجود ندارد و نباید فرد محل تبخال را دستکاری کند، کافی 
است فرد از پخش شدن تبخال به سایر نقاط صورت با رعایت بهداشت فردی و 

شستشوی منظم، جلوگیری کند.

غذاهای پروتئینی شما را بیشتر سیر می کند 

غذاهای پروتئینی احساس سیر کنندگی بیشتری در فرد ایجاد می کند این 
رژیم از رژیم های پرطرفدار در جهان محسوب می شود.

مسعود کیمیاگر، متخصص تغذیه گفت: اشتهای فرد به مسائل محیطی و شرایط وی 
بستگی دارد گاهی فرد به معنای واقعی گرسنه نیست اما به دلیل آنکه همه مشغول 

صرف ناهار هستند از غذا استفاده می کند.
وی افزود: در شرایطی که فرد به مسافرت می رود تمایل بیشتری برای استفاده از غذا 
دارد گاهی فرد در  هنگام تنهایی میل کمتری به غذا پیدا می کند شرایط فیزولوژیک 
و محیطی هر فرد در میزان اشتهای فرد تاثیر دارد و تلفیق این دو عامل میزان میل 

فرد به غذا را تعیین می کند.
این متخصص تغذیه ادامه داد: مصرف آب نیم ساعت قبل از غذا تا حدودی از 

اشتهای فرد می کاهد.
کیمیاگر تصریح کرد: استفاده از سبزیجات خام در کنار غذا تنها پر کننده بشقاب 
فرد است و در کاهش اشتهای فرد تاثیر نمی گذارد. مکانسیم اشتها در افراد، مکانیسم 
پیچیده ای به شمار می رود که براساس نیازهای بدن در فرد ایجاد می شود در صورتیکه 

فرد از سبزیجات در بشقاب استفاده نماید کمتر به مصرف غذا تمایل پیدا می کنند.
وی عنوان کرد: غذاهای پروتئینی احساس سیرکنندگی بیشتری در فرد ایجاد 
می نماید رژیم پروتئینی از رژیم های پر طرفدار در جهان است که می تواند در کاهش 
اشتهای فرد تاثیر بگذارد تاثیر این مسئله در اشتهای فرد کم است و با مصرف مواد 

پروتئینی به طور طبیعی فرد بهتر سیر می شود.

این نوع کم مویی با کاشت مو رفع نمی شود 
ریزش مو و کم پشتی مو در خانم ها، مشکلی است که رغبت آنها برای 

کاشت مو را زیاد کرده است.
محمد رضا برزگر، متخصص پوست، مو، زیبایی و لیزر گفت: ساختار  فولیکولی مو و 

بافت  سر از نظر رویش مو در جنینی در خانم ها و آقایان متفاوت است.
ریزش مو در آقایان معمولا در قسمت  جلوی سر است ولی ریزش مو در خانم ها، 
ریزش موی منتشر است از طرفی نقش هورمونهای مردانه در ریزش موی زنانه کاملا 
احساس نشده و به دلایل نامشخص کل سر در خانم ها دچار کم پشتی مو و نازک 

شدن تار مو می شود.
این متخصص مو گفت: به دلایل ذکر شده، خانم ها کمتر کاندید کاشت مو می شوند  
مگر در شرایط خاص به عنوان مثال، کاهش تراکم مو به علت طاسی منطقه ای و یا 
به علت سوختگی.وی افزود: اولین قدم درمان کم مویی در خانم ها، با توجه به سن 
و شرایط فرد معمولا دارو درمانی است و در اکثر موارد با طی مسیر صحیح درمان 

دارویی، مشکل کم مویی رفع می شود.
دکتر برزگر در پایان توصیه کرد: برای کاشت مو، مراجعه به پزشک متخصص پوست 
و مو بسیار مهم است انجام کاشت مو در مراکز غیر تخصصی، ممکن است عوارضی 
چون کاهش کیفیت کاشت، عفونت محل کاشت مو و باز شدن مسیر زخم ایجاد شود.

با اسید این میوه اسید معده تان را کاهش دهید 
لیموترش به دلیل دارا بودن ویتامین c و حالت اسیدی که دارد اسیدیته 

معده را کاهش می دهد.
دکتر مجید حسن فتحی متخصص تغذیه و رژیم درمانی در خصوص تاثیر لیمو 
 C ترش در هضم غذا، گفت: لیمو ترش میوه ای سرد و تر است که سرشار از ویتامین

و برخی املاح دیگر از جمله سدیم، کلسیم و فسفر است. 
وی با اشاره به اینکه مصرف لیمو ترش به دلیل حالت اسیدی که دارد اسیدیته معده 
را کاهش می دهد، تصریح کرد: مصرف لیمو بعد از غذا خصوصا در افراد مسن هضم 

غذا را آسان می کند. 
وی گفت: ویتامین C موجود در لیمو ترش علاوه بر اینکه به هضم غذا کمک 
می کند، جذب آهن از منابع گیاهی از جمله سبزیجات و حبوبات را افزایش می دهد. 

این متخصص تغذیه در پایان یادآور شد: مصرف لیموترش به افرادی که به دلیل 
سیستم ایمنی ضعیف بدنی آفت می زنند کمک می کند،  همچنین مصرف آن در 

افرادی که دچار خشکی دهان هستند بسیار موثر است.

روغنی که اگزما را درمان می کند 
روغن ها مانند کرم های دست و صورت نرم کنندگی  بالایی دارند اما برخی 

روغن های گیاهی قادرند اگزما را نیز درمان کنند.
علیرضا مفید متخصص طب سنتی گفت: مصرف مغز گردو با انجیر یک میلن  خوب 
بخصوص برای سالمندان است در واقع مصرف گردو در افراد گرم مزاج موجب بروز 

جوش در دهان و صورت آنها می شود.
وی افزود: این آجیل خوشمزه انرژی اشخاص سرد مزاج، رطوبت بدن و انرژی را در 

افراد مسن افزایش می دهد و معمولا برای شوره ی سر مفید است.
روغن گردو یکی از آن دسته از روغن هایی است که اگزما ، خشکی، خارش پوست 
را درمان می کند البته لازم بذکر  است؛ در هر خوراکی  باید تقلبی را از غیر تقلبی 
تشخیص داد و افرادی که  قصد مصرف گردو را دارند باید به رنگ و طعم دگرگون شده 

گردو و یا هر خوراکی دیگر دقت نمایند.

نمایش مرگ اولین ستارگان در آسمان 
 دانشمندان با همکاری دانشگاه کالیفرنیا در سانتاکروز دریافتند تعدادی از 
ستارگان اولیه با جرم 55 و 56 هزار برابر جرم خورشید ممکن است در انتهای 

عمرشان به طور عجیبی نابود شده باشند. 
این اجرام کیهانی که در میان نسل اول ستارگان جهان قرار دارند، احتمالا به عنوان 
ابرنواختر منفجر شده اند و به طور کامل سوخته اند بنابراین هیچ نوع سیاهچاله ای از خود 

بر جای نگذاشته اند. 
فیزیکدانان نجومی دانشگاه کالیفرنیا در سانتاکروز و دانشگاه مینه سوتا پس از انجام 
شبیه سازی های ابررایانه ای در »مرکز محاسبات علمی تحقیقاتی انرژی« وزارت انرژی 
آمریکا و »موسسه ابرمحاسباتی مینه سوتا« به این نتایج دست یافتند. آن ها به ویژه در 
مطالعاتشان به یک رمز فشرده فیزیک نجومی موسوم به CASTRO متکی بودند که در 

»گروه تحقیقات محاسباتی« آزمایشگاه ملی لاورنس برکلی طراحی شده  بود. 

ستاره های نسل  اول برای دانشمندان جالب اند زیرا آن ها نخستین عناصر سنگین یا 
عناصر شیمیایی به جز هیدروژن و هلیم را خلق کرده اند. هنگام مرگ، این اجرام کیهانی 
محتوای شیمیایی شان را به فضای خارج گسیل کردند و راه را برای تولید بعدی ستارگان، 

منظومه های شمسی و کهکشان ها هموار کردند. 
با درک بیشتر چگونگی مرگ نخستین ستارگان، دانشمندان امیدوارند به دیدگاه هایی 
درباره به وجودآمدن جهان برسند.  محققان دریافتند این ستارگان فوق عظیم احتمالا به 
جای تبدیل شدن به سیاهچاله فوق بزرگ به طور کامل منفجر شده اند و این مکانیسم 
تاکنون کشف نشده بود. آن ها نتیجه گرفتند ستارگان اولیه با جرم بین 55 تا 56 هزار 
برابر خورشید، 1.69 میلیون سال زندگی کردند و سپس شروع به نابودشدن کردند. با 
واژگون شدن ستاره، این جرم کیهانی به سرعت عناصر سنگینی مانند اکسیژن، نئون، 
منیزیم و سیلیکون را می سازد.  چنین فرآیندی، انرژی بیشتری در مقایسه با انرژی 
پیونددهنده ستاره تولید می کند، در نتیجه فرآیند نابودی این جرم کیهانی مختل می شود 

و منجر به انفجار عظیمی به نام ابرنواختر می شود. 

ماهی کوری که دچار
 »پرواز زدگی« نمی شود! 

 مطالعه صورت گرفته توسط محققان سوئدی نشان می دهد، گونه خاصی از ماهی 
موسوم به ماهی غارنشین کور فاقد ریتم شبانه روزی بدن بوده و به همین دلیل هیچ 

وقت دچار »پرواز زدگی« نمی شود. 
اکثر موجودات زنده و حتی باکتری های ساده نیز دارای ریتم شبانه روزی هستند، ریتم قابل 

پیش بینی شب و روز، الگوی خواب انسان را تنظیم می کند. 
زمانیکه فرد به منطقه دیگری در کره زمین سفر می کند، ساعت داخلی بدن دچار اختلال 
شده و به دلیل اختلاف ساعت مبدأ با مقصد پرواز، تنظیم خواب فرد بهم می ریزد که اصطلاحا 

پرواز زدگی )jet lag( گفته می شود. 
اما نتایج مطالعه صورت گرفته توسط محققان دانشکده زیست شناسی دانشگاه لوند نشان 
می دهد، یک گونه خاص از ماهیان به نام Astyanax mexicanus موسوم به ماهی 

غارنشین کور یا تترا مکزیکی بطور کامل فاقد ریتم شبانه روزی است. 
این نخستین گونه  جانوری فاقد ریتم شبانه روزی محسوب شده و جابجا کردن آن به هر 

نقطه از دنیا، کوچکترین اختلالی در متابولیسم ماهی ایجاد نمی کند. 
هدف اصلی محققان در بررسی دو گونه ماهی تترا مکزیکی و یکی از خویشاوندان که در 
سطح آب زندگی می کند، درک بهتر برخی از مزایای زیست شناسی بینایی است؛ اما هنگام 
قرار دادن دو گونه در معرض نور مشخص شد که ماهی کور همواره از میزان ثابت اکسیژن 

استفاده می کند. 
این بدان معناست که متابولیسم ماهی کور به هیچ عنوان تحت تأثیر تغییرات نور قرار 

نداشته واین مسئله باعث کاهش 30 درصدی مصرف انرژی می شود. 
این میزان مقادیر انرژی ذخیره شده برای زندگی در محیط غار – باتوجه به محدودیت منابع 

غذایی – بسیار مناسب است. 

بازیابی اعصاب آسیب دیده قلب
 با کمک سلولهای بنیادی 

چقدر خواب کافی است؟ 
 خواب عبارت است از کاهش فقدان سطح هوشیاری، تعلیق نسبی ادراکات حسی و غیر فعال 
شدن تقریباً تمام عضلات ارادی در زمان استراحت به طوری که فعالیت بدن و ذهن تغییر کرده 
و توهم های بینایی جایگزین تصاویر واضح واقعی بشوند.  در بین پستانداران، پرندگان، ماهیان و 
دیگر جانوران مراحل خواب و بیداری وجود دارد. خواب برای سلامت و بازسازی سیستم اعصاب، 
سیستم ایمنی و سیستم عضلانی-اسکلتی انسان ها و جانوران اهمیت دارد. اختراع دستگاه نوار 
مغزی به دانشمندان اجازه داد تا به مطالعه خواب انسان، به روش هایی که پیش از آن ممکن نبود، 
بپردازند. در خلال دهه 1950 فردی به نام اوژن آسرینسکی که تازه از دانشگاه فارغ التحصیل شده 
بود، از این وسیله برای کشف آنچه امروز خواب REM خوانده می شود استفاده کرد. مطالعات 
بیشتر بر روی خواب انسان نشان داده است که خواب از یک سری مراحل گذر می کند که 
الگوهای امواج مغزی در هر مرحله با یکدیگر متفاوتند. خواب دارای دو نوع اصلی است:   خواب 
NREM )حرکت غیرسریع چشم( که خواب آرام نیز خوانده می شود. خواب REM )حرکت 

سریع چشم( که خواب فعال یا خواب نابه روال )paradoxical( نیز خوانده می شود. 
 شروع خواب 

 در خلال نخستین مراحل خواب، ما هنوز نسبتاً بیدار و هشیار هستیم. مغز امواجی تولید 
می کند به نام امواج بتا که کوچک و سریع هستند. به مرور که مغز شروع به آرامش یافتن می کند، 
امواج کندتری به نام امواج آلفا شوند. در طول این مدّت و هنگامی که هنوز کاملاً به خواب 
نرفته ایم ممکن است احساس عجیب و کاملاً واضحی را تجربه کنیم که توهمات پیش خواب 
نامیده می شود.  مثال های متداول و شایع این پدیده عبارتند از احساس افتادن )پرت شدن( یا 
شنیدن این که کسی نام شما را صدا می کند. رویداد بسیار شایع دیگری که در این دوره زمانی 
وجود دارد، پرش میوکلونیک است. اگر تا کنون، بدون هیچ دلیل مشخص و خاصی، ناگهان بدنتان 
تکان خورده یا پریده است این پدیده ظاهراً عجیب را تجربه کرده اید. در عالم واقع، این پرش های 
میوکلونیک بسیار شایع اند.   اولین قسمت خواب non-REM است. خواب دیدن در خواب 
non-REM بسیار کم است و اگر هم خواب ببینیم آن را فراموش می کنیم. در این خواب 

ماهیچه ها بی حس نیستند. خواب non-REM شامل سه مرحله می شود: 
   مرحله اول: 

 مرحله 1 شروع چرخه خواب و نسبتاً مرحله سبک و خفیفی از خواب است. مرحله 1 را 
می توان به صورت دوره گذار بین بیداری و خواب در نظر گرفت. در مرحله 1، مغز امواج تتا 
تولید می کند که امواجی با دامنه بلند و خیلی کند هستند. این مرحله از خواب، تنها مدّت زمانی 
کوتاهی در حدود 5 تا 10 دقیقه طول می کشد و اگر در این مرحله کسی را از خواب بیدار کنید 

احتمالاً به شما خواهد گفت که خواب نبوده است! 
     مرحله دوم: 

 دومین مرحله خواب تقریباً 20 دقیقه طول می کشد. مغز شروع به تولید امواج منظم و سریعی 
می کند که به نام دوک های خواب معروفند. دمای بدن شروع به کاهش و ضربان قلب شروع به 

کندشدن می کند. یک مرحله ناهشیار است که خواب رونده به راحتی یبدار می شود. 
    مرحله سوم: 

 عمیق ترین مرحله خواب non-REM است. پس از 
این مرحله قسمت دوم 

خواب REM آغاز می شود. امواج مغزیِ عمیق و کند به نام امواج دلتا در خلال مرحله 3 خواب 
شروع به پدیدار شدن می کنند. مرحله 3، دوره گذار بین خواب سبک و خواب بسیار عمیق است. 
 خواب REM در بزرگسالان حدود 20 تا 25 درصد از کل خواب را تشکیل می دهد )حدود 
90 تا 120 دقیقه در خوابِ شب(. مقدار خواب REM در سنین مختلف متفاوت است. یک نوزاد 

بیشتر از 80 درصد کل خوابش را در خواب REM است. رویا در مرحله REM رخ می دهد. 
 پژوهشگران به فعالیت در ناحیه هایی از مغز که مربوط به کنترل بینایی، شنوایی، بویایی، لمسی 
و تعادل حرکات بدن پی برده اند. نکته قابل ذکر این است که فرایند خواب، این مراحل را به ترتیب 
پشت سر نمی گذارد. خواب از مرحله 1 شروع می شود و سپس به مراحل 2، 3 و 4 می رود. پس از 
مرحله 4 و قبل از وارد شدن به مرحله 5 یا همان خواب REM، مرحله 3 و به دنبال آن مرحله 2 
خواب تکرار می شوند. پس از خاتمه خواب REM، بدن معمولاً به مرحله 2 خواب باز می گردد. در 
طول شب، خواب انسان تقریباً 4 یا 5 بار بین این مراحل می چرخد. ما به طور میانگین 90 دقیقه 
 REM می شویم. نخستین چرخه خواب REM پس از به خواب رفتن وارد مرحله 5 یا خواب
ممکن است تنها زمان کوتاهی به طول بینجامد امّا هر چرخه از چرخه قبل طولانی تر می شود به 

نحوی که خواب REM می تواند تا نزدیک به یک ساعت پایدار بماند. 
 REM در مغز همراه است. بنابراین خواب )Serotonin( با کاهش سروتونین REM خواب 

در افراد افسرده زودتر می رسد. سروتونین ماده ای است که در افراد افسرده کاهش یافته است.
مشکل بی خوابی می تواند به علت عادات بدی باشد که با خوابیدن تداخل می کنند؛ مثل: 

 - نوشیدن قهوه در عصر یا شب 
 - کشیدن سیگار قبل از رفتن به رختخواب 

 - مصرف غذای سنگین قبل از رفتن به رختخواب 
 - هر شب رفتن به رختخواب در ساعات مختلف 

 - خوابیدن در مقابل تلویزیون 
 چرخه خواب 

 .REM و خواب غیر REM دو نوع خواب وجود دارد: خواب 
 در خواب REM ، سرعت حرکت چشمان زیاد است و رویا می بینیم. به طور کلی، 25 درصد 
از خواب طبیعی شامل این نوع خواب است.  باقی زمان خواب شامل غیر REM می باشد که 

شامل چهار مرحله از خواب سبک تا عمیق می باشد. 
 چقدر خواب کافی است؟ 

 نیاز به خوابیدن از یک فرد تا فرد دیگر متفاوت است: 
 - برای نوزادان، 16 ساعت خواب کافی است. 
 - برای نوجوانان، 9 ساعت خواب کافی است. 

 - برای بالغین، 7 تا 8 ساعت خواب شب کافی است. 
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اجتماعی6

سردار مومنی خبر داد؛

افزایش 9 درصدی حجم سفر ها 
نسبت به تابستان سال گذشته 

رئیس پلیس راهور ناجا از رشد 9 درصدی حجم سفر ها درتابستان امسال 
خبر داد.

سردار اسکندر مومنی رئیس پلیس راهور ناجا گفت: با توجه به آمار تردد در تابستان 
امسال 9 در صد حجم سفر به نسبت تابستان سال 92 افزایش یافته است. این مقام 
ازشد پلیس راهور در ادامه عنوان کرد: در حوزه تخلف خوشبختانه درتابستان امسال 
در مقایسه با سال گذشته تخلفات رانندگان 3 در صد کاهش داشته است. سردار 
اسکندر مومنی با اشاره به حجم ترافیک در هفته پایانی امسال افزود: در یکی از پر 
تردد ترین روز های پایانی هفته تابستان 11 میلیون تردد در راهها وجاده های کشور 

ثبت شده است که این رکورد پنجشنبه هفته گذشته اختصاص یافته است. 
کاهش سرعت غیر مجاز  

رئیس پلیس راهور ناجا در خاتمه به سرعت مجاز اشاره و خاطر نشان کرد: در 
تابستان امسال سرعت مجاز 2 کیلو متر در مقایسه با سال گذشته کاهش یافته است.

مدیر کل اسناد هویتی سازمان ثبت احوال کشور؛

عجیب ترین اسامی در شناسنامه های ایرانی 
مدیر کل اسناد هویتی سازمان ثبت احوال کشور گفت: نامهای گشنه، 
پرتقال، حیاط، پیرزن، قابلمه، آفت، میرزا، میرخدا، میش، بستنی، پشه از 
جمله مواردی بوده که طی سالهای گذشته در ثبت احوال به ثبت رسیده 

است.
محسن اسماعیلی مدیر کل اسناد هویتی سازمان ثبت احوال کشور افزود:  انتخاب 
نام با اعلام کننده است وبرای نامگذاری یک نام ساده یا مرکب که عرفا یک نام 
محسوب می شود انتخاب خواهد شد. وی بیان کرد:  به موجب ماده 20 قانون ثبت 
احوال و تبصره های آن انتخاب نامهایی که موجب هتک حیثیت مقدسات اسلامی 
بوده و همچنین عناوین و القاب و نامهای زننده و یا نا متناسب با جنس ممنوع است. 
 اسماعیلی تصریح کرد:  تشخیص نامهای ممنوع با شورای عالی ثبت احوال بوده و 
این شوار نمونه های آن را تعیین و به سازمان اعلام می کند.وی به بخشی از اسامی باور 
نکردنی افراد که طی سالهای گذشته در ثبت احوال به ثبت رسیده اشاره کرد و گفت: 
نامهایی از قبیل آفت، عذاب، نوشابه، گشنه، پرتقال، حیاط، پیرزن، قابله، پشه، گلابی، 
بستنی، میر خدا، میرزا، میش، یهودی و....... از جمله مواردی بوده که طی سالهای 
گذشته به ثبت رسیده و در حال حاضر در ثبت احوال جمع آوری شده و افراد با این 
نام می توانند اسم خود را تغییر دهند.اسماعیلی خاطر نشان کرد:  اسامی از قبیل جرج، 
رزالین، رابرت و...... که ریشه خارجی داشته نیز مورد قبول ثبت احوال نیست و جزء 

اسامی ممنوعه محسوب می شود.

معاون توسعه مدیریت و پشتیبانی وزارت آموزش و پرورش اعلام کرد؛

اولویت استخدام با مربیان پیش دبستانی است 
معاون توسعه مدیریت و پشتیبانی وزارت آموزش و پرورش گفت: چنانچه 
استخدامی در آموزش و پرورش صورت گیرد فرزند فرهنگی بودن امتیازی 

برای آنان محسوب می شود.
 سید محمد بطحایی معاون توسعه مدیریت و پشتیبانی وزارت آموزش و پرورش ، 
در خصوص وضعیت استخدام فرزندان فرهنگیان با اعلام این خبر گفت: مقرر است در 
صورتی که آموزش و پرورش استخدامی داشته باشد امتیازی برای فرزندان فرهنگیان 
پیش بینی می شود بنابر این، این به معنای در نظر گرفتن اولویت برای فرزندان 
فرهنگی نیست بلکه فرزندان فرهنگیان در صورت استخدام در آموزش و پرورش 
دارای امتیازی خواهند بود که این امتیاز در مجموعه امتیاز آنان برای ورود به دانشگاه 
فرهنگیان و استخدام تأثیرگذار خواهد بود. وی، در پاسخ به این سؤال مبنی بر اینکه 
اگر قرار باشد استخدامی در آموزش و پرورش صورت گیرد اولویت باید با مربیان 
پیش دبستانی باشد، افزود: مسئله فرزندان فرهنگیان اولویت نیست بلکه امتیازی برای 
آنان است ، زیرا برای استخدام همواره شرایط مختلفی امتیازاتی دارد که فرزند فرهنگی 
بودن نیز برای فرد یک امتیاز محسوب می شود که در مجموعه امتیازات وی محاسبه 
می شود. معاون توسعه مدیریت و پشتیبانی وزارت آموزش و پرورش در خصوص زمان 
اعلام این موضوع نیز خاطرنشان کرد: موضوع استخدام فرزندان فرهنگی باید به تأیید 

هیئت وزیران برسد، اما ما در صدد هستیم زودتر موضوع را عملیاتی و ابلاغ کنیم. 

رئیس اداره سلامت زنان میان سال وزارت بهداشت؛

اهمیت نقش رسانه ملی در نشاط اجتماعی زنان
اینکه  بیان  با  بهداشت،  وزارت  سال  میان  زنان  سلامت  اداره  رئیس 
رسانه ملی در شادابی، شادکامی و نشاط اجتماعی زنان نقش مهمی دارد، 

اظهارداشت: میانسال سالم از شیوه زندگی سالم حاصل می شود.
نشست شوراي سیاست گذاري سلامت معاونت صدا با موضوع "هفته سلامت 
زنان" با حضور میر شبکه رادیویي سلامت، رئیس اداره سلامت زنان میانسال وزارت 
بهداشت، مدیران رادیو سلامت و نمایندگان مدیران شبکه هایي رادیویي معاونت صدا 
برگزار شد.دکتر علیرضا بهفر مدیر شبکه رادیویي سلامت و دبیر شوراي سیاستگذاري 
سلامت معاونت صدا گفت: برنامه سازان شبکه هاي رادیویي از طریق تهیه و تولید 
برنامه های مجله ای شاد و جذاب در قالب های نمایش، طنز و... باید عوامل خطرساز 
در زمینه بروز بیماري های جسمی و روانی زنان و دیگر اعضای جامعه را به مخاطبان 
اطلاع رساني کنند؛ چرا که عدم آگاهي از این عوامل، سبب مرگ و میر افراد مي شود.

وی با بیان اینکه وظیفه برنامه سازان، فرهنگ سازی و اصلاح باورهای نادرست 
است، اظهارکرد: رسانه باید مردم را متقاضی سلامت کند و مردم خودشان از سیستم 
سلامتی را طلب کنند.  توجه به شیوه زندگی سالم، تغذیه سالم، ورزش و تحرک، عدم 
استفاده از مواد دخانی همچون سیگار و قلیان، سلامت جنین و باروری، ترویج قناعت 
و ازدواج آسان، آشنایی با بیماری ها و سرطانهای شایع زنان، ... از جمله موضوعات 
مهمی است که می بایست مورد توجه برنامه سازان قرار گیرد. البته اصلاح باورهای 
نادرست نیز از رسالت های مهم رسانه است؛ چرا که افراد زیادی برای دست یافتن به 
زیبایی و اندام مناسب فریب تبلیغات و باورهای غلط را می خورند و دچار عارضه های 

بیش تری می شوند.
دکتر مطهره علامه رئیس اداره سلامت زنان میان سال وزارت بهداشت، با بیان اینکه 
رسانه ملی در شادابی زن، شادکامی و نشاط اجتماعی نقش مهمی دارد، اظهارداشت: 
میانسال سالم از شیوه زندگی سالم حاصل می شود. از این رو، برنامه سازان شبکه هاي 
تلویزیوني و رادیویي به موضوعات مرتبط با سلامت زنان از جمله سبک زندگی سالم، 
اختلالات روانی و خلقی، عوارض ناشی از مصرف مواد دخانی)سیگار، قلیان، مواد 
مخدر(، تغذیه سالم، ورزش، باروری، پیشگیری از بیماریهای شایع از قبیل بیماریهای 
قلبی و عروقی، فشارخون، دیابت و... بپردازند و آگاهی های لازم در این خصوص را به 

زنان و دیگر افراد جامعه ارائه کنند.

مدیر کل پیشگیری از آسیبهای اجتماعی سازمان بهزیستی؛

راه اندازی باشگاههای ازدواج 
مدیر کل پیشگیری از آسیبهای اجتماعی سازمان بهزیستی از راه اندازی 
باشگاههای مدرسین ازدواج خبر داد و گفت: 5 هزار مربی با تجربه در حوزه 
آموزشهای قبل از ازدواج و مهارتهای زندگی به جوانان در آستانه ازدواج و 

همچنین متقاضیان آموزش می دهند.
فرهاد اقطار افزود: براساس برنامه ریزیهای انجام شده 5 هزار مربی در سراسر کشور 
که چندین سال است در زمینه آموزش قبل حین و بعد از ازدواج فعالیت می کنند 

دوره های تخصصی سازمان بهزیستی را گذرانده اند.
وی گفت: آمار طلاق و مشکلاتی که دوران زندگی مشترک برای زوجین ایجاد 
می کند باعث شده که باشگاههای ازدواج در سراسر کشور و استانهای مختلف 
تشکیل شود و مربیان پس از گذراندن دوره های آموزشی در این باشگاه خدمات 

مشاوره ارائه می دهند.
مدیرکل پیشگیری از آسیبهای اجتماعی بهزیستی با اشاره به اینکه زوجهای جوان 
و همچنین افراد در معرض آسیب و یا آسیب دیده می توانند برای دریافت مشاوره به 
باشگاه ازدواج مراجعه کنند، تاکید کرد: هر یک از این مربیان 15 سال سابقه تدریس 
و مشاوره دارند و به طور حتم می توانند اطلاعات خوبی در اختیار زوجهای جوان 

قرار دهند.
به گفته وی ، تمامی موسسات و دستگاههای مختلف می توانند از مدرسین باشگاه 

برای برگزاری دوره مشاوره در ارگانهای خود استفاده کنند.
اقطار در مورد آموزشهای دوران بلوغ نیز گفت: طرحی در رابطه با ارائه آموزشهای 
دوران بلوغ نوجوانان و کودکان تدوین شده که این طرح در مدارس اجرا خواهد شد و 
همچنین بروشور ، کتاب و سی دی هایی آموزشی نیز در این زمینه تهیه شده است 

که در اختیار این افراد قرار می گیرد.
به گفته وی ، این طرح تا پایان سال در سراسر کشور و در تمامی استانها اجرایی 

خواهد شد.
اقطار با اشاره به اینکه در حال حاضر آموزشهای درستی برای دوران بلوغ دانش 
آموزان نداریم ، گفت: با استفاده از نظرات کارشناسان آموزشهای استاندارد برای دوران 

بلوغ ارائه می شود.

به مناسبت روز جهانی سالمندان

پیری و کهنسالی، فردایی برای همه
یکم اکتبر به عنوان روز جهانی سالمندان نامگذاری شده است، توجه 
به این دوره که انسان با قدم هایی آرام و آهسته، با کوله باری از تلاش و 

تجربه به آن گام می گذارد از اهمیت فراوانی برخوردار است.
 انسان به عنوان موجودی اجتماعی و دارای اندیشه از تولد تا مرگ، دوره های 
زندگی مختلفی را پشت سر می گذارد. سازمان ملل متحد، کشورها را به سه 
ساختار جمعیتی جوان، بزرگسال و سالمند تقسیم بندی کرده است. افراد 65ساله 
و بالاتر گروه جمعیتی سالمند را تشکیل می دهند. لزوم توجه به هر یک از دوره 
های زندگی انسان به ویژه دوره ی سالمندی که با محدودیت هایی روبرو است از 

اولویت های برنامه ی توسعه ی کشورها محسوب می شود.
سالمندی به عنوان مرحله یی از زندگی انسان و سالمند کسی است که نیروی 
جسمانی او به تدریج کاهش یافته و به همین دلیل برای گذران زندگی به کمک 
نیازمند است.دوره ی سالمندی، موضوعی مهم در جهان امروز به شمار می رود. 
کاهش میزان باروری و بالا رفتن امید به زندگی به دلیل پیشرفت بهداشت و علم 
پزشکی از عامل هایی است که به افزایش جمعیت سالمند جهان منجر شده و این 

روند همچنان ادامه دارد.
شعار روز جهانی سالمندان در سال 2014 میلادی »کسی را فراموش نکنیم، 
پیری و کهنسالی فردایی برای همه« انتخاب شده است تا به همگان گوشزد کند که 
این قشر از جامعه توجه و نگاه ویژه ای را نیاز دارند. هفته ی ملی سالمندان در ایران 
از پنجم تا یازدهم مهر ادامه دارد. هر یک از روزهای هفته ی ملی سالمندان به این 
نام ها مزین شده است؛ پنجم مهر: سالمندان و سبک زندگی سالم، ششم مهر: 
سالمندان و سازمان های مردم نهاد، هفتم مهر: سالمندان و حمایت های اجتماعی 
قانونی، هشتم مهر: سالمندان و ارتقای سلامت، نهم مهر: سالمندان و شهرهای 
دوستدار سالمند، دهم مهر: سالمندان و کرامت اجتماعی و یازدهم مهر: سالمندان 
و خانواده. فرهنگ و آموزش به عنوان 2 عامل اثرگذار در بهبود شرایط اقتصادی و 

اجتماعی به این بخش مهم از جامعه کمک شایانی می کند. 
اقدام های فرهنگی و تبلیغی برای تبیین شان و منزلت جایگاه سالمندان، 
تلاش برای حل مشکلات اقتصادی این گروه و حفظ جایگاه آنها و... از مهم ترین 
برنامه هایی است که می توان به آن اشاره کرد.بهبود شرایط اقتصادی، اجتماعی 
و فرهنگی سالمندان در یک جامعه از هدف ها و اولویت های برنامه ی توسعه در 
یک کشور به شمار می رود. اگر گروه سالمند از رفاه مناسبی بهره مند باشند، آن 
جامعه در این بخش، موفق عمل کرده است. سازمان های حمایتی مانند سازمان 
تامین اجتماعی و سازمان های خصوصی که حلقه ی گمشده ی کشورهای در حال 
توسعه هستند، می توانند نقش تاثیرگذاری را در حمایت از سالمندان ایفا کنند.

سالمندان انسانهایی هستند که غبار خستگی زمان را با خود به این مرحله از زندگی 
آورده اند. آنها نیاز به آرامش دارند تا این دوره را با آسودگی بگذرانند. البته گفتنی 
است که جای نگهداری سالمندان در آسایشگاه ها و سرای سالمندان نیست بلکه 

آنها باید در کنار فرزندان خود و خانواده روزگار بگذرانند.
 امیدواریم با سیاست گذاری های مناسب فرهنگی و اجتماعی بتوانیم سالمندان 
را در هر چه بهتر گذراندن این مرحله از زندگیشان یاری کنیم و در کنار آنها و از 
وجودشان لذت ببریم.دین اسلام همواره به سالمندان و بزرگان خانواده نگاه ویژه 
ای دارد و از آنها به نیکی یاد می کند. چنانچه خداوند در قرآن کریم در سوره اسراء 
آیه 23 می فرماید: هرگاه یکی از آن 2 )پدر و مادر( یا هر 2 نزد تو به سن پیری 
و سالمندی رسیدند، به آنان اف مگو، آنان را طرد مکن و به آنان سخن کریمانه 
بگو و بال فروتنی را از روی رحمت و شفقت برای آنان بگستر، و بگو: پروردگارا! 
همان گونه که مرا در خردسالی ام تربیت کردند، تو نیز بر آنان رحمت آور.پیامبر 
اکرم)ص( درباره اهمیت حضور سالمندان فرمودند: پیران مایه خیر و برکت زندگی 

بوده و وجودشان در میان جمع و خانواده همچون پیامبری در میان امت است.
 

راهکارهایی برای تقویت حافظه 
برای تقویت حافظه تمرکز حواس داشته باشید. تمرکز، یعنی توجه، دقت 
اختصاصی و منحصر به فرد، درباره یک شی ء، یک هدف، یا یک موضوع.
از راه های مفید در تقویت حافظه و ورزش دادن آن، حفظ کلمات )خواندن 

موثر( است.
خوب مشاهده کردن هم کمک بزرگی می کند. آیا تابه حال اندیشیده اید که چرا به 
سادگی نقشه ایتالیا را به خاطر می آورید؛ اما به دشواری می توانید شکل سرزمین های 
انگلیس یا فنلاند را به یاد آورید؟ جواب اینست که از کودکی آموخته اید ایتالیا شبیه 

یک چکمه است.
 یادتان باشد که از قدرت تصویر ذهنی خود بیشتر استفاده کنید! متخصصان حافظه 
می گویند: هر چه به تصویر درآید، به سادگی در خاطر سپرده می شود.شنیدن نیز 
موثرمی باشد، وقتی پای صحبت های افراد مطلع می نشینید کلماتی را که به کار 
می برند بر شما ملموس خواهد بود و توانایی درک مطالب گفته شده را پیدا می کنید. 
هرقدر با لغات و واژگان ادبی بیشتری آشنا شوید، قدرت و توانایی نوشتاری بالاتری 
پیدا می کنید. آن گاه قادر به درک مقالات، متون ادبی، نوشته های ارزشمند هستید 
و مطالعات شما صرف خواندن متون ساده و ابتدایی نخواهد بود )خواندن موثر یعنی 
تلاش برای تبدیل واژه ها به اندیشه ها و افکار(. حتی می توانید دفتر یادداشتی تهیه 

کنید و از مطالبی که معمولاً فراموش می کنید، فهرست برداری نمایید.
سوال کنید؛ با سوال کردن، شروع به فکر کردن می کنید.

و  دارد  فرمایند:دانش گنجینه  هایی  باره می  پیامبر) ص( دراین  همچنان که 
کـلـیدهای آن پرسش است؛ پس ، خدایتان رحمت کند، بپرسید ، که با این کار 
چهار نفر اجر می  یابند: پرسشگر ، پاسخگو ، شنونده و دوستدار آنان .)تحف العقول: 
41 منتخب میزان الحکمة : 260امام صادق)ع( نیزمی فرماید: حکایت و بدبختی مردم 
برای اینست که نمی پرسند. )کافی، ج 1، ص 40(بنابراین مطالبی را که ممکن است 
فراموش کنید، به صورت سوال در آورید و در طول روز چندین بار آن سوال را خود 
بپرسید. مسائل، با ایجاد سوال در ذهن شما حک می شوند و تصویر سوال، نا خود 
آگاه با تصویر پاسخ آن، حالت تداعی پیدا می کنند. احتمالاً سوالاتی هستند که با این 
روش به آسانی پاسخ آن ها را به خاطر نمی آورید و باید توجه خاصی به خرج دهید.

از دیگران بخواهید که سوالاتی را که احتمالاً پاسخ آن ها را فراموش می کنید، از شما 
بپرسند. با تکرار این تمرین، شما بر نقاط ضعف حافظه خود تسلط پیدا می کنید و 
فرا می گیرید که همیشه آماده پاسخ به هر سوالی باشید. در نتیجه ذهنتا ن مطلب 
مورد نظر را به صورت آماده باش نگه می دارد تا آرام آرام آن مطلب به دانسته های 

دائم شما اضافه گردد.
 مصرف مواد قندی را کاهش دهید چرا که مصرف زیاد مواد قندی باعث بروز علائم 
عصبی و رنج آور، ضعف حافظه و سایر اختلالات عصبی می شود. تغذیه مناسب 
داشته باشید، از گندم سبوس دار استفاده نمایید و شب ها غذای سبک بخورید. غذا 
و سبزیجات غنی از ویتامین ب کمپلکس رامصرف کنید؛ این ویتامین تقویت کننده 
حافظه است.  برای همین به نظر می رسد که کندر می تواند دارای تاثیری مثبت بر 
روند تکامل مغز  و احتمالا شکل گیری مناسب درخت های دندریتی، اکسون ها و 

برقراری ارتباطات صحیح بین آنها شود.
خوب بخوابید

کودکانی که دارای خواب منظم هستند در یادگیری زبان، خواندن و حل مسائل 
ریاضی نسبت به کودکانی که در ساعات متفاوتی به رخت خواب می روند موفق تر 
هستند. دانشمندان مرکز SRI International ) موسسه تحقیقات آمریکایی در 
کالیفرنیا( متوجه شدند، هر چه فرد زودتر به رخت خواب برود به همان میزان در 

مدرسه موفق تر خواهد بود. 
-ذهن خود را ورزش دهید

شطرنج، جدول، پازل و دیگر بازی های فکری، همگی برای مغز همچون ورزش 
هستند. استرس رااز خوددور نمایید؛ خنده نیزبرای مغز شما خوب است پس زمانی را 

نیزبه تفریح با دوستان اختصاص دهید.
    تقویت حافظه دانش آموزان در آموزه  های اسلامی:

پرخوری قوای عقلی را ضعیف می کند و کم خوری یکی از راه های زیاد شدن حافظه 
است. همچنان که زیاد از حد آب خوردن و بدون احساس نیاز آب نوشیدن، موجب 

کندی ذهن می شود. 
 مسواک زدن منظم، حافظه را زیاد می نماید و بی توجهی نسبت به بهداشت دهان 
و دندان، موجب بروز حالات و امراضی می گردد که سبب فراموشی و کند ذهنی 

می شود.
 شست وشوی بینی یا استنشاق آب، یکی از راه های تقویت و گشایش حافظه می 
باشد. بدیهی است که اصلاح وضعیت تنفسی و رسیدن اکسیژن کافی به مغز، قدرت 

قوای ذهنی را افزایش می دهد.
 حجامت در محل متعارف آن یعنی میان دو کتف، یکی از عوامل افزایش حافظه 
است و علاوه برآن، بر عقل نیز می افزاید. جالب است که میان افزایش تحرک و قدرت 
جابه جایی اجزای خون که با حجامت حاصل می گردد با خون رسانی صحیح و آسان 

به کوچکترین عروق مغزی، رابطه نزدیکی وجود دارد.
خواب کوتاه قبل از نهار )قیلوله( از عوامل تقویت حافظه و ترک آن از عوامل 

فراموشی است. 
 مویز، کندر، سیب، انار، به، سرکه، بادام و پسته، پیاز و سیر، شیر گوسفند و فلفل 

سیاه برای تقویت حافظه، مفید هستند.
امیدواریم با رعایت تمام این نکات، که منجر به انجام فعالیت های ذهنی و به 

کارگیری حافظه خواهد شد؛ کودک حافظه خویش را به درستی پرورش دهید.

معاون کاهش تقاضای ستاد مبارزه با مواد مخدر 
ضمن اعلام اینکه مرگ و میر ناشی از اعتیاد در 
پنج ماهه اول سال 93 نسبت به مدت مشابه سال 
گذشته 6,3 درصد رشد داشته است، گفت: طی پنج 
ماه اول امسال 1188 نفر جان خود را بدلیل اعتیاد و 

مصرف موادمخدر از دست دادند. 
بابک دین پرست در نشست کمیته فرهنگی و پیشگیری 
و مبارزه با موادمخدر که در سازمان بهزیستی کشور برگزار 
شد، به اعلام آخرین آمار پزشکی قانونی مبنی بر مرگ و 
میر ناشی از اعتیاد پرداخت و گفت: حدودا در 10 سال 
اخیر یعنی از سال 82 تا 92 روند کاهش، مرگ و میرها 

را داشتیم. 
وی افزود: آمار مرگ و میر ناشی از اعتیاد در سال 84 
که اوج مرگ و میرها بود به روزانه 12 نفر می رسید. این 
آمار در سال گذشته به هشت نفر کاهش یافت. در واقع در 
سال گذشته با کاهش 3.3 درصدی مرگ و میر ناشی از 

اعتیاد مواجه بودیم. 
معاون کاهش تقاضای ستاد مبارزه با مواد مخدر ضمن 
اعلام اینکه مرگ و میر ناشی از اعتیاد در پنج ماهه اول 
سال 93 نسبت به مدت مشابه سال گذشته 6.3 درصد 
رشد داشته است، گفت: طی پنج ماه اول امسال 1188 

جان خود را برسر اعتیاد به موادمخدر از دست دادند. 
باز هم در کف خیابان رضایت عمومی

 از مبارزه با موادمخدر وجود ندارد
همه  علی رغم  اینکه  بیان  با  ادامه  در  پرست  دین 
جان فشانی ها و تلا ش های بی نظیری که در حوزه مبارزه 
با موادمخدر انجام شده و در دنیا ایران را پرچمدار مبارزه 
با اعتیاد می دانند، اما باز هم کف خیابان رضایت عمومی از 
مبارزه با موادمخدر وجود ندارد، گفت: بازدارندگی و کاهش 
تقاضای موادمخدر در اولویت چرخه مبارزه قرار بگیرد. تا 
زمانی که تغییر نگرش ایجاد نشود، کاری از پیش نمی رود. 
شیوع شناسی  مطالعات  آخرین  براساس  افزود:  وی 
موادمخدر در سال 90، یک میلیون و 325 هزار معتاد 
در کشور داریم که البته تصور می کنم آمارها بیش از این 
است. در مقابل این آمار 76 میلیون نفر افراد سالم در کشور 
داریم و وظیفه صیانت، حمایت و محفاظت از این افراد 
سالم برعهده کمیته فرهنگی مبارزه با موادمخدر است. 
این کمیته باید در راستای کاهش شیب شیوع اعتیاد گام 

بردارد. 
استفاده از ظرفیت های فضای مجازی و 

شبکه های اجتماعی برای مبارزه با مواد مخدر
با  مخدر  مواد  با  مبارزه  ستاد  تقاضای  کاهش  معاون 
اشاره به اینکه مترقی ترین قوانین و سیاست ها را در دنیا 
در عرصه مبارزه با موادمخدر داریم، گفت: دست ما برای 
اجرای برنامه های جدید و اثربخش باز است اما متاسفانه 
سنت شکنی در این حوزه ها سخت شده ؛ تمایل داریم 
برنامه های سنتی نخ نما را اجرا کنیم که برخی از آنها 20 

سال است در حال اجراست و اثرگذاری چندانی ندارد. 
وی تاکید کرد: باید شیوه های غیرموثر سنتی را کنار 
بگذاریم و برنامه های نوین موثر را به اجرا در بیاوریم که از 
جمله آنها می توان به استفاده از ظرفیت های فضای مجازی 

و شبکه های اجتماعی اشاره کرد. 
جذابیت مواد مخدر را به راحتی کتمان می کنیم 

در حالی که واقعیت دارد
این  کنار  از  ساده انگارانه  ما  اینکه  بیان  با  دین پرست 
ظرفیت ها می گذریم و چون خودمان در این شبکه های 
در  هم  مردم  می کنیم  تصور  نداریم  حضور  اجتماعی 
این شبکه ها حضور ندارند، گفت: گزارشی را از یکی از 
دستگاه های متولی دریافت کردیم که غیرقابل تصور بود. 
در واقع تولید، توزیع، کشت موادمخدر و مانند آن به راحتی 
در شبکه های اجتماعی آموزش داده می شود. جذابیت مواد 
مخدر را به راحتی کتمان می کنیم در حالی که واقعیت 

دارد. 
با  مخدر  مواد  با  مبارزه  ستاد  تقاضای  کاهش  معاون 
اشاره به وجود 243 میلیون مصرف کننده موادمخدر در 
دنیا گفت: هیچ کس مصون از این پدیده شوم نیست. 
بررسی هایی را انجام و مصوبات اولیه را دریافت کردیم و 
قرار شده است به صورت نظام مند، هوشمندانه و قانون مدار 
در فضای مجازی حضور پیدا کنیم. هدف از این حضور، 
که  است  مذبوحانه ای  اقدامات  مقابله  و  تقاضا  کاهش 
چرخه قاچاق و توزیع موادمخدر برای ترغیب جوانان ما 
انجام می دهد. پیشنهاد می کنم کارگروهی تشکیل شود تا 
فرآیند کار را تبیین کنیم و تیم های متخصص و آشنایی به 

موضوع در این فضا حضور یابند. 
افراد  گرایش  در  موثر  عوامل  کنترل  ضرورت  بر  وی 
مطالبات  براساس  کرد:  عنوان  و  تاکید  موادمخدر  به 
شیوع شناسی که در سال 90 انجام شد، 4 عامل اول موثر 
در گرایش افراد به موادمخدر کسب لذت، کنجکاوی، تفریح 

و رفع مشکلات روحی و روانی است. 
باید در راستای ایجاد فضای نشاط و شادی در چارچوب 
قانون تلاش کنیم و بتوانیم جایگزین هایی به جای مواد 

مخدر در زمینه های کسب لذت و تفریح و غیره بیابیم. 
لزوم پاسخگویی معاونت نظارت ریاست جمهوری 
برای تخصیص اعتبار اجرای سند جامع پیشگیری 

از اعتیاد به استانها
دین پرست در ادامه با بیان اینکه اگر برنامه های در حال 
اجرای کاهش تقاضا و مبارزه با آسیب های ناشی از اعتیاد 
اثربخشی چندانی ندارد باید حذف شوند، گفت: اکنون 
سند جامع پیشگیری از اعتیاد در حال اجراست و معاونت 
راهبردی نظارت ریاست جمهوری موظف است 80 درصد 
از اعتبار موردنیاز برای اجرای سند را در اختیار وزارتخانه ها 
قرار دهد و تامین 20 درصد از اعتبار مورد نیاز برای اجرای 

سند برعهده ستاد مبارزه با موادمخدر است. 
معاون کاهش تقاضای ستاد مبارزه با مواد مخدر افزود: 
این در حالی است که نمایندگان وزارتخانه ها در استان ها 
از ما گلایه می کنند که برای اجرای سند اعتبار ندارند. 
معاونت نظارت راهبردی ریاست جمهوری باید در این 

زمینه پاسخگو باشد. 
چرا هرچه هشدار می دهیم

 باز هم موادمخدر مصرف می شود؟
وی با اشاره به اینکه در تبیین مضرات و هشدارهای 
مشکل  با  کشور  در  موادمخدر  مصرف  منع  به  مربوط 
هشدار  هرچه  چرا  که  پرسش  این  طرح  با  مواجهیم، 
آیا  موادمخدر مصرف می شود؟ گفت:  باز هم  می دهیم 
مصرف موادمخدر مربوط به عدم آگاهی است یا از عدم باور 

نشات می گیرد؟ ما در بیان واقعیت های مربوط به اعتیاد، 
دچا افراط و تفریطیم و منطقی با آن برخورد نمی کنیم. 
من از برخی از زندان ها و مراکز اقامتی که دیدار می کنم، 
همانند دبیرستان های پسرانه هستند و متاسفانه جوان ها را 

می بینیم که گرفتار اعتیاد شدند. 
آخرین آمارها از معتادان متجاهر مراکز ماده 16

دین پرست با بیان اینکه از سال 90 تا کنون 64 هزار 
معتاد متجاهر و فاقد گواهی درمان به مراکز ماده 16 ارجاع 
شدند، اظهار کرد: 12 هزار نفر از این آمار مربوط به شش 
ماهه اول سال 93 است. از این تعداد نزدیک به سه هزار نفر 
در تهران جمع آوری شده اند که 10 درصد از آنها بین 18 تا 
20 سال و 40 درصد بین 30 تا 40 سال سن داشتند. 39 
درصد از این افراد بی خانمان بودند و 4 درصد نیز مدرک 

لیسانس به بالا دارند. 
آقای خوشحال و صخره، روانگردان های جدید 

معاون کاهش تقاضای ستاد مبارزه با مواد مخدر ضمن 
هشدار نسبت به ورود روانگردان های جدیدی تحت عنوان 
صخره  خوشحال،  آقای  چون  اسامی  با  »ان پی اس ها« 
از  گروه  این  بر  مبنی  گزارشی  تاکنون  کرد:  اعلام  و... 

روانگردان ها در کشور به دست ما نرسیده است. 
بابک دین پرست در حاشیه نشست کمیته فرهنگی و 
پیشگیری و مبارزه با موادمخدر که در سازمان بهزیستی 
کشور برگزار شد، با بیان اینکه براساس آخرین مطالعات 
شیوع شناسی اعتیاد در سال 90 ، 26 درصد از معتادان 
شیشه، بیش از 55 درصد تریاک و مابقی موادی نظیر 
هروئین، حشیش و... مصرف می کنند، گفت: نگران ورود 

موادروانگردان جدیدی تحت عنوان ان پی اس ها هستیم. 
وی افزود: ان پی اس ها از دهه هفتاد در چرخه توزیع مواد 
در دستان قاچاقچیان بوده است اما طی چند سال اخیر 
فرایند تولید آنها تغییر یافته و مواد اولیه اش به گونه ای است 
که دیگر از مواد تحت کنترل در تولید آن استفاده نمی شود 
بلکه از برخی مواد طبیعی با منشاء گیاهی تولید می شود. 

معاون کاهش تقاضای ستاد مبارزه با مواد مخدر با بیان 
اینکه براساس گزارش دفتر مبارزه با موادمخدر سازمان 
ملل مصرف و توزیع این مواد در دنیا دو برابر شده است، 
گفت: در سال 2010، 254 مورد اعتیاد نسبت به این مواد 
گزارش شده بود در صورتی که اکنون به بیش از 400 

مورد رسیده است. 
دین پرست با اعلام اینکه تا امروز هیچ گونه گزارشی مبنی 
بر توزیع اینگونه از روانگردان ها در کشور نداشتیم، گفت: 
بعید نیست که در آینده بشنویم در برخی استان ها مصرف 
این روانگردان ها گزارش شود. این روانگردان ها عناوینی 

چون »آقای خوشحال«، »صخره« و... دارند. 

همیشه با برادرش بازی می کرد. وقتی برای خوردن غذا صدایشان می زدم ، 
بی معطلی دنبال برادرش راه می افتاد. یک روز که برادرش در خانه نبود، او را 

چندین بار صدا زدم که نهار بخورد ولی پاسخی نشنیدم.
شنیدن صحبت های متخصص گوش و حلق و بینی به قدری مادر جِوان را مضطرب 
کرد که گویی قلبش می خواست از قفسه سینه اش بیرون بجهد. خیلی سریع سوار 
ماشینش شد، کودکش را روی صندلی نشاند، کمربند ایمنیش را بست و بی هدف به 
راه افتاد. نمی توانست گریه اش را متوقف کند، هر از گاهی از آینه به کودک معصومش 
می نگریست که آسوده خوابیده بود. دنبال سر پناهی می گشت تا آرام بگیرد. درحالی که 
سعی می کرد صدای هق هقش را با شال گردنش خفه کند، یاد روزی افتاد که برای اولین 

بار متوجه مشکل فرزندش شد:
»همیشه با برادرش بازی می کرد. وقتی برای خوردن غذا صدایشان می زدم ، بی 
معطلی دنبال برادرش راه می افتاد. یک روز که برادرش در خانه نبود، او را چندین بار صدا 
زدم که نهار بخورد ولی پاسخی نشنیدم. سراغش رفتم. باز هم فریاد زدم ولی واکنشی 

نشان نداد...« 
شنیدن نعمتی است که از طریق صداهایی که ایجاد می شوند، ما را متوجه اتفاقات 
مختلف می کند. به علاوه ارتباط تنگاتنگی بین شنیدن و زبان گفتاری وجود دارد. زبان، 
فارغ از این که چه قالبی داشته باشد، کلیدی است برای ورود به تمام جوانب رشد انسان 
در زمینه های شناختی، عقلانی، ادبی، فرهنگی، اجتماعی و عاطفی. برای کودکی که در 
حال رشد است، شنیدن سبب می شود که بسیاری از مهارت ها را خود به خود بیاموزد. 
از طرفی، نقص در شنیدن نیز، رشد زبان گفتاری را به مخاطره می اندازد؛ و نقص گفتار، 
بسیاری از جوانب دیگر رشد را تحت تاثیر خود قرار می دهد. از این رو آگاهی از افت 
شنوایی کودک توسط والدین بسیار مهم است ندارد. در این مقاله پرسش و پاسخ هایی 
مطرح شده است که می تواند برای والدینی که کودکان ناشنوا یا کم شنوا دارند راهنما 

باشد.
 به من گفته اند که فرزندم دچار افت شنوایی است، اما من به طور کامل متوجه 
صحبت های دکتر نشدم. برای این که اطلاعات بیشتری به دست بیاورم باید 

چه کار کنم؟
وقتی برای اولین بار به شما می گویند که کودکتان ناشنوا یا کم شنواست، غالباً فهمیدن 

تمام گفته های یک متخصص گوش و حلق و بینی 
یا متخصص شنوایی سنجی مشکل به 

ویزیت  اگر  رسد.  می  نظر 

مجددی را به شما پیشنهاد نداده اند، سعی کنید که حتماً دوباره با یک متخصص ملاقاتی 
ترتیب دهید. یادداشت سوالات قبل از مراجعه می تواند مفید باشد. یک پزشکی عمومی 
نیز می تواند اطلاعات بیشتری به شما داده و شما را راجع به دسترسی به خدمات محلی 

راهنمایی کند.
 انواع ناشنوایی چیست؟

دو نوع عمده ناشنوایی عبارتند از:
1. ناشنوایی حسی- عصبی، که گاهی به آن ناشنوایی عصبی هم گفته می شود، 
ناشی از افت شنوایی در گوش داخلی است. که معمولاً به این معنی است که حلزون در 

گوش داخلی به خوبی عمل نمی کند.
2. ناشنوایی رسانشی، به این معنی که صدا نمی تواند از گوش خارجی و میانی عبور 
کرده و به گوش داخلی برسد. این غالباً به خاطر وجود موانعی نظیر جرم در گوش خارجی، 
یا مایع موجود در گوش میانی است این وضعیت که به آن چسبناک یا گریسی شدن 
گوش می گویند، وضعیت بسیار معمولی است بویژه در کودکان پیش دبستانی. ممکن 
است که کودکان همزمان به دو مورد بالا دچار شده. یا اینکه موقتا به ناشنوایی رسانشی 
مبتلا گردند. نکته قابل توجه این است که معمولا این طور نیست که کودکان ناشنوا اصلًا 
چیزی نشنوند. بلکه اکثر آنها می توانند در فرکانس یا بلندی های خاصی، متوجه اصواتی 

شوند که با استفاده از سمعک صداهای بیشتر و کاملتری را نیز دریافت می کنند.
چرا تست های متفاوتی برای شنوایی سنجی وجود دارد؟

بسته به سن فرزند شما و نوع ناشنوایی او روش های متفاوتی برای سنجش شنوایی 
وجود دارد. تست ها میزان شنوایی فرزند شما را اندازه گیری کرده، و به شناخت نوع 
ناشنوایی کمک می کنند. در صورتی که فرزند شما بسیار کم سن و سال باشد، ممکن 
است متخصص لازم ببیند که برای حصول نتیجه دقیق تر، تست های متعددی انجام 
دهد. ناشنوایی درجات متفاوتی دارد شامل خفیف، متوسط، شدید یا عمیق. سطوح 
شنوایی را معمولاً بر حسب دِسیبِل بیان می کنند. پیشنهاد می شود این بار که به همراه 
فرزند خود برای انجام تست شنوایی به بیمارستان مراجعه کردید، از متخصص شنوایی 
سنجی بخواهید که نتایج را برای شما شرح دهد و یک کپی از این نتایج برای خود نگه 
دارید. دانستن سطح شنوایی فرزند شما مهم است، چرا که ممکن است لازم شود معلمان 

و کسانی را که به نحوی با کودک شما کار می کنند، مطلع سازید.
 بعد از تشخیص ناشنوایی فرزندم، شوکه شدم. آیا این عادی است؟

در این وضعیت والدین واکنش های متفاوتی از خود نشان می دهند؛ ممکن است 
احساسات گوناگونی را تجربه کنند. برخی والدین احساس گناه، ناراحتی، انزوا یا عصبانیت 
دارند. آنها از این که نتوانند با این قضیه کنار بیایند می ترسند. درحالی که والدینی 
که خودشان هم ناشنوا هستند، احتمالا احساس خوبی خواهند داشت چرا که 
می توانند با فرزند خود با زبان و شیوه ای مشترک ارتباط برقرار کنند. و 
بعضی از پدر و مادرها هم به قدری بر آرامش خود مسلط هستند که به 
موقع و به راحتی برای دستیابی به خدمات پزشکی اقدام می کنند.هر 
احساسی که دارید، مهم است که آنها را تصدیق کرده و با دیگران در 
میان بگذارید. وقتی که آمادگی داشته باشید، ممکن است بخواهید 
شبکه ای حمایتگر از خانواده و دوستان بسازید و خدمات تحصیلی، 
سلامتی و اجتماعی محلی خودتان را راه بیندازید. نزدیک ترین 
گروه محلی به شما جای خوبی است تا با والدین دیگری که فرزندان 

ناشنوا دارند وارد ارتباط شوید.
 من نگران هستم که نتوانم با فرزند ناشنوای خود ارتباط 

برقرار کرده، و او هم نتواند با من ارتباط برقرار کند.
کودکان به صورت خودکار برقرار کردن ارتباط را می آموزند. 
اگر فرزند شما سن کمی دارد، هم شما و هم او فرصت زیادی 
برای یادگیری شیوه برقرار کردن ارتباط با یکدیگر خواهید داشت. 
در صورتی که فرزند شما بزرگتر است، احتمالا تا کنون راه هایی برای 
فهمیدن منظور شما کشف کرده است. به طور مثال، مهارت لبخوانی از 
جمله مهارت هایی است که کودکان بدون هیچ آموزشی یاد می گیرند. 
رعایت موارد زیر به ارتقای سطح مهارت های ارتباطی و زبانی کودکان ناشنوا 

کمک می کند:
- تشخیص زودهنگام و دقیق افت شنوایی

- استفاده از مناسب ترین سمعک ها در اندازه ی صحیح در مواقع لزوم
- پذیرش مثبت، حمایت و تعهد والدین

- دسترسی والدین به اطلاعات، توصیه ها و حمایت ها و خدمات 
لازم

- آگاهی صحیح همه اعضای خانواده از مسائل مربوط به ناشنوایی

آخرین آمار مرگ و میر ناشی از اعتیاد اعلام شد؛

رشد 6/3 درصدی مرگ و میر ناشی از اعتیاد در سال جاری 
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متاسفم، فرزند شما نمی تواند بشنود! 



7سیاســی پنجشنبه -  دهم مهرماه 1393 - سال هفدهم - شماره 3551

رییس جمهوری روز چهارشنبه و در جلسه  هیأت دولت با 
تشریح دستاوردهای سفر خود به نیویورک، به نقش بی بدیل 
ایران اسلامی در منطقه و جهان پرداخت و تصریح کرد: اکثر 
کشورها می خواهند با جمهوری اسلامی ایران ارتباط خوب و 

تعامل سازنده ای داشته باشند. 
به گزارش ایسنا،  حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی، 
اجلاس مجمع عمومی سازمان ملل را فرصتی مناسبی برای اعلام 
مواضع کشورها در خصوص مسایل منطقه ای و بین المللی دانست 
و گفت: جمهوری اسلامی ایران توانست از متن و حاشیه اجلاس 

مجمع عمومی سازمان ملل، به خوبی بهره برداری کند. 
روحانی اظهارداشت:در کنار جلسه مجمع عمومی سازمان ملل 
متحد، اجلاس آب و هوا نیز در سطح مقامات ارشد کشورها برگزار 
شد و جمهوری اسلامی ایران، برنامه ها و پیشنهادات خود را در این 

زمینه ارائه داد. 
رییس جمهوری در ادامه با اشاره به اینکه در اجلاس مجمع 
عمومی سازمان ملل متحد بحث افراط و افراطی گری و خشونت 
بیش از همیشه مورد توجه مسئولان و سران کشورها بود، گفت: 
زمانی که )سال گذشته( پیشنهاد ایران درباره جهان عاری از خشونت 
و افراطی گری مطرح شد، خیلی مشخص نبود که فضای منطقه در 
آینده اینقدر آشفته شود و برخی کشورهای منطقه برای ایجاد امنیت 

و ثبات دچار مشکل شوند. 
روحانی گفت:همه کشورهای شرکت کننده اعتراف داشتند که 
تهران نقش بی بدیلی در مبارزه با تروریسم و ایجاد ثبات در منطقه 
دارد و اگر تلاش های جمهوری اسلامی ایران نبود وضع منطقه از 

شرایط کنونی بسیار بدتر می شد. 
رییس جمهوری اظهارداشت: این دیدگاه نسبت به جمهوری 
اسلامی ایران بخاطر عظمت ملت ایران ، رهنمودهای مقام معظم 

رهبری و حرکت کشور در مسیر درست است. 
روحانی با اشاره به ملاقاتهای خود با مقامهای ارشد کشورهای 
اروپایی، آفریقایی، آمریکای لاتین و آسیایی، گفت:لازم بود نظرات 
جمهوری اسلامی ایران را در مورد مسایل مختلف به کشورهای 

منطقه ای و بین المللی اعلام کنیم. 
رییس جمهوری ادامه داد: در همه این ملاقاتها چند نکته آشکار 
بود. یکی آنکه آنها همه قبول داشتند که ایران در مبارزه با تروریسم 
و خشونت نقش بی بدیلی دارد و پرچم مبارزه با افراط ، خشونت و 

تروریسم را امروز بردوش می کشد که این مسأله مهمی است. 
موضوع  مورد  در  ارشد کشورها  مقامات  اظهارات  به  روحانی 
فعالیت های صلح آمیز هسته ای در ایران اشاره کرد و گفت: کشورها 
مایل بودند که این مسأله به سرعت حل و فصل شود، روابط گسترده 
تر گردد و سرمایه گذاران آنها بتوانند فعالتر در ایران حضور یابند و 
در مجموع، جمهوری اسلامی ایران نقش بالاتر و گسترده تری را در 

مسایل منطقه ای و جهانی ایفا کند. 
با  می خواهند  کشورها  اکثر  اینکه  بیان  با  جمهوری  رییس 
داشته  تری  سازنده  تعامل  و  ارتباط  ایران  اسلامی  جمهوری 
باشند،خاطرنشان کرد: در سخنرانی هایی که در جمع اندیشکده های 
آمریکایی و همچنین در جمع اساتید آن کشور داشتم، به صراحت 
گفتم کشورهایی که در سال های گذشته بوجود آورنده گروه های 
تروریستی بودند و کمک های مالی ، تسلیحاتی ، سیاسی و فرهنگی 
خود را در اختیار تروریست ها قرار دادند، صلاحیت سیاسی و اخلاقی 
را برای رهبری مبارزه با تروریسم ندارند. روحانی با اشاره به اینکه همه 
صاحبنظران تردید نداشتند که جمهوری اسلامی ایران نقش مهمی 
را در مبارزه با تروریسم دارد، اظهار داشت: نظرات جمهوری اسلامی 
ایران در جمع اقتصادی های آمریکا و اساتید و فرهیختگان ایرانی، 
علما و اندیشمندان و جمعی از ایرانیان عزیزی که اجتماع کرده بودند، 

تشریح و به پرسش های آنان نیز پاسخ داده شد. 
رییس جمهوری با بیان اینکه ما نیازمند هستیم که در مناسبات 
بین المللی از فرصت ها به خوبی استفاده کنیم، گفت: اینکه غرب، به 
مفهوم فرهیختگان و اندیشمندان آن کشورها، تصمیم گرفته باشند 
بر ضد ایران فعالیت کنند، حرف نادرستی است. ممکن است تصویر 

ایران به درستی ترسیم نشده، اما در غرب هیچ کس در سطح مردم و 
فرهیختگان تصمیم نگرفته با ایران دشمنی کند. 

روحانی با اشاره به اینکه در دنیای امروز سیاسیون ناچارند پشت 
سر مردم حرکت کنند، تأکید کرد: اگر ما بتوانیم با مردم ارتباط داشته 
و سوال، اندیشمندان و فرهیختگان را با لحنی قانع کننده پاسخ دهیم، 
سران آن کشورها وقتی ببینند مردمشان علاقه مند به ارتباط و تعامل 

با ایران هستند، مجبور می شوند راه خودشان را تصحیح  کنند. 
رییس جمهوری، با تأکید بر اینکه، جمهوری اسلامی ایران از 
فرصت های پیش آمده برای تعامل با مردم کشورها بهره  گیری و 
استفاده می کند، گفت: در حد توان این مهم انجام گرفت و بخصوص 
در جلسات اقتصادی و سرمایه گذاری میان آمریکایی ها و ایرانیان همه 

مصمم بودند که روابط بسیار خوبی با ایران ایجاد شود. 
روحانی در باره حل و فصل پرونده هسته ای جمهوری اسلامی 
ایران و گام هایی که در این عرصه برداشته شده، گفت: پیشرفت های 
زیادی حاصل شده است. البته روشن است همه مسایلی را که 12 

سال درباره آن بحث شده ، نمی توان سریع حل و فصل کرد و گام ها 
در این عرصه باید بلندتر باشد. 

رییس جمهوری ادامه داد: مردم ما بدانند که مقامات جمهوری 
اسلامی ایران با تأکید بر حقوق و منافع ملی مصمم برای حل مسأله 
هسته ای و مذاکره هستند، صادقانه حرف می زنند و با دنیای به 

گونه ای صحبت می کنند که برای آنها قابل لمس و فهم باشد. 
روحانی با بیان اینکه اکثر کشورها باور دارند که فعالیت هسته ای 
جمهوری اسلامی ایران صلح آمیز است، خاطرنشان کرد: راه دیگری 
جز مذاکره برای حل و فصل مساله هسته ای ایران وجود ندارد. راهی 
که قبلاً عده ای انتخاب کردند،  تحریم بود که نتوانست آنها را به 

اهدافشان برساند. 
رییس جمهوری با اشاره به اینکه اگر منظور برخی از کشورها از 
تحریم، کاهش فعالیت های هسته ای بود، این رویکرد نتیجه و ثمری 
نداشت، گفت: اگر هدف آن کشورها، کم کردن دسترسی مردم به 
دارو و گران کردن تجهیزات پزشکی و فشار بر مسایل اقتصادی با 

هدف آزار مردم  ایران بوده، بحمدالله در شرایطی که هنوز تحریم ها 
وجود دارد ، از این موضوع در حال عبور هستیم. 

شرایط  در  اقتصادی  تحول  طرح  اجرای  به  اشاره  با  روحانی 
تحریم در حالی که اجرای این طرح آرزوی بسیاری از کشورها بوده 
و نتوانستند آن را اجرا کنند، تصریح کرد: ما در بخش اقتصادی 
قدم های مهمی برداشته ایم و مردم ایران ، به آینده امیدوار هستند و 

در صحنه های سیاسی و اقتصادی با نشاط حضور دارند. 
رییس جمهوری، راه درست در مسایل هسته ای را راه مذاکره 
دانست و گفت: حل برخی مسایل در این عرصه نیازمند زمان است 
و مسیر ما مسیر درستی است و ان شاء الله این مذاکرات طوری به 
نتیجه خواهد رسید که هم متضمن حقوق و منافع ملت ایران و هم 

منافع منطقه و جهان باشد. 
روحانی در ادامه سخنان خود به سفر به آستراخان روسیه و 
اجلاسی که در زمینه دریای خزر برگزار شده بود اشاره کرد و گفت: 
دریای خزر برای تمامی کشورهای ساحلی مهم است، 5 کشور حوزه 

دریای خزر اجتماع کرده بودند و جلسه بسیار مهم بود. 
رییس جمهوری با بیان اینکه بیش از نیمی از جمعیت حوزه 
دریای خزر در ساحل جمهوری اسلامی ایران زندگی می کنند، اظهار 
داشت: ما منابع بسیار مهمی در حوزه دریای خزر برای همکاری مانند 
حمل و نقل، توریسم، اقتصاد، آبزیان، محیط زیست، مسایل امنیتی 
و توسعه ای در اختیار داریم. روحانی با اشاره به اینکه در جلساتی که 
روسا با یکدیگر داشتند فضای خوب و مثبتی داشت و در مورد امنیت 
منطقه ای هم صحبت کردیم، تصریح کرد: در دریای خزر مسابقه 
تسیلحاتی را باید ممنوع کرد و تجهیزات نظامی هر کشوری در این 
دریا باید به اندازه نیاز آن باشد و به دیگر کشورها نباید اجازه داد در 

مسایل دریای خزر مداخله کنند. 
رییس جمهوری با اظهار اینکه در اجلاس 5 کشور حوزه دریای 
خزر از طرف جمهوری اسلامی ایران پیشنهاد شد که باید به ایجاد 
دفتر مشترک و یا سازمانی برای دریای خزر برسیم، خاطر نشان 
کرد: این امر برای هماهنگی اطلاعاتی کشورهای منطقه و مبارزه 
با تروریسم، مواد مخدر و غیره بود که مورد تأیید کشورهای حوزه 
دریای خزر قرار گرفت. روحانی با اشاره به اینکه بسیار مهم است 
کشورهای حاشیه این دریا به فکر توسعه این منطقه و حرکت به 
سمت جلو باشند، گفت: توافقی که حاصل شد، توافق برای منطقه 
حاکمیت و منطقه اختصاصی ماهی گیری بود که به پیشنهاد ایران 

این موضوع به تصویب رسید. 
رییس جمهوری با تاکید بر اینکه پیگیری و اجرایی کردن این 
مصوبات نقش مهمی در توسعه منطقه خزر خواهند داشت، گفت: 
ما دو قرارداد با روسیه داشته ایم، قرارداد 1921 و قرارداد 1940 که 

همچنان حاکم خواهند بود تا مقررات جدیدی جایگزین آنها شود. 
روحانی در بخش دیگری از سخنان خود به دیدارهای دوجانبه با 
روسای جمهوری روسیه و آذربایجان اشاره و تصریح کرد: آذربایجان 
یکی از همسایگان خوب ما است و روابط بسیار خوب فرهنگی بین 
مردم جمهوری اسلامی ایران و جمهوری آذربایجان وجود دارد 
و دراین ملاقات بر اراده دو کشور برای توسعه روابط تأکید شد و 

مسایلی که مورد علاقه دو طرف بود بحث و بررسی گردید. 
رییس جمهوری با اشاره به چهار دیدار روسای جمهوری ایران 
و روسیه طی یکسال گذشته گفت: در این ملاقات توافقات گذشته 
مرور شد و ان شاء الله همه آنها عملیاتی و اجرایی خواهند شد. این امر 
می تواند تحولی را در روابط اقتصادی، منطقه ای، امنیتی، سیاسی و 
فرهنگی و علم و فناوری میان دو کشور ایجاد کند. روحانی همچنین 
با تبریک اعیاد قربان و غدیر خاطر نشان کرد: اسلام دین عبادت، 

اخلاق، عبودیت و تماس روح ها و فکرها با آسمان است . 
رییس جمهوری گفت: توجه به فقرا و عبادت در روز عید مورد 
توجه اسلام است. عید فطر و عید قربان نماز ویژه ای داریم و عید فطر 
زکات داریم. در عید قربان قربانی گوسفند و تقسیم گوشت بین فقرا 
داریم و این نشان می دهد اسلام عبادتش با توجه به مردم و زندگی 
مردم و مخصوصاً آنهایی که نیازمند هستند پیوند خورده است و ان 

شاء الله ما در عمل به وظیفه دینی و اسلامی  خود موفق باشیم. 

رئیس قوه قضاییه از مواضع رئیس جمهوری در سفر اخیر به نیویورک و حضور 
در مجمع عمومی سازمان ملل  متحد قدردانی کرد و این مواضع را »منطقی، معقول و 

عزتمندانه« ارزیابی کرد.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از روابط عمومی قوه قضاییه، آیت الله صادق آملی لاریجانی 
در جلسه دیروز مسئولان عالی قضایی گفت: همان طور که از رئیس جمهوری محترم انتظار 
می رفت، ایشان در مجمع عمومی سازمان ملل و مصاحبه های خود توانستند از عزت ملت ایران 
دفاع کنند، تحریم های ظالمانه را تشریح کردند، موارد نقض حقوق بشر مدعیان حقوق بشر را 

به رخ کشیدند و صدای مظلومان جهان از جمله ملت فلسطین را به گوش جهانیان رساندند.
رئیس دستگاه قضا اظهار امیدواری کرد که مذاکره کنندگان هسته ای نیز همین مسیر را 
طی کنند، مرزهای عزت ملت ایران را پاس بدارند و صلابت این مردم را به رخ جهانیان بکشانند.

آیت الله آملی لاریجانی سپس نکته ای را به دیپلماتهای حاضر در مذاکرات هسته ای گوشزد 
کرد و خطاب به آنان تذکر داد: نباید در گفتگوها به طرف مقابل آدرس غلط داده شود و قرار 

نیست که مذاکرات هسته ای با تحریم ها و موضوعات سیاسی داخلی پیوند بخورد.
رئیس قوه قضاییه تصریح کرد: درست است که تحریمها به کشور فشار وارد می کند و کسی 

منکر آن نیست؛ اما این فشارها نمی تواند صلابت و عزت مردم ایران را خدشه دار کند.
آیت الله آملی لاریجانی با تأکید بر اینکه مذاکرات هسته ای ارتباطی با مسائل سیاسی داخلی 
کشور ندارد، اظهار کرد: جناح های سیاسی کشور ممکن است با یکدیگر اختلاف نظر و سلیقه 
داشته باشند اما بر سر مصالح کشور معامله نمی کنند. رئیس دستگاه قضا یادآورشد: کشور تحت 
نظارت رهبری و سیاست هایی که ایشان ترسیم کرده اند، پیش می رود و همه باید در چارچوب 
سیاست های ترسیم شده عمل کنند. آیت الله آملی لاریجانی اظهار امیدواری کرد: مواضع 

منطقی و عزتمندانه رئیس جمهوری در همه پیکره دولت پیگیری و متجلی شود.
رئیس قوه قضاییه در بخش دیگری ازسخنانش، مواضعی را که نخست وزیر انگلیس در مجمع 
عمومی سازمان ملل متحد درباره کشورمان بیان کرد، »موهن« توصیف کرد و گفت: مایه تأسف 
است که نخست وزیر انگلیس از دیدار با رئیس جمهوری کشورمان سوءاستفاده می کند و چند 
ساعت بعد با الفاظ موهن درباره جمهوری اسلامی ایران سخن می گوید و با تکرار سخنان واهی 
و کذب، ایران را متهم به نقض حقوق بشر می کند. آیت الله آملی لاریجانی با یادآوری »کارنامه 
سیاه« انگلیس در تضییع حقوق ملت ها افزود: انگلیس با آن سابقه استعماری ننگین چنان در سایر 
کشورها منفور است که بعید به نظر می رسد هیچ کشوری در دنیا تا این اندازه مورد نفرت جهانیان 
باشد؛ چنین دولتی چه حقی دارد درباره رعایت حقوق بشر در کشوری دیگر ادعایی داشته باشد؟ 
رئیس دستگاه قضا اظهار کرد: دخالت های پنهان و پیدای انگلیس و سابقه استعماری این کشور 
در هندوستان، خاورمیانه از جمله ایران و سایر نقاط دنیا، چنان نفرتی ایجاد کرده است که تا قرن ها 
فراموش نمی شود. آیت الله آملی لاریجانی با بیان اینکه انگلیس از همه توانایی هایش از جمله ایجاد 
کارخانه »فرقه سازی« برای استعمار ملت ها در طی قرون گذشته استفاده کرده است اظهار کرد: 
امروز هم کشورهایی که بویی از حقوق بشر نبرده اند از حمایت انگلیس برخوردارند و این دو گانگی 
در رفتار به اندازه ای آشکار است که هیچ کسی در دنیا نمی پذیرد که چنین کشوری مدافع حقوق 
بشر باشد. رئیس قوه قضاییه با ابراز تأسف مجدد از سخنان نخست وزیر انگلیس، این مواضع را 
نشان دهنده صحت توصیه های مقام معظم رهبری مبنی بر اینکه این کشورها در هر حال آماده 
ضربه زدن هستند و در هیچ کاری نباید به آنها اعتماد کرد، دانست وگفت: البته رئیس جمهوری 
درباره دلیل پذیرفتن این ملاقات توضیح دادند و بیان کردند که هدف ابراز حسن نیت ملت و 
دولت ایران به جهانیان بود. دغدغه دلسوزان کشور و نظام درباره نحوه به کارگیری فن آوری های 
ارتباطی از جمله شبکه های اجتماعی موضوع دیگری بود که در سخنان امروز آیت الله آملی 
لاریجانی مورد توجه قرار گرفت. رئیس دستگاه قضا با بیان اینکه امکان استفاده درست از هر ابزاری 
وجود دارد، افزود از منظر دینی، نفس استفاده از این ابزارهای ارتباطی اشکالی ندارد؛ همچنین 
نظام و به تبع آن قوه قضاییه با به کارگیری آنها مخالفتی ندارد اما باید آگاه بود که امکان 
سوءاستفاده از چنین ابزارهایی وجود دارد. رئیس قوه قضاییه با اعلام اینکه اکنون نشانه های 
روشنی از سوءاستفاده از فناوری های ارتباطی به چشم می خورد اظهار کرد: همه می دانند اگر چند 
میلیون کاربر در یک شبکه اجتماعی فعال باشند و از یک نرم افزار خاص و نیز بانک های اطلاعاتی 
خاص استفاده کنند که در اختیار کشورهای دیگر خصوصاً کشورهای معاند قرار دارد، مخاطرات 
امنیتی زیادی وجود خواهد داشت. آیت الله آملی لاریجانی در تشریح این مخاطرات گفت: 
اطلاعات شخصی کاربران در شبکه های اجتماعی در قالب )ارسال و دریافت( به بیرون از کشور 
می رود و بر می گردد که در این رفت و برگشت امکان رصد اطلاعات و جاسوسی وجود دارد. این 
وضع درست مانند گردش اطلاعات در فضای اینترنت است که به تصریح کارشناسان، موتورهای 
جستجو در آن، به عنوان ابزارهای جاسوسی مورد استفاده غرب بویژه دولت آمریکا قرار می گیرد. 
رئیس دستگاه قضا با تأکید بر اینکه انتظار قوه قضاییه از دستگاههای اجرایی مرتبط، آن است که 
جلوی سوءاستفاده از اطلاعات مردم و نقض حریم شخصی آنان گرفته شود، افزود: دستگاه قضا 
به لحاظ وظیفه ذاتی خود باید با جرایم برخورد کند و جرم سایبری نیز یک نوع از جرایم است و 
فرقی نمی کند که وقوع جرم مانند توهین آشکار یا استهزاء در فضای واقعی)زمانی – مکانی( یا در 
فضای مجازی صورت بگیرد؛ در هر صورت قوه قضاییه موظف به برخورد است. آیت الله آملی 

لاریجانی با بیان اینکه این روزها مطالب مجرمانه به طور وسیع در شبکه های اجتماعی منتشر می 
شود تأکید کرد: نباید در این شبکه ها به بزرگان کشور از جمله بنیانگذار جمهوری اسلامی ایران 
توهین شود. علاوه بر اینکه به هر کس توهین شود، جرم واقع شده است و سخن دستگاه قضا 
این است که اجازه شکسته شدن حریم خصوصی اشخاص داده نشود، در غیر این صورت قوه 
قضاییه موظف به برخورد است. آیت الله آملی لاریجانی با تاکید بر اینکه »قوه قضاییه هیچ علاقه ای 
به مسدود سازی شبکه های اجتماعی ندارد« گفت: توصیه مشفقانه دستگاه قضا این است که 
دستگاههای اجرایی مرتبط به پالایش این فضا کمک کند تا همه کسانی که می خواهند از 
فناوری های ارتباطی به طور صحیح استفاده کنند، امکان فعالیت در فضای سالم را داشته باشند. 
رئیس دستگاه قضا افزود: همان طور که دغدغه دسترسی به اینترنت برای اهالی یک روستا که 
ممکن است حتی با کمبود آب آشامیدنی روبرو باشند، وجود دارد، باید دغدغه دسترسی به فضایی 
سالم و پاک مجازی نیز وجود داشته باشد. سخن قوه قضاییه این است که حتی اگر نمی توان به 
طور کامل این شبکه ها را پالایش کرد، حداقل عوارض ناصحیح آن تقلیل پیدا کند، نه اینکه این 
فضا به حال خود رها شود. آیت الله آملی لاریجانی تأکید کرد: دغدغه قوه قضاییه به هیچ وجه 
مسدود سازی یا محدود سازی یک شبکه اجتماعی یا نرم افزار نیست، مگر اینکه مجبور شود برای 
جلوگیری از فضای پرآشوب و آلوده چنین اقدامی صورت گیرد که امیدواریم با تلاش دست 
اندرکاران به این نقطه منتهی نشود. رئیس قوه قضاییه در ابتدای جلسه امروز مسئولان عالی 
قضایی با تسلیت سالروز شهادت پنجمین امام شیعیان، حضرت امام محمدباقر)ع( گفت: امیدواریم 
خداوند هر روز بیش از پیش قلوب ما را به انوار محبت و معرفت اهل بیت)علیهم السلام( منور 
بفرماید. پایان بخش سخنان آیت الله آملی لاریجانی نیز توصیه هایی برای بهره گیری از فیوضات 
دهه نخست ماه ذی الحجه بود. رئیس قوه قضاییه با یادآوری اینکه مقصود از »ایام معلومات« در 
آیه »واذکرو الله فی ایام المعلومات«، حسب تفاسیر دهه ذی الحجه است، گفت: این عبارت نشان 
دهنده یک وضع خاص است و گرنه ذکر خداوند در هر حال حَسَن و ممدوح است همان طور 
که در آیه شریفه دیگری آمده است »وذکروا الله کثیراً لعلکم تفلحون«. آیت الله آملی لاریجانی 
الحُِ فیِهَا أحََبُّ إلِی الَلهّهِ مِنْ  افزود: در روایتی از پیامبر اکرم)ص( وارد شده »ما مِنْ أیَامٍ العَمَلُ الصَّ
الأیَاَّمِ العشر« هیچ ایامی عمل صالح محبوب تر از عمل در این دهه، یعنی دهه ذی الحجه نیست. 
،  قَالَ وَ لَا الجِْهَادُ فيِ سبیل الله برای اصحاب عجیب  قَالوُا یاَ رسَُولَ الَلهّهِ وَ لَا الجِْهَادُ فيِ سَبِیلِ الَلهّهِ
بود. پرسیدند یا رسول الله حتی جهاد در راه خداوند؟ که پیامبر )ص( می فرمایند حتی جهاد در 
راه خدا مگر فقط یک مورد ؛ »إلِاَّ رجَُلٌ خَرَجَ بنَِفْسِهِ، ومََالهِِ فَلمَْ یرَجِعْ « مگر آنکه انسانی با مال و 
جانش خروج در سبیل الله پیدا کند و برنگردد یعنی هر چه را داشت، تقدیم دوست کرده باشد. 
رئیس قوه قضاییه با یاد آوری اینکه هر شب از این دهه یک نماز مستحبی بین نماز مغرب و عشا 
دارد که در آن بعد از حمد و سوره آیه شریفه »و واعدنا موسی ثلاثین لیله و اتممناها بعشر فتم 
میقات ربه اربعین لیله« قرائت می شود، اظهار کرد: حق متعال موعدی سی روزه با موسی کلیم 

الله داشت و بعد ده روز به آن اضافه کرد و چهل روز میقات خداوند تمام شد. تعبیر »فتم میقات 
ربه اربعین لیله« تا حدی نشان می دهد که مقصود چه وعده ای بود. روایتی از پیامبر)ص( که در 
این باره نقل شده خیلی عجیب است. در این روایت می فرماید: حضرت موسی )س( از شدت شوق 
لقاء پروردگارش چهل شبانه روز نه چیزی خورد و نه چیزی نوشید و نه خوابید »ما اکل و ما شرب 
و ما نام فی ذهابه و مجیئه اربعین یوماً شوقاً الی لقا الله«. آیت الله آملی لاریجانی با بیان اینکه اگر 
انسان با حق متعال رفیق شد، انس گرفت و از او کمک خواست، حق متعال بنده خودش را پله 
پله بالا می کشد، گفت: انس با حق تعالی حالتی است که ما در دعاهایمان باید دنبالش باشیم. 
انسان های بزرگ وقتی حالاتشان را نقل می کنند طوری است که وقتی محبت خداوند مطرح 
می شود همه چیز را فراموش می کنند و محبت او را بر محبت هر چیز دیگری ترجیح می دهند. 
رئیس دستگاه قضا اظهار کرد: دعا برای انس گرفتن است و در بعضی روایات است که دعا خواندن 
گاهی بر تلاوت قرآن مرجح است چون انس انسان را بیشتر می کند. تلاوت قرآن جهاتی و آثاری 
دارد و دعا جهت دیگری دارد؛ انسی که با دعا پیدا می شود شاید در تلاوت برخی آیات پیدا نشود. 
آیت الله آملی لاریجانی با توصیه به اینکه » نباید فرصت ها را از دست بدهیم« اظهار کرد: اگر 
انسان سوال و درخواست حقیقی از حق متعال بکند و اگر رجوع حقیقی به او داشته باشد هیچ 
گاه سوالش رد نمی شود زیرا او به تعبیر ائمه اطهار »ااکرم من اعتذر الیه المسیئون« است. رئیس 
دستگاه قضا افزود: مگر می شود انسان گرفتاری های خودش را پیش حق تعالی در کف دست 
بگذارد، انابه به حق تعالی کند و از او درخواست گذشت بکند، حق متعال از این خواسته عبدش 
عبور کند؟ »یا منْ إذا سئله عبد أعطاه« یعنی ای کسی که اگر بنده از او خواست، به او عطا 
می کنی. حق متعال نعوذ بالله مثل عباد نیست که بگوید حالا بنده ای آمده است و من دلم 
نمی خواهد به او بدهم؛ خداوند محض اکرام، اعطا و هبه است.مشکل این هبه حقیقی و این 
عوایدی که از ناحیه حق تعالی می آید ما هستیم که خودمان حجاب هایی درست کردیم. آن وقت 
اگر انسان قدمی به طرف حق بردارد حجابی را دریده و وقتی حجاب کنار رفت مواهب الهی خواهد 
آمد. آیت الله آملی لاریجانی تاکید کرد: باید محبت خداوند را نسبت به خودمان جلب کنیم 
وکاری کنیم که این محبت جاری بشود که راهش این است که به طرف او برویم و با او انس پیدا 
کنیم. تعبیر»الِهی تعََرَّضَ لک فی هذَا اللَّیْلِ المُْتَعَرِّضُونَ« برای این است که باید انسان خلوت 
داشته باشد. اگر ما هم یکی از متعرضین به نفحات الهی باشیم، عواید حق تعالی حاصل می شود. 
توصیه ای که برای خود و همه دوستان دارم این است که توجه کنیم به فرصت هایی که پیش 
می آید زیرا این فرصت ها تمام می شود؛ عمر ما هرچه باشد در مسیر سراشیبی است و حیف است 

که از این اوقات توشه ای برنگیریم.
در جلسه امروز مسئولان عالی قضایی پیش نویس آیین نامه موضوع تبصره 3 ماده 23 قانون 
مجازات اسلامی مصوب 1392/2/6 مورد بحث و بررسی قرار گرفت و ادامه آن به جلسه بعدی 

موکول شد.

رییس جمهوری در جلسه هیات دولت: 

مبنای مذاکره تامین حقوق و منافع ملت است 

خبــــر

یادمان

علی لاریجانی در نمایشگاه ملی کتاب دفاع مقدس:

هیچ کشوری جرات 
تجاوز به ایران را ندارد

 رئیس مجلس شور اسلامی گفت: خوشبختانه پس از جنگ 8 ساله این توجه 
یعنی حمایت قاطعانه از نیروهای مسلح بیشتر شده و ادامه پیدا کرده است و امروز 

سپاه و ارتش یکی از قدرتمندترین نیروهای مسلح نظامی در خاورمیانه هستند . 
علی لاریجانی روز گذشته در سخنرانی خود در پنجمین نمایشگاه ملی کتاب دفاع 
مقدس گفت: هر وقت نیروهای مسلح از قدرت کافی برخوردار نباشند دشمنان برای تجاوز 
به کشور ما وسوسه می شوند اما وقتی آنها قدرتمند باشند جنبه بازدارندگی خواهند 
داشت. وی افزود: نقش بازدارندگی نیروی مسلح قدرتمند بسیار زیاد است و باعث می شود 
هزینه های درازمدت کشور کاهش یابد. رئیس مجلس تصریح کرد: خوشبختانه پس از 
جنگ 8 ساله این توجه یعنی حمایت قاطعانه از نیروهای مسلح بیشتر شده و ادامه پیدا 
کرده است و امروز سپاه و ارتش یکی از قدرتمندترین نیروهای مسلح نظامی در خاورمیانه 
هستند که این قدرت باعث شده امروز که دشمنان ما بیش از گذشته شده اند جرات تجاوز 
به جمهوری اسلامی را نداشته باشند. رئیس مجلس با اشاره به نقش آمریکا و کشورهای 
غربی در اتفاقات اخیر منطقه و خاورمیانه گفت: تمام ماجراجویی هایی که در منطقه انجام 
می شود رد پایی از آمریکا و غرب را می بینیم لذا جریان غرب همواره از وضعیت موجود 
منطقه به تناسب استفاده کرده و می کند. لاریجانی با تاکید بر اینکه آمریکایی ها و غربی ها 
به بهانه داعش در حال تخریب زیربناهای سوریه هستند بیان کرد: اخیرا نماینده پنتاگون 
اعلام کرده که برخورد آمریکایی ها در عراق با داعش تاکتیکی و برخورد آنها در سوریه 
راهبردی است که این سخنان به این معنا است که آنها در سوریه برنامه ای جدید و در 
عراق برنامه دیگری دارند همچنین آنها تعداد مستشاران خود را در تیپ و گردان های 

عراقی چندین برابر کرده اند. 
وی با بیان اینکه آمریکایی ها فورا یک توافقنامه امنیتی با افغانستان امضا کردند تا 
اوضاع منطقه از دستشان خارج نشود، ادامه داد: آنها با نقشه ای از پیش تعیین شده جریان 
هایی را در سوریه ایجاد کرده و در حال آموزش دادن هستند تا این افراد بتوانند در مکان 
هایی که آمریکایی ها تخریب می کنند حضور پیدا کرده و  آنجا را در اختیار خود بگیرند 
تا بدین وسیله فشارها به دولت سوریه را افزایش دهند. رئیس مجلس با بیان اینکه عده ای 
در منطقه دنباله رو اهداف غربی ها هستند با اشاره به سرنوشت نافرجام صدام که آمریکایی 
ها از آن حمایت داشتند تصریح کرد: کشورهایی که امروز در منطقه آرزوهایی همچون 
آرزوهای صدام را دارند و شانه های خود را زیر بال آمریکا می برند بدانند که سرنوشت 
روشنی نخواهند داشت زیرا آمریکایی ها به محض اینکه به مقصود و هدف خود برسند 
آنان را فراموش خواهند کرد. وی با اشاره به انتشار آثار دفاع مقدس گفت: خوشبختانه روند 
صعودی و مثبتی را در جهت تدوین آثار دفاع مقدس از نظر کیفی و کمی مشاهده می 
کنیم و در این رابطه متون ادبی خوبی در بخش خاطرات و یا تحلیل جنگ تدوین شده 
است. رئیس مجلس افزود: البته خاطرات آنقدر نمی تواند مانند اسناد مورد پذیرش و تاکید 
باشد ولی بسیاری از زوایا و ابعاد جنگ و دفاع مقدس را روشن و نمایان می کند. لاریجانی 
تصریح کرد: کتاب هایی که جریان مقاومت تدوین و در این نمایشگاه عرضه کرد بسیار 
مهم و ارزشمند بود لذا دفاع مقدس ادامه دهنده انقلاب اسلامی و هر دو دارای یک هویت 
هستند زیرا دفاع مقدس حادثه ای بود که از لحاظ سیاسی و امنیتی منطقه خاورمیانه را 
تحت تاثیر خود قرار داد که باعث شد فکر و چشم های ما نسبت  به سایر حوادث و اتفاق 
ها بازتر و دقیق تر شود. وی با اشاره به جنگ سی و سه روزه و دفاع تمام قد در برابر رژیم 
صهیونیستی افزود: این رویداد بسیار مهم ادامه راه دفاع مقدس و انقلاب اسلامی در ایران 
بود که توانست توفیقات بسیار ارزشمندی را برای مردم به ارمغان بیاورد. رئیس قوه مقننه 
همچنین در بخش دیگری از سخنان خود با تقدیر از عملکرد بسیج و سپاه در حمایت از 
چاپ آثار دفاع مقدس بیان کرد: وضع فعلی ناشران ما از لحاظ اقتصادی مساعد نیست و 
نیازمند حمایت و کمک های بیشتری هستند، البته برخی اقدامات از جمله معافیت مالیات 
برای آنها در نظر گرفته شده ولی آنها همچنان نیازمند حمایت های بیشتری هستند. 
لاریجانی ادامه داد: همانطور که فیلم دفاع مقدس هزینه های بسیار زیادی را در بر می 
گیرد و نیاز به حمایت دارد، باید نشر آثار دفاع مقدس هم همانند آن حمایت شود و نباید 
در هزینه کرد آن خست به خرج داده شود زیرا این اقدام گوشه ای از ابعاد یک امر بسیار 
مهم یعنی دفاع مقدس را روشن می کند. وی تصریح کرد: این اقدامات می تواند کمک 
کند تا شرایط امروز را بهتر بشناسیم و راه خود را بهتر انتخاب کنیم زیرا در غیر این صورت 

اتفاقات گذشته می تواند به نحو دیگری تکرار شود.

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

آگهی موضوع ماده 3  قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف ثبتی و اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره 139360330004000283 مورخه 93/6/17 هیات اول موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کهک تصرفات مالکانه ملامعارض متقاضی آقای سید علی 
رضا تولیتی فرزند علی محمد بشماره شناسنامه 640  صادره از تهران در یک باب باغ 
به مساحت 47687/45 متر مربع پلاک 186-185-184- 198-190-188-187-

197-196-195-194-192-200 فرعی از 233 اصلی بخش 5 فرعی از بخش 5 
واقع در روستای ویریچ خریداری بصورت عادی از فرزندان فتح اله دربانی و ربابه تولیتی 
مالک  رسمی و محمد و غلام همتی فرزندان ید اله همتی مالک رسمی و فاطمه و 
بتول میرزایی انتقالی از ابوالفضل تولیت مالک رسمی که به تایید شورای روستا رسیده و 
وراث سید مهد ی تولیتی و نیز مالکیت قهری خود مالک از علی محمد تولیتی فرزندان 
مرحوم سید علی اکبر تولیتی مالک رسمی خریداری نموده است و برابر استعلام اداره 
ثبت شماره 1360*93/5/29 مالک رسمی آن عبارتند از آقایان فتح اله دربانی و ربابه 
تولیتی و ید اله همتی و ابوالفضل تولیت و سید علی اکبر تولیتی میباشد محرز گردیده  
است لذا به منظور اطلاع عمومی مراتب در دو نوبت 15 روز آگهی می شود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت  صادر خواهد شد . 
تاریخ انتشار اول: 93/6/27 تاریخ انتشار دوم : 93/7/10
محمود مهدوی � رئیس ثبت اسناد و املاک

مکتب امام باقر )ع(
محمد خامه یار

هفتم ذی حجه مدینه در سوگ پنجمین اختر سپهر امامت و ولایت به سوگ نشست. 
نشر و تبلیغ فرهنگ اسلامی، رهبری امت مسلمان و جامعه، اجرا سنت پیامبر خاتم)ص( 
در میان خلق خدا، تربیت و تعلیم شاگردانی شایسته، فرهیخته، عالم و عامل، توجه و ترغیب 
دستگاه غاصب حکومت به خط مشی صحیح رهبری، هدایت مردم در شناخت رهبری 
واقعی و کار آمد، رسالتی ستگین بود که امام محمد باقر)ع( در دوران بیست ساله امامت 

خویش بر دوش کشید و لحظه ای از آن غفلت نکرد. 
دوران حساسی که در آن و در دوران امامت فرزند بزرگوارش امام صادق)ع( انقراض 

امویان و بر سر کار آمدن عباسیان را به دنبال داشت.
در این دوران حساس مشاجرات سیاسی و ظهور سرداران و مدعیان زیادی از جمله 

ابوسلمه خلال و ابومسلم خراسانی مطرح شد.
دوران امامت امام باقر )ع( را دوران ترجمه کتاب های فلسفی باید دانست، دورانی که 
مشایخ صوفیه، زاهدان و قلندران وابسته به دستگاه خلافت پیدا شدند. قضات و متکلمان 
به دلخواه مقامات رسمی و صاحبان قدرت ظهور می کنند، دوران سخت که در جامعه 
اسلامی،فقه، قضا، عقاید و کلام و اخلاق ظهور می کنند، طبق مصلحت دربار و حکومت 

تفسیر و تبیین می شد.
به انحراف کشیدن تعلیمات قرآنی، به ویژه مسایل امامت و ولایت در این دوران به اوج 
رسید. مسایل و عقایدی که پس از واقعه خونبارکربلا و عاشورا و حماسه حسینی افکارحق 
طلبان را متوجه خود ساخته و موجب نگرانی دستگاه جبار و حکومت خود کامه دربار شده 
بود و ترس آن می رفت پرده از چهره زشت ستمکاران اموی و همه دنیا طلبان و دین 

فروشان بردارد. دورانی که احادیث و گفتار نبوی به فراموشی و انحراف سپرده شده بود.
دوران امامت امام باقر)ع( دوران نشر معارف دینی شد تا دانشگاه تشیع به پرورش 
شاگردان روی آورد و فقه آل محمد شکوفاتر از هر زمان دیگر شد و شاگردان مکتب 

حضرتش، راویان و حافظان و نگهبانان دین در برابر فتنه ها باشند.
امام باقر با تشکیل حلقه های درس زمینه گسترش معارف دینی رافراهم نمود تا 

سرانجام در57 سالگی بر اثر زهر هشام بر شهادت نایل آمد.   

آیت الله  آملی لاریجاني در جلسه مسئولان عالی قضایی:

قوه قضاییه هیچ علاقه ای به مسدود سازی شبکه های اجتماعی ندارد
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نخستین روزنامه استان قم

 ایمان: رئیس شورای اسلامی شهر قم گفت: استاندار 
قم وعده داده تا مشکلات مالی پروژه منوریل حل شود. 
ولی الله بیاتی پیش از ظهر چهارشنبه در نشست خبری 
ضمن ارائه گزارش عملکرد یک ساله شورای شهر با اشاره به 
برگزاری 88 جلسه رسمی شورا در دوره چهارم اظهار داشت: 
در این مدت 99 درصد مصوبات ما در کمیته انطباق فرمانداری 
تائید شد.وی بررسی بودجه 93 شهرداری قم را یکی از اقدامات 
مهم شورا در یک سال اخیر دانست و افزود: بررسی تفریغ 
بودجه سازمان ها موضوع مهم دیگری است که در یک سال 
اخیر به آن پرداخته شد.رئیس شورای اسلامی شهر قم با اشاره 
به نقش نظارتی شورای شهر گفت: ناظران شورای شهر در 
سازمان ها و مناطق شهرداری به مطالبات مردم اهتمام خاص 

دارند و عملکرد شهرداری به طور مداوم رصد می شود.
ماهی 10 میلیارد تومان هزینه برای حفاری مترو

وی با اشاره به پیگیری طرح های عمرانی شورای اسلامی 
شهر قم اضافه کرد: یکی از پروژه های نفس گیر مترو است که 
ماهی 10 میلیارد تومان هزینه دارد و تلاش کردیم این پروژه 
هیچ گاه تعطیل نشود. بیاتی با اشاره به برگزاری انتخابات هیئت 
رئیسه شورای شهر در 12 شهریور و تغییرات هیئت رئیسه ادامه 
داد: در این تغییرات حجت الاسلام آتش زر که سال ها رئیس 
شورا بودند به عنوان رئیس کمیسیون برنامه و بودجه انتخاب 
شدند و اعضای شورا به بنده برای ریاست شورا اعتماد کردند. 
وی با اشاره به برگزاری انتخابات هیئت رئیسه کمیسیون ها 
گفت: در کمیسیون امور زیربنایی مصطفی سعادت طلب، در 
کمیسیون خدمات شهری عباس ذاکریان، در کمیسیون 
فرهنگی حجت الاسلام روحانی، در کمیسیون نظارت محمود 
مسگری و در کمیسیون برنامه و بودجه حجت الاسلام آتش زر 
به عنوان رئیس انتخاب شدند. رئیس شورای شهر قم با اشاره به 
برنامه شورای شهر برای آینده اظهار داشت: دنبال این هستیم 
که با بهره گیری از کارشناسان و مشاوران فضای کمیسیون ها 
را بسیار تخصصی تر کنیم تا لوایح شهرداری بهتر بررسی شود. 
وی با اشاره به اینکه کمک به شهرداری یکی از وظایف شورای 
شهر است ادامه داد: رأیی که شورای شهر به شهردار قم داد در 
سطح کشور بی نظیر است. شورای شهر با حفظ جایگاه نظارتی 
خودش همکاری خوبی با شهرداری دارد. بیاتی اظهار داشت: 
شورا مصمم است که به شهرداری کمک کند تا در زمینه های 
اجرای طرح های عمرانی، خدماتی و فرهنگی و به ویژه تحقق 
بودجه شهرداری کارنامه موفقی به مردم ارائه شود. وی جذب 
سرمایه گذار را یکی از اولویت های شورای شهر قم دانست و 
ادامه داد: کمیسیون ها و کمیته هایی با همکاری شهرداری در 
این زمینه تشکیل شده تا فرایند جذب سرمایه گذار کوتاه شده 

و اعتماد آنان جلب شود.
یک کیلومتر حفاری مترو

وی در پاسخ به یکی از خبرنگاران با اشاره به اینکه طول 
مسیر متروی قم 14 کیلومتر است اضافه کرد: تا امروز یک 
کیلومتر حفاری انجام شده است. این پروژه هیچ وقت تعطیل 
نشد فقط در یک مقطع به دلیل مشکلات مالی که وجود 
داشت، حداقل ظرفیت به کارگیری شده بود. بیاتی با اشاره به 
اینکه دولت باید از این پروژه حمایت کند اضافه کرد: دستگاه 
تی بی ام ظرفیت حفاری 15 متر در یک روز دارد اما باید 
منابع مالی برای بهره گیری حداکثری از این دستگاه تامین 
شود. وی در پاسخ به سؤال یکی از خبرنگاران درباره منوریل 
گفت: فاز نخست منوریل باید اجرا شود که تا مصلی ادامه 

خواهد داشت. در زمینه فاز دوم هم باید بررسی و کارشناسی 
لازم انجام شود. الان کار در حال انجام است اما سرعت لازم 
را ندارد. رئیس شورای شهر ابراز داشت: شرکت کیسون قرار 
است فاز یک را تکمیل کند و استانداری قرار است مشکل 
تأمین اعتبار این پروژه را حل کند. وی در پاسخ به یکی از 
خبرنگاران درباره استفاده از ظرفیت علی لاریجانی ادامه داد: 
نتوانسته ایم از ظرفیت های رئیس مجلس شورای اسلامی در 
قم استفاده کنیم. وی اظهار داشت: قم ظرفیت های بالایی دارد 
اما شجاعت و شهامت پیگیری این ظرفیت ها تاکنون وجود 
نداشته که تلاش می کنیم از این به بعد با مطالبه گری از دولت 

این کار را پیش ببریم.
بیش از وظیفه کار فرهنگی انجام داده ایم

بیاتی با اشاره به اقدامات فرهنگی در شهرداری و شورای 
شهر اضافه کرد: کار فرهنگی پر مخاطره است اما نمودی ندارد. 
با این حال شهرداری و شورا نسبت به این مقوله اهتمام ویژه ای 
دارد و در حال حاضر ما به دستگاه های فرهنگی بسیار بیش 
از وظیفه مان کمک می کنیم. به گفته وی کمک به هیئت های 
مذهبی، کمک به مؤسسات فرهنگی، نصب بنرها و ... از دیگر 
اقدامات فرهنگی شهرداری است. رئیس شورای شهر قم با 
اشاره به تعهد دولت در بودجه هایش افزود: در زمینه مترو و 
منوریل باید به تعهدات خودش عمل کند تا این طرح ها در 
زمان خودش اجرا شود. اگر دولت به این تعهدات عمل نکند 
ما باید به سراغ جیب مردم بیاییم که ما نمی توانیم این هزینه 
را به دوش مردم بگذاریم. وی با اشاره به تدوین لایحه مدیریت 
واحد شهری در دولت گفت: با توجه به ماده صد قانون اساسی 
مدیریت واحد شهری یک مسئله بسیار ضروری است و اگر 
محقق نشود، ظرفیت ها به خوبی محقق نمی شود. بیاتی با 
اشاره به پیشنهادات موجود در زمینه انتخاب شهردار اضافه 
کرد: هر موضوعی که اختیارات مردم را محدود کند مورد توافق 

ما نیست.

متروی قم بدون کمک دولت به جایی نمی رسد
  سخنگوی شورای شهر قم نیز در این نشست گفت: طبق 
قانون 50 درصد اجرای پروژه های قطار شهری به عهده دولت 
است و دولت باید سالانه 200 میلیارد تومان به متروی قم 
کمک کند.  عباس ذاکریان  با اشاره به سوال یکی از خبرنگاران 
درباره افزایش نرخ تاکسی در قم اظهار داشت: نرخی که اخیرا 
اعمال شده اصلاح نرخ کرایه تاکسی بابت هدفمندی یارانه ها 
بوده و در راستای اجرای مرحله دوم هدفمندی بوده است که ما 
اسم این را افزایش نرخ کرایه تاکسی نمی گذاریم. وی ادامه داد: 
به دنبال این هستیم که هوشمندسازی تاکسیرانی را اجرا کنیم 
تا مردم کرایه را با کارت شهروندی بپردازند. بخش عمده ای از 
این کار هم انجام شده است. سخنگوی شورای شهر قم در 
بخش دیگری از سخنانش با اشاره به کند بودن روند ساخت 
مترو گفت: سالی که قرارداد مترو با قرارگاه خاتم بسته شده، 
جمع مبلغ ریالی و ارزی حدود 900 میلیارد تومان و زمان 
پنج ساله بود. آن موقع امیدوار بودیم که اگر به موقع تامین 
منابع شود، حتی کمتر از این به بهره برداری برسد. به گزارش 
مهر، وی با اشاره به اینکه مترو جزو تعهدات دولت ها است 
اضافه کرد: 50 درصد آن به عهده شهرداری است که به تملک 

ایستگاه ها، دپو و ... مربوط می شود.
مترو با این وضع به جایی نمی رسد

ذاکریان اظهار داشت: دولت باید سالانه 200 میلیارد تومان 

به این طرح تزریق کند اما در بهترین حالت سالی80 میلیارد 
تومان در نظر گرفته شده است که بخشی از آن صرف منوریل 
شده است. وی با اشاره به اینکه هزینه متوقف بوده تی بی ام 
بسیار بیش از کار کردن آن است افزود: مترو با این منابع به 
جایی نمی رسد که باید برای تأمین منابع مالی آن فکری کرد. 
سخنگوی شورای شهر قم با اشاره به مسائل حاشیه ای که در 
مورد شورای شهر مطرح می شود گفت: در سال گذشته که 
سال اول شورای چهارم بود تمام تلاش اکثریت اعضای شورا 
این بود که درگیر حواشی نشده و به مردم خدمت کنند. وی 
ادامه داد: ممکن است از میان 21 نفر یک نفر برای اینکه روی 
آنتن بماند و فراموش نشود، هر چند وقت یک بار یک جنجال 
رسانه ای ایجاد کند اما اکثریت شورا این روند را نمی پذیرد. 
ذاکریان افزود: ما برای حل کردن مشکلات شهر قم، سه زیر 
ساخت اساسی نیاز داریم. یکی از زیرساخت ها قانون است. ما 
برای خیلی از اقدامات بزرگی که در نظر داریم، قانون مناسبی 
نداریم که باید در مجلس تصویب شد. وی عنوان داشت: 
زیرساخت مورد نیاز دیگر همراهی مسئولان است که باید 
افق دید بلند داشته باشند و آگاه باشند. سومین قسمت هم 

همراهی مردم است.
هزینه کارکرد ملی قم را مردم نباید بپردازند

سخنگوی شورای شهر قم گفت: قم یک کارکردهای ملی و 
فراملی دارد که هزینه اش به عهده مردم قم نیست. این هزینه را 
باید مجموعه حاکمیت و به نمایندگی آن دولت بپردازد. دولت 
خاصی مدنظر ما نیست. هر دولتی سر کار باشد باید این کار 
را انجام دهد. وی ادامه داد: مثلاً حوزه های علمیه توقع دارند 
که از نظر پرداخت عوارض حمایت شوند. باید قانونی وجود 
داشته باشد تا دولت این عوارض را بپردازد نه اینکه از جیب 
مردم قم داده شود. ذاکریان با اشاره به حضور زائران در قم 
خاطرنشان کرد: مسئله زیارت یک مسئله کاملاً فرهنگی 
است اما گردشگری یک مسئله اقتصادی. به همین خاطر 
برای زیارت باید هزینه کرد. وی با بیان اینکه زیرساخت های 
ما به هیچ عنوان مناسب پذیرایی از 20 میلیون زائر نیست 
گفت: دولت باید مبالغی را سالانه بدون هیچ منتی برای رشد 
و ارتقای معنویت مردم هزینه کنند که این هم نیاز به همراهی 

مجلس دارد.
حس تعلق به شهر در مردم قم پایین است

سخنگوی شورای شهر قم اضافه کرد: مردم باید آگاهی شان 
نسبت به مسائل شهر بالا برود. حس تعلق به شهر در قم نسبت 
به شهرهای دیگر پایین است و به همین خاطر همکاری ها در 

قم پایین است. نمونه اش موضوع تملک ها است.
وی ادامه داد: در دو سه سال اخیر رویه شهرداری در تملک 
بسیار متفاوت شده و میزان رضایت مندی مردم بسیار بالا رفته 

اما آگاه سازی مردم در این زمینه بسیار مهم است.
ذاکریان با اشاره به انتخاب شهر قم به عنوان قهرمان تاب 
آوری گفت: کمپینی در سوئیس شکل گرفته برای تاب آوری 
که دو شهر از کشور به این کمپین پیوسته اند. ناظران این 
کمپین دستورالعملی دارند که بر اساس آن این شهرها را پایش 

محیطی می کنند.
وی با اشاره به کاندید شدن هزار و 800 کشور برای قهرمانی 
تاب آوری افزود: دو برابر شدن تعداد ایستگاه های آتش نشانی 
ظرف یکی دو سال اخیر و اضافه شدن نیروهای این سازمان و 
تجهیزات ایمنی آتش نشانی از جمله مواردی است که در این 

انتخاب تاثیر گذار بوده است.

رئیس شورای اسلامی شهر قم:

فاز نخست منوریل قم  سال آینده افتتاح می شود

نامحرمانه
رهبری اجازه رد صلاحیت هاشمی را نمی دهند 

گفته می شود : آیت الله محسن غرویان در گفت و گو سایت تدبیر در مورد احتمال رد صلاحیت 
هاشمی در انتخابات مجلس خبرگان با تاکید بر اینکه رهبری اجازه رد صلاحیت هاشمی را نمی دهند، 
گفته است: البته هر چیزی در عالم ممکنات امکان پذیر است اما شخصیت آیت الله هاشمی و موقعیت 
ایشان در انقلاب اسلامی و جمهوری اسلامی به شکلی نیست که بتوان ایشان را حذف کرد. آیت الله 
هاشمی همه پست های حساس نظام را داشته اند و همچنین مورد تایید امام خمینی و مقام معظم 
رهبری و البته دوست دیرینه ایشان بوده اند. از همه مهم تر ایشان مدتی ریاست مجلس خبرگان را هم 
بر عهده داشته اند. دنیا به ما چه خواهد گفت اگر ما بخواهیم آیت الله هاشمی را از مجلس خبرگان حذف 

کنیم. فکر نمی کنم این کار عقلایی باشد. 

یاوه گویی کامرون پاسخ قاطع می طلبد 
گفته می شود: آیت الله نوری همدانی سخنان وقیحانه و گستاخانه دیوید کامرون در مجمع عمومی 
سازمان ملل را محکوم و با تاکید بر لزوم پاسخ قاطعانه مسؤولان به یاوه گویی های وی،  گفته است: نام 
انگلیسی ها با مکاری و حیله گری همراه شده است. آیت الله نوری همدانی با اشاره به اظهارات کامرون علیه 
ایران، تصریح کرده است: آقای کامرون فکر می کند هنوز قرن نوزدهم است و انگلیسی ها فکر می کنند 

هنوز آقای جهان هستند و از موضع بالا می توانند با ملت های جهان سخن بگویند.

دو تن از متخلفان رسانه ای تحت تعقیب قضایی قرار می گیرند 
گفته می شود: به دستور رئیس ستاد کل نیروهای مسلح دو تن از متخلفان رسانه ای تحت تعقیب 
قضایی قرار می گیرند. همچنین در اطلاعیه دفتر ویژه رییس ستاد کل نیروهای مسلح آمده است: اطلاعات 
بیشتر پس از سیر مراحل این دو پرونده بعدا منتشر می شود.پیش از این فیروزآبادی به رسانه های وابسته 
به نیروهای مسلح درخصوص پرهیز از تخریب دولت هشدار داده بود. سید مسعود جزایری معاون رییس 
ستاد کل نیروهای مسلح در حاشیه مراسم ختم والده حجت الاسلام والمسلمین سعیدی نماینده ولی فقیه 
در سپاه در جمع خبرنگاران گفته است: دو متخلف رسانه ای که به دستور سرلشکر فیروزآبادی مورد پیگیر 

قضایی قرار می گیرند از رسانه های داخلی کشورمان هستند.

آقامحمدی : از پیرموذن شکایت کردم 
گفته می شود: ابراهیم آقامحمدینماینده مردم خرم آباد در مجلس شورای اسلامی گفته است : از 
کمال الدین پیرموذن نماینده مردم اردبیل به دلیل رفتار امروزش ، به هیات نظارت بر رفتار نمایندگان 
شکایت کردم و در بیرون از مجلس نیز به قوه قضاییه شکایت خواهم کرد.وی افزوده است: کمال الدین 
پیرموذن به نقل از من و در جلوی اسم من نوشت که نمی خواهم نطق داشته باشم یعنی آقای پیرموذن 
جعل کرده است. وی تاکید کرده است: من این موضوع را پیگیری خواهم کرد. کمال الدین پیرموذن 
نماینده اردبیل امروز پس از ایراد نطقش با ابراهیم آقامحمدی نماینده خرم آباد درگیری لفظی پیدا کرد 
که باعث شد آقامحمدی به پیرموذن ناسزا گوید. این درگیری لفظی به دلیل ایراد نطق پیرموذن به جای 
آقامحمدی در جلسه علنی مجلس بود که ظاهرا پیرموذن بدون هماهنگی با آقامحمدی نام خود را به 

عنوان ناطق می نویسد و سخنرانی می کند.

نقدی: انگلیس آدم بشو نیست 
گفته می شود: سردار نقدی رییس سازمان بسیج مستضعفین گفته است: اظهارات اخیر کامرون 
نشان داد آن ها آدم بشو نیستند و باید با آن ها با زبان زور سخن گفت. وی در حاشیه مراسم ختم والده 
حجت الاسلام والمسلمین سعیدی نماینده ولی فقیه در سپاه در جمع خبرنگاران درباره دیدار رییس 
جمهور با نخست وزیر انگلیس اظهار که است:  رییس جمهور در این دیدار در حد غیرقابل باوری تواضع 
کرد اینکه رییس جمهور کشوری مقتدر، ارزش مند و با فضیلت با شخص خبیثی دست دهد که جنایات 

زیادی انجام داده و حکومتش استعمارگر و نامشروع است اقدام درستی نبود.

با نام »مصباح« یا »یزدی« بین اصولگرایان اختلاف ایجاد نکنیم 
گفته می شود: اسدالله بادامچیان عضو شورای مرکزی حزب موتلفه اسلامی با اشاره به این که همایش 
وحدت اصولگرایان به زودی برگزار خواهد شد،  گفته است: ما نباید در بین خود اختلاف ایجاد کنیم و با نام 
بردن از شخصیت های بزرگ اصولگرا همانند آیت الله یزدی و آیت الله مصباح بین خود اختلاف بیاندازیم. 
ما نباید آیت الله مصباح را به یک تشکیلات سیاسی خاص مختص بدانیم. آیت الله مصباح و سایر بزرگان 
اصولگرا مانند آیت الله موحدی کرمانی ویزدی به همه ملت تعلق دارند. ما نباید یکدیگر را به افراط و تفریط 
یا چپ و راست تقسیم کنیم. وی درباره فعالیت انتخاباتی تیم احمدی نژاد نیز گفته است: آن ها مانند تمام 

نیروهای سیاسی کشور حق فعالیت برای انتخابات را دارند. 

احمدی نژاد برنامه ای برای انتخابات ندارد
گفته می شود : عبدالرضا داوری از نزدیکان محمود احمدی نژاد، با اشاره به دیدار هفته گذشته 
رئیس جمهور سابق با یادگار امام)ره(، گفـته است: این دیدار به دعوت سید حسن خمینی و به منظور 
بازدید از پروژه های حرم مطهر صورت گرفت و بحث سیاسی در آن دیدار مطرح نشد. وی ادامه داد: 
صحبت هایی که از قول آقای احمدی نژاد درباره انتخابات و محبوبیت وی در بین مردم منتشر شده، 
کذب است و مبنایی ندارد و در واقع خبرسازی رسانه ها بوده است.رئیس موسسه هواداران محمود 
احمدی نژاد )هما( در ادامه تأکید کرد: احمدی نژاد هیچ برنامه  و تصمیمی برای تشکیل حزب یا 
حضور در انتخابات ندارد.وی همچنین در پاسخ به این سوال که آیا از احمدی نژاد، اعضای دولت 
قبل و کانون هواداران محمود احمدی نژاد )هما( برای حضور در همایش سراسری اصول گرایان که 
قرار است 19 مهر برگزار شود، دعوت بعمل آمده است یا خیر؟ گفته است: بنده اطلاعی از این 

موضوع ندارم.
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